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Финанси

Школа Темида Недоволство

Oбещават 7 на сто
по-високи пенсии
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Примабалерина прави лятна
академия в Еленския Балкан
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Съдът не e отказал нито
едно подслушване на ДАНС
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Протест в спешна помощ
в Петрич и Сандански
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СБХ против събарянето
на паметника пред НДК

Протест
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В помощ на бедните

Испански синдикалисти
грабят магазини

Стр. 9

Дървата за огрев поскъпват.
За това съобщиха за сайта
Investor.bg представители от
дървопреработвателния бранш.
Ако през миналата есен кубик
дърва се е продавал за 40 лв.,
сегашните цени се покачват с
25%, достигайки 50 лв. Причи-
на за поскъпването е нарасна-
лото търсене от фирми от юж-
ната ни съседка и рискът от

Дървата за огрев
поскъпват с 25%

Няколко
ÄÓÌÈ

Георги
ГЕОРГИЕВ

Двама членове на пра-
вителството със сигур-
ност напълно са загуби-
ли връзка с реалността.
Имената им са Бойко Ме-
тодиев Борисов и Вежди
Летиф Рашидов. Първият
е министър-председател,
вторият министър на
културата и явно, и два-
мата живеят в някаква
друга България, която за-
почва с тях.

Борисов обяви вчера,
че представянето на
спортистите ни на
Олимпиадата било “пре-
красно”, защото “22 го-
дини нямаше абсолютно
никаква база в България”
(стр. 24). А ако надежди-
те ни за медали имали
късмет, то тогава сме
щели да говорим за “бле-
стящо представяне”.

Самата света исти-
на. Ако Борисов имаше
перка, щеше да е верто-
лет, а не премиер, обаче
за жалост е. И твърдени-
ето не е пресилено, защо-
то думите му, че до него
в България нямало спорт-
на база, е нагла лъжа,
недостойна за човек от
неговия ранг.

Рашидов пък не оста-
на по-назад, дори го над-
мина и обяви във Варна,
че допреди него: “Музеи
нямахме, сега имаме”; за
театрите: “60 години
никой не си е мърдал
пръста” (стр. 4). Кратко
и ясно. Ама фактите...
Ама толкова по-зле за
фактите.

Всичко в културата
започва с Рашидов, ако не
сте го схванали още,
значи сте пълни тъпана-
ри. А в България всичко
започва с Борисов. Това
вече със сигурност е ак-
сиома в главите на управ-
ляващите.

Казват, че когато
Господ искал да погуби
някого, първо му вземал
ума. Как обаче се погуб-
ва някой, който няма ум?

Масово изкупуване на суровината
от гърци вдигнало цената й

Станка Златева получи цветя на летище София при завръщането си от Олимпийските
игри в Лондон. Нейно бе и най-доброто представяне на България на юбилейните XXX игри.
Другото отличие е за боксьора Тервел Пулев, който се окичи с бронз

Те май
си вярват

НОВИТЕ ЦЕНИ НА ТОКА НАПОМПАХА
ИНФЛАЦИЯТА ПРЕЗ ЮЛИ

Стр. 6

изчерпване на ресурса.
Браншовици обясниха, че

от един месец гърците купуват
активно дърва за огрев от
България, след като през ми-
налата година Гърция премах-
на преференцията за продаж-
ба на по-евтина нафта за до-
макинствата. Поради близост-
та на България и ниските цени
на дървата за огрев у нас

гърците замениха нафтата с
дърва, които започнаха да ку-
пуват много преди есента. В
резултат на това почти 90% от
продажбите на българските
компании в момента са с
гръцки клиенти, поясниха биз-
несмени, пожелали аноним-
ност. Това поражда опасност
годишният лимит, определен
от Агенцията по горите, да

бъде изчерпан предварително.
Годишно българските дома-
кинства потребяват до 1,5 млн.
кубика дърва за огрев. Поради
нарасналата търговия с Гърция
обаче определената с лесоус-
тройствените планове дърве-
сина може да бъде изчерпана,
предупреждават браншовици
и съветват да започнем да се
запасяваме.

Снимка Мариета ТОМОВА

Стр. 2
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Разрушаване на скалните скатове край ГП Е-79 в района на град
Симитли започна вчера Областно пътно управление

зират протест. Това съобщи за
“Фокус” председателят на КТ
“Подкрепа” в Сандански Вале-
ри Атанасов. Причината за про-
теста е нарушение на обеща-
нието за повишение на запла-
тите им с 18%. Засега все още
не е ясно кога точно ще се
поведе протестът, като се из-
чаква да се разгледат проме-
ните в новия Колективен тру-
дов договор. По думите на Ата-
насов най-вероятно до края на
седмицата ще бъде взето ре-
шението, вече има и избран
протестен комитет. Екипите не

Предложените проме-
ни в Закона за устройство-
то на Черноморското край-
брежие предвиждат 50 на
сто от таксите за морските
плажове да получават об-
щините. Това заяви регио-
налният министър Лиляна
Павлова в Добрич. С про-
мените общините щели да
разполагат с ресурс да
доразвият довеждащата
инфраструктура до плано-
вете, включително и да по-
лагат известни грижи за
неохраняемите пясъчни
ивици, като назначат слу-
жебно спасители. Според
Павлова до края на годи-

Жителите на Драгоман
скочиха срещу проекта за
високоскоростен влак Со-
фия-Драгоман, след като
стана ясно, че новото тра-
се на железницата ще
минава през близо 60
къщи и дворове, както и
имоти в регулация. За това
алармира кметът на гра-
да Андрей Иванов в пис-
мо, подписано още от
зам.-кмета Лидия Банко-
ва-Найденова и архитек-
та Румяна Пехливанова.

Проблемът излезе на-
яве буквално преди дни,
след като в общината бе
получена подробна кар-
та на жп трасето във
връзка с информацията за
доклад за оценка на
въздействието върху
околната среда (ОВОС)
по инвестиционно пред-
ложение на ДП НКЖИ
“Модернизация на желе-

Бургас поема командването на во-
енноморските бази. Двете, съществува-
щи в момента - във Варна и в Бургас, ще
бъдат слети, а командването ще бъде в
Бургас, заяви началникът на Бургаския
гарнизон комодор Митко Петев. “Опти-
мизираната структура на военноморски-
те сили включва в себе си два пункта за
базиране - във Варна и в Бургас. Кораб-
ният състав ще бъде обединен в една
военноморска база, чийто щаб ще бъде
в Бургас. Това ще ни донесе по-голяма
гъвкавост на управлението и възмож-
ност за оптимизирано използване на
силите, с които разполагат военномор-
ските сили”, каза комодор Петев.

След намеса на инспекцията по тру-
да в Монтана в областите Монтана и
Видин са изплатени забавени заплати на
обща стойност 1 140 000 лв., съобщи
Димитър Петров, директор на инспекци-
ята. В края на юни размерът на забавени-
те заплати е бил 1 360 000 лв. Най-често
забавят възнагражденията в охранител-
ните и строителните фирми, допълни Ди-
митър Петров. Такива в област Монтана
са 7, а във Видин 4. Обикновено след

Драгоман негодува срещу
високоскоростния влак за София

зопътната линия София-
Драгоман”.

“Проблемът идва като
“гръм от ясно небе” за жи-
телите на града, които не
само че не са уведомени,
но и не са участвали в об-
ществено обсъждане кой
от 4-те възможни вариан-
та за жп път да изберат.
Оказва се, че предишно-
то ръководство на общи-
ната не е поставило този
въпрос на дневен ред
пред съгражданите си
през 2009 година. Пред-
вид, че не е последвала
никаква реакция, съответ-
ните институции са задви-
жили идейния проект за
“Модернизация на желе-
зопътната линия София-
Драгоман”. Проектът е в
много напреднала фаза,
включително е одобрен от
Националния експертен
съвет към Министерство-

то на регионалното раз-
витие и благоустройство-
то, но вече сме взели
мерки, за да го спрем”,
коментира кметът Иванов.

Проведена е незабав-
но спешна среща между
Иванов и ръководството
на НКЖИ. “От тях имаме
разбиране по въпроса”,
заяви още Иванов. Общи-
ната вече е готова с ис-
кане за коригиране на жп
трасето за високоскорост-
ния влак София-Драгоман
поради липса на съгласу-
ване с Общинския съвет
и непроведено обществе-
но обсъждане с жителите
на града. “Този проект ще
е трагедия за Драгоман.
Заставаме не до вас, а
пред вас и ще се борим
нито една къща, нито
един имот да не постра-
да”, категоричен е кметът
Андрей Иванов.

Протест в спешна помощ
в Петрич и Сандански
Недоволството заради неспазено обещание за увеличение на парите расте

са съгласни, че на някои има
увеличение в размера на за-
платата с 18%, а на други са
дадени 13+5%, което означа-
ва, че 5-те процента ще се да-
дат в края на тримесечието, но
при положение че има отделе-
ни средства за това, но ако
няма, те няма да получат
допълнително пари, поясни
синдикалистът. Протестът на
работещите в ЦСМП в Петрич
и Сандански е подкрепен и от
други техни колеги от област-
та, но към момента няма точна
информация за броя им.

Нашата цел е обществе-
ността да знае, че не сме полу-
чили 18% повишение на запла-
тите, както министър Атанасо-
ва оповести пред медиите.

Няма да спрем работа. Екипи-
те, които са на работа по вре-
ме на протестните действия, ще
бъдат на работните си места.
Ще протестират тези, които са
почивка, поясни Атанасов.

ДУМА припомня, че решени-
ето за увеличаване на възтаг-
ражденията на работещите в си-
стемата на спешната помощ е
от 6 юни. Тогава правителството
се похвали, че в условия на
криза били повишили заплати-
те с цели 18%, докато предиш-
ното правителство ги било уве-
личило през 2008 г. само с 8%.
Припомняме, че въпросното 18-
процентно увеличение е за
сметка на намаляване на капи-
таловите разходи на МЗ. С 6 504
284 лв. се увеличават месечни-

те разходи за персонал на МЗ
за периода от юни до декември
2012 г., подчертаха тогава от
МЗ. Според правителствената
пресслужба увеличението на
възнагражденията в системата
на спешната медицинска помощ
“ще подобри качеството на ме-
дицинските услуги, извършвани
от центровете за спешна меди-
цинска помощ като по този на-
чин ще могат да бъдат привли-
чани лекари със специалност и
квалифицирани медицински
специалисти”.

Припомняне, че парите бяха
преведени едва преди няколко
дни и работещите веднага реа-
гираха, защото се оказа, че не
навсякъде увеличението е точ-
но 18%, а по-ниско. Друг про-

блем е вътрешното оценяване,
което трябва да носи диферен-
цирани допълнителни възнаг-
раждения на работещите в
спешната помощ, заяви тогава
д-р Десислава Кателиева, пред-
седател на Асоциацията на ра-
ботещите в спешната помощ.
Припомняме, че това предложе-
ние бе на МЗ. Д-р Кателиева
подчерта тогава, че такова оце-
няване се прави за първи път и
“определено има опасения меж-
ду колегите доколко ще бъде
обективно. От думите й стана
ясно, че ако методиката
задълбочи конфликтите между
работещите в спешната помощ
и наруши екипността, асоциаци-
ята ще търси помощта на МЗ за
решаване на проблема.

Р
аботещите в сферата
на спешната помощ в
градовете Петрич и
Сандански са катего-
рични, че ще органи-

дателят на Фондация
“Емил Димитров” Емил
Димитров-син изразиха
задоволството си от под-
крепата на община Пле-
вен да бъде премахнат
паметникът на певеца в
центъра на града. Това
съобщиха вчера от БСП в
Плевен. Специална коми-
сия ще реши какъв точно
ще е символът, който ще
бъде поставен в родния

ПЛАТИХА НАД 1 МЛН. ЛВ.
ЗАБАВЕНИ ЗАПЛАТИ
В МОНТАНА И ВИДИН

ната се очаква предложе-
ните законодателни про-
мени да бъдат гласувани в
парламента, така че да
влязат в сила при подго-
товката за следващия ту-
ристически закон.

Тя съобщи, че сред
направените предложе-
ния е и да бъде опросте-
на процедурата за отда-
ване на концесия на мор-
ските плажове, която сега
е сложна, тромава и веро-
ятно щяла да демотивира
заинтересованите лица да
участват. Ще се върви и
към гъвкавост в ценообра-
зуването. Много често се

определя цена за отдава-
не на концесия, която не
може да бъде реализира-
на, но законът дава
възможност да бъде нама-
лена най-много до 50 на
сто, обясни министърът.
Павлова посочи плажни
ивици по северното Чер-
номорие, дълги по 8 кило-
метра, на които през все-
ки сто метра трябва да
има спасителен пост.
Трябва да бъдат осигуре-
ни и съблекални, тоалет-
ни, душове, медицинско
оборудване - всичко това
много оскъпява поддържа-
нето на плажа, добави тя.

намесата на контролния орган работни-
ците получават заплатите си, но след
това започва отново просрочване.

През първото полугодие на 2012 г.
трудовата инспекция е направила 1212
проверки на фирмите за спазване на
трудовото законодателство. Открити са
5276 нарушения. Повечето от тях са
свързани с условията и организацията
на труда, със забавянето на възнаграж-
денията, допълни Петров.

Румен Петков: Паметникът на
Емил Димитров в Плевен е незаконен

град на големия творец.
Румен Петков уточни, че
паметникът е незаконен,
защото видът му не е
одобрен от архитектурен
съвет и е поставен без
решение на Общинския
съвет. По думите му есте-
тическите качества на
обелиска са обект на кри-
тики и от специалисти, и
от обществеността на гра-
да. Емил Димитров-син
припомни, че предишна-
та местна управа не се е
допитала до него и до
представители на фонда-

цията за вида на памет-
ника и за мястото, на кое-
то е поставен. Надявам се
да има широка дискусия и
да се избере най-подхо-
дящият барелеф, каза
още наследникът на голе-
мия певец и изрази лич-
ната си надежда плевен-
чанин да е автор на новия
паметник. Според Емил
Димитров-син е крайно
време у нас да се приеме
решение за задължите-
лен процент българска
музика, която да звучи от
родния ефир.

ННННН
ародният предста-
вител от Коалиция
за България Румен
Петков и предсе-

Военноморските бази в Бургас
и Варна се обединяват

За промяната имало обективни при-
чини. Фактът, че голяма част от кораб-
ния състав се намира в Бургас, е една от
причините да се вземе такова решение.
Сливането се налага, тъй като двете
бази били едни и същи и функциите им
се дублирали. Така след промяната ко-
мандването ще е в Бургас, а във Варна
ще има пункт за базиране. Въпреки сли-
ването намаляването на състава нямало
да засегне чувствително военноморски-
те сили.  Преструктурирането ще стане
вероятно през декември. Едновременно
с това няколко кораба ще излязат от
въоръжение по план до края на година-
та. Засега няма да се купуват нови.

Предвиждат 50% от таксите
за морските плажове
да отиват за общините

Предвиждат 50% от таксите
за морските плажове
да отиват за общините

Предвиждат 50% от таксите
за морските плажове
да отиват за общините

Предвиждат 50% от таксите
за морските плажове
да отиват за общините

Предвиждат 50% от таксите
за морските плажове
да отиват за общините

Снимка БГНЕС
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Ãîñïîäèí Äÿíêîâ å íàé-ïîëåçíèÿò ÷îâåê,
çàùîòî âèíàãè èìà íåçàâúðøåíè òåàòðè.
Íèå ñìå îòïóñíàëè êúì 1,5 ìëí. è ìó
áëàãîäàðÿ, ðàçáèðà ñå, çàùîòî áÿõà
íàïðàâåíè ïðîåêòè ïîëóôàáðèêàò‘ Вежди Рашидов за културния подем в България

че са два вариантите: или ли-
цето е камикадзе, или има
съучастници, които са му по-
могнали, каза вчера следова-
телят от НСлС Георги Илиев. В
неделя той убедено твърдеше,
че е доказано “че атентаторът
от летището в Сарафово е ка-
микадзе”. “Не може да се каже
по категоричен начин, че е
камикадзе. Мога да кажа, че
това е едно от лицата, което е
извършило и е участвало в
извършването на този атен-
тат”, подчерта Илиев в поне-
делник и добави, че се рабо-
тело усилено по случая.

НОВО 20

Нямало доказателства, че
атентаторът е камикадзе
Вътрешният министър имал нови данни, но „оперативни”, не публични

Има нови данни, но те са чисто оперативни и не мога да ги
споделя публично. Може би в утрешния ден (днешния-б.р.) ще
има информация, която смятаме, че е удачно да бъде пусната
чрез медиите. Това каза министърът на вътрешните работи
Цветан Цветанов по развоя на разследването на атентата в
Бургас. Цветанов призна, че се нуждаят от “допълнителна
помощ от българските граждани”. Той отговори отрицателно на
въпроса: “Да не би да сте установили кой е всъщност ками-
кадзето?”. Така информацията, която ще бъде пусната в
медиите, ще бъде към хората, които могат да помогнат на
разследващите, “които могат също да допринесат в допълни-
телните данни, които разполагаме към момента”. Било обсъде-
но да се направят допълнителни проверки. Цветанов отказа да
коментира информацията във в. “Ню Йорк Таймс”, че израел-
ските власти са регистрирали необичайно висок брой телефон-
ни обаждания от Ливан към Бургас три дни преди атентата.
Вътрешният министър заяви, че не коментира нищо, което е
свързано с обмена на информация между партньорите.

ЦВЕТАНОВ: ЗНАМ,
НО НЯМА ДА КАЖА

Следователят заяви, че е
трудно да се каже точно каква
била целта на извършителя на
атентата. “Но жертвата да е
една, е много, и да са шест,
пак е много, това са човешки
животи. Разследването се про-
вежда от 5 души следователи
под ръководството на окръже-
ния прокурор в Бургас Чапкъ-
нова и работата по делото не
е спирана”, допълни Илиев.
Трудно може да се каже по
категоричен начин кога ще
има яснота по разследването,
върна се на едно от неделните
си твърдения той.

Последва повторение на
казаното от Георги Илиев ден
по-рано. “Изпратихме следст-
вена поръчка до Израел. В
нощта на атентата имаше

хора, които не бяха в състоя-
ние да дават адекватни пока-
зания. Другата част от хората,
които бяха разпитани, също
бяха под стрес и техните по-
казания също подлежат на
проверка. Извършвахме оглед
на местопроизшествието 22
часа. Други екипи извършва-
ха разпити в болничните за-
ведения, където бяха настане-
ни ранените. След като при-
ключи огледът и едната част
от разпитите, на съвещание
беше уточнено, че някои от
свидетелите е наложително да
бъдат разпитани повторно.
Поради тази причина в Изра-
ел е изпратена международ-
на следствена поръчка за раз-
пити на свидетели и очакваме
отговори по тази поръчка.”

Н
е съм казал катего-
рично, че лицето,
извършило атентата
в Бургас, е камикад-
зе. На всеки е ясно,

Премиерът щял да
убеждава председателя
на ЕК Жозе Барозу със
спестените средства от
метрото да се строи. Бо-
рисов поясни, че става
дума за отсечката до ае-
рогара София и от спир-
ка на метрото на бул.
“Джеймс Баучер” спирка
нагоре, което било 2,5 км.
Министър-председателят
каза, че е доволен от на-
правеното от общината:
“Бул. “Черни връх” го
кърпехме през ден, трам-
ваите го разбиваха и
беше отвратително. До-
сега цялата инфраструк-
тура под него, канализа-
ция, осветление, всичко,
което трябваше да се от-
ремонтира, е отремонти-
рано, един прекрасен бу-
левард”.

Паркинг за 620 авто-

Българският съд не е отказал на Държавна аген-
ция “Национална сигурност” нито едно разрешение за
използване на специални разузнавателни средства
през 2012 година. Това съобщи вчера Медиапул. Само
за първите шест месеца на тази година ДАНС има 973
искания, като всички са уважени. Не така стои обаче
въпросът през миналата година, когато от 1783 иска-
ния са уважени 1760.

По-рано тази година службата бе замесена в скан-
дал от председателя на Софийския градски съд Вла-
димира Янева, която бе изпратила писмо със съвети
до ДАНС и МВР как да се подслушва повече, а дан-
ните да отчитат намаление.

Дори и тези съвети да са били послушани, стати-
стиката показва, че ДАНС използва сравнително го-
лям брой специални разузнавателни средства на фона
на орязаните й функции. През 2011 година образува-
ните от прокуратура дела по сигнали на ДАНС са
едва 0.7% от всички нови досъдебни производства в
държавното обвинение, сочат данни в доклада на
прокуратурата за 2011 година. ДАНС обаче не изо-
става толкова много по приложени СРС-та в сравне-
ние с прокуратурата, която е получила близо 6000,
или само 2/3 повече разрешения за подслушване през
2011 година

Според доклада на парламентарната подкомисия
за контрол на СРС ДАНС е отправила през миналата
година 19% по-малко искания за използване на СРС-
та в сравнение с 2010 година. Намалението при проку-
ратурата обаче е над 40%. Единствено МВР показва
несъобразяване с декларираното от управляващите
намерение за редуциране на подслушването и е из-
ползвало 26% повече специални разузнавателни сред-
ства (СРС) през 2011-та в сравнение с 2010-та година.

до Комисията за защита от
дискриминация (КЗД) ди-
ректорът на издателство
“Просвета” Йоана Томова.

Повод за това е доклад
на комисията, който раз-
критикува остро предста-
вянето на турците като
поробители и насилници.
“Да редактираме ли “да

Нина АЛЕКСИЕВА

Призив “Да свалим кмета! Вре-
ден е за Варна!” излязоха членове
на фейсбук групата “Варна не за-
служава морската си градина”.
Събитието, насрочено за 10 часа в
Деня на Варна - 15 август, всъщ-
ност е създадено от потребител с
профил “Окупирай Варна”. При-
зивът е всички, които не харесват
управлението на Кирил Йорданов,
да се явят в сряда сутринта на пло-

мобила има над спирката
на бул. “Джеймс Баучер”
- на новата линия на ме-
трото. Хората, които идват
с автомобилите си от пла-
нината Витоша, от ком-
плексите, спират, оставят
си автомобила и след пет
минути са на НДК, след 7
са на “Шератон”, а тези
пък от “Надежда” на сед-
мата минута са на “Шера-
тон”, на 12-ата минута са
на “Черни връх”, запрес-
мята на глас премиерът.
“В понеделник гоним май-
сторите, дотогава всичко
трябва да е приключило,
и тестовите изпитания,
паралелно с двата музея
- “Ларгото” и “Св. София”,
трябва да станат до 31
август, подчерта Борисов.
В строителството действа-
ме активно. Еднолична е
заслугата на Фандъкова

в цветята, украсите и това,
че градът стана по-при-
ветлив и красив, каза той.

Цялото метро с под-
земните паркинги и на-
правата на булевардите
отгоре струва около мили-
ард: по-евтино е от това,
което е изхарчено до мо-
мента за АЕЦ “Белене”,
похвали се Борисов. Той
се качи на един от новите
метровлакове от станция
“Европейски съюз”, слезе
на станция “Национален
дворец на културата”, а
после пропътува разстоя-
нието до последна спир-
ка “бул. Джеймс Баучер”.
Участъкът ще бъде открит
на 31 август, когато в
България ще бъде и пред-
седателят на ЕК Жозе
Барозу. Тогава Борисов
ще го моли да строи още
с “икономиите”.

Ще питам
Барозу,
Данче,
пък каквото
стане

Съдът не отказал
нито едно подслушване

Да изхвърляме ли Ботев от
учебниците, питат издатели

ВЪВ ФЕЙСБУК

Стягат протест срещу кмета на Варна

гледа турчин, че бесней
над бащино ми огнище”,
казва се в обръщението
към председателя Ана
Страшимирова. На мушка
на КЗД бе попаднало
представянето на жената
само като сексуален
обект и домакиня в учеб-
ниците, обиди като манго
и негър и възприемането
на хомосексуализма само
в отрицателна светлина.

Според издателите
обаче няма как народни-

те приказки и песни да
станат по-феминистични
и от тях да се махне из-
разът “мома за женене”,
който обиждал последо-
вателките на Кари Брад-
шоу от “Сексът и градът”
и Бриджит Джоунс, пише
изданието. “Да, докъм
края на XIX век жените са
били “разменна монета”
при династически брако-
ве, политически съюзи
дори в родната селска
действителност”, призна-

ват от издателството. Но
по тази логика в Англия
не би следвало да се пре-
подава творчеството на
Вирджиния Улф - в голя-
мата си част посветено
на борбата за еманципа-
ция. “Историята, езикът и
литературата не могат да
бъдат “мръсни тайни” - те
са такива, каквито са”, по-
сочват още издателите.

Към момента комисия-
та все още няма официа-
лен отговор на писмото.

щад “Независимост”. Задължител-
но обаче да носят “плакати и кош-
ници развалени домати, яйца и
свирки”.

Хората ще искат оставката на
кмета, който е допуснал застроя-
ването на Морската градина и
това тя да се превърне в паркинг.
“Този кмет е вреден за града ни,
защото не изпълнява собствените
си заповеди. Достатъчно е да се
разходите около Делфинариума и
на север от него, за да се уверите

в безпрепятствения достъп на ав-
томобилите и паркирането им по
алеите.Тревните площи на жк
“Чайка” срещу Делфинариума се
превърнаха в паркинг и никой не
взема мерки срещу това”, аргу-
ментира още намеренията за про-
тест “Окупирай Варна”. “Елате на
15 август в 10 ч. сутринта до ша-
драваните, за да кажем на кмета
да си ходи! Време е за промяна в
града ни”, призовава организа-
торът.

ДДДДД
а изхвърлим ли
Христо Ботев от
учебните програ-
ми? Това пита в
отворено писмо

Снимка Мариета ТОМОВА

Борисов ще иска Барозу да позволи строежи с „икономии”Борисов ще иска Барозу да позволи строежи с „икономии”Борисов ще иска Барозу да позволи строежи с „икономии”Борисов ще иска Барозу да позволи строежи с „икономии”Борисов ще иска Барозу да позволи строежи с „икономии”
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инистърът на културата Вежди
Рашидов разкри вчера неподози-
ран подем на музейното дело в
България. Музеи нямахме, сега

Откриха ниви с
канабис в две общини

Ниви с канабис бяха открити в
общините Сандански и Струмяни.
При извършена проверка в мест-
ността Краището, община Стру-
мяни, е установена нива със заса-
дени седем броя зелени тревисти
растения с общо тегло 62 кг, ко-
ито след направен полеви тест са
реагирали положително на канабис.
В с. Калиманци разследващите
открили в дворно място към къща
14 бр. растения с общо тегло 20 кг,
както и 2 бр. ловни пушки с боепри-
паси, съхранявани неправилно.

Трима в болница след
инцидент в
дискотека

Трима души са в болницата след
инцидент в дискотека в Шумен.
Около 3,30 часа в нощта срещу
неделя е възникнал скандал между
две компании в дискотека на бул.
“Симеон Велики”. Р.С. (24) от гр.
Върбица извадил нож и нанесъл про-
бодни рани в областта на корема
на други двама мъже. Пострадали-
те са откарани с екип на МБАЛ-
Шумен, където малко по-късно е
приет и първоначалният агресор.

Двама са задържани
за кражба на линейка

Двама мъже са задържани за
кражба на линейка от чирпанската
болница. Около 5 часа в неделя су-
тринта е получено съобщение за
открадната линейка. Установено
е, че автомобил Волга, със старо-
загорска регистрация, собственост
на чирпанската болница, е управля-
ван от 28-годишния Б.П. и спътни-
ка му - Д.К. (19) и двамата от
Чирпан. Констатирано е, че во-
дачът не притежава свидетелст-
во за правоуправление и е непра-
воспособен, като му е връчен та-
лон за медицинско изследване и му
е взета кръвна проба.

Около 6.20 часа на магистрала
“Марица” край Свиленград

при неправилно изпреварване на
ТИР български водач на “Ауди-А-6” се

удари в насреща идващ друг ТИР.
Българинът Михаил Михайлов (36) е в

хасковската хирургия за сложна
коремна операция. Пострадали са и

шофьорите на двата камиона

Труп на бебе е
открит във Видин

Около 16 часа в петък в поли-
цията е получен сигнал за наличие
на труп на бебе в апартамент в
комплекс “Съединение” във Видин.
На място са пристигнали полицей-
ски служители, които открили в
спалното помещение труп на но-
вородено. 37-годишната Т.Т., оби-
тателка на апартамента, разказа-
ла пред разпитващите, че била
бременна, но не споделяла с никого,
не търсила медицинска помощ и
около 05,00 часа е родила мъртво
бебе. От извършената аутопсия е
установено, че бебето е било жи-
вородено, а смъртта му е настъпи-
ла в резултат на неоказана навре-
менна медицинска помощ.

М Снимка БГНЕС

Преди Рашидов България нямала музеи

Вицепремиерът и министър на финансите Симеон Дянков, министърът на културата
Вежди Рашидов и кметът на Варна Кирил Йорданов провериха ремонтните дейности

в Драматичния театър, след което посетиха археологическите разкопки в района
на Търговския дом, за които държавата отпусна 2,5 млн. лв.

имаме, изтъкна приноса си в сферата той.
“Ние се чудим защо са ни музеи. Ето, в
момента има една колосална идея - вме-
сто ние да ходим в Париж да гледаме
Леонардо да Винчи, Рафалело и Рубенс,
Лувърът да гостува у нас, докато нашата
изложба 2014-а е 3 месеца там”, впусна
се в размишления Рашидов.

Министърът не пропусна да отбележи
и засилена дейност в театралната сфера.
По думите му за първи път в България се
ремонтират изцяло 8 театъра за над 30
млн. лв. Години назад за тях не са били
полагани никакви усилия, оплака се Ра-
шидов по време на инспекция на Драма-
тичния театър във Варна, чиято сграда се
реновира с европари.

Министърът призна, че всички тези
ремонти се правят с европейски средст-
ва и се похвали, че парите за култура са
усвоени на 100%. Той заяви, че ще поис-
ка увеличение на средствата за ресора
си от бюджета догодина. “Не е тайна, че
аз всяка година искам увеличение на
бюджета, но хубавото на финансовите
министри е, че те умеят да стискат кеси-
ята, да не са разточителни”, коментира
Рашидов. Според него бюджетът за кул-
тура е малък, но всички европейски те-
атри, опери и кина били в криза. “Само
в България ние работим и ремонтираме
и то в най-тежката криза. Мога да пока-
жа с пръст всичко, което съм направил”,
продължи с хвалбите Рашидов.

България с челна позиция
в ЕС за жертви
на трафик на хора

Б

541 жени са били експлоатирани зад граница
през 2011 г., алармират експерти

ългария продължава
да заема челна по-
зиция за европей-
ските страни, в кои-
то има най-много

жертви на трафик на хора, ста-
на ясно вчера. Страната ни е
сред петте страни, които огла-
вяват негативната класация,
алармира вчера главният сек-
ретар на Националната коми-
сия за борба с трафика на хора
Антоанета Василева.

През 2011-а жертвите на
трафик са 541, като 90 от тях

са мъже и са жертви на трудо-
ва експлоатация, отчита коми-
сията. Най-висок ръст има при
сексуалната експлоатация. Ва-
силева добави, че се забеляз-
ва повишение на трудова ек-
сплоатация. Според нея това
може да се обясни с финансо-
вата криза и с това, че допре-
ди няколко години проблемът
е бил тема табу. Трудовата ек-
сплоатация е много по-трудно
откриваема и по-често се раз-
чита на признание от самите
пострадали хора, поясни тя.

Според Василева българската
законова база е изключител-
но добра и модерна. Тя отчете
и увеличение на броя на осъ-
дените трафиканти. За първи
път, откакто трафикът е крими-
нализиран, имаме присъди от
над 10 години - 6 на брой за
миналата година, посочи Ва-
силева.

Междувременно вътрешни-
ят министър Цветан Цветанов
даде старт на нов проект на
комисията за борба с трафика
на хора, който ще се осъще-

ствява със сътрудничеството на
Холандия. “Основната роля, ко-
ято трябва да положим всички
ние, е да положим максимал-
ни усилия за превенцията, за-
щото без нея няма как да
бъдем полезни на обществото
и да предотвратяваме едно от
най-тежките престъпления”, ко-
ментира Цветанов. Той подчер-
та, че е важно да се обърне
внимание на местата, където
има концентрация на хора с
нисък социален статус. Про-
ектът ще се реализира 18 ме-
сеца, като са предвидени се-
минари, кръгли маси и
обсъждания. Цветанов обяви и
създаването на местна коми-
сия за борба с трафика на хора
в Благоевград.

 Проектът се осъществява с
финансовата подкрепа на ОП
“Административен капацитет” и
в партньорство с Бюрото на
холандския докладчик по тра-
фика на хора.

Само 2-3 моста в страната отговарят на изи-
скванията за устойчивост на мантинелите, алар-
мираха вчера от Българската асоциация на по-
страдалите при катастрофи. Председателят на
организацията Владимир Тодоров предупреди,
че спешно трябва да започне подмяна на ман-
тинелите по високите мостове и виадукти по ма-
гистралите, защото те не отговарят на изисква-
нията и не биха спрели тежкотоварни превозни
средства и автобуси. Тодоров заяви, че след по-
редния трагичен инцидент край Бяла и после-
двалия ремонт там вече има мостово съоръже-
ние, което отговваря на изискванията за безо-
пасност. Според него обаче всички останали
виадукти по магистралите “Хемус” и “Тракия”,
както и много други мостове не отговарят на
тези изисквания. Той препоръча на шофьорите,
които тръгват на изморителни пътувания, да не
се поставя краен срок за пристигане и да правят
малки почивки по пътя.

“Поставянето на краен срок за пристигане е
много лошо, защото водачите постоянно гледат
часовника, това ги кара да изпреварват, което в
крайна сметка води до неразумни ситуации и до
инциденти”, каза още Тодоров. Той призова вода-
чите да не забравят, че коланите на задните се-
далки са задължителни. В участъците, където няма
видимост, хората трябва да бъдат по-търпеливи и
всеки да шофира разумно, допълни Тодоров.

Пловдивският райо-
нен съд гледа дело по
обвинение на районна-
та прокуратура срещу
жена, скланяла към
проституция. Искането
на прокуратурата е за
вземане на най-тежка-
та мярка за неотклоне-
ние “задържане под
стража” спрямо В.А.

Тя е обвинена в
четири престъпления
по чл.155, ал.3, вр.
ал.1 от Наказателния
кодекс - склоняване
към проституция на

АСОЦИАЦИЯТА
НА ПОСТРАДАЛИТЕ
ПРИ КАТАСТРОФИ:
МОСТОВЕТЕ ПО
МАГИСТРАЛИТЕ НЕ
СА ОБЕЗОПАСЕНИ

ОБВИНИХА ПЛОВДИВЧАНКА В
СКЛОНЯВАНЕ КЪМ ПРОСТИТУЦИЯ

четири различни
жени с користна цел,
извършени през юни
2011 г. и юли 2012 г. в
Пловдив. Другото об-
винение е за свожда-
не на седем жени към
блудствени действия
и съвкупление, като
деянието е извърше-
но с користна цел и
по отношение на две
и повече лица.

В същия период об-
виняемата е предоста-
вяла систематически
помещения - апарта-

менти на адреси в
Пловдив на различни
за полови сношения и
за блудствени действия,
като деянието е из-
вършено с користна
цел, съобщават от
пловдивската районна
прокуратура.

Оттам припомнят, че
най-тежкото, предвиде-
но от Закона, наказа-
ние за така извършени-
те пре-стъпления е от 3
до 10 години лишаване
от свобода и глоба от
10 000 до 25 000 лв.

ХЛЯБ МЕНТЕ СЕ
ПРОДАВА ПО МОРЕТО

Хляб, който няма етикет и с неиз-
вестен производител и съдържание,
е залял търговската мрежа по Юж-
ното Черноморие, алармира предсе-
дателят на Регионалния съюз на хле-
бопроизводителите в Бургас Ди-
митър Людиев. Нелегалното, но ев-
тино менте се продавало масово
през последните дни и това налага-
ло спешната намеса на Икономиче-
ската полиция. Според Людиев

Красимир КРЪСТЬОВСКИ насъщният задължително ще по-
скъпне в най-близко време. Основ-
ната причина е поскъпването на
брашното и тока. Промяната на це-
ната на горивата и газта не се отра-
зявала.  Предвид създалата се си-
туация Людиев очаква масови фа-
лити в бранша.  Увеличението на
цената на хляба обаче нямало да е
драстично. Една фирма-производи-
тел вече пробвала пазара с 10 ст.
поскъпване, но само след седмица
се отказала.
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ъюзът на българските худож-
ници е сериозно обезпокоен
от тиражираните по всички
медии неясни формулировки
относно бъдещето на памет-

СБХ е против рушенето
на паметника пред НДК

С

Няма по-страшно нещо от народ без история и управление
без грижа за културата, категорични са творците

ника “1300 години България” на проф.
Валентин Старчев. Това се казва в от-
крито писмо на ръководството на съю-
за, огласено вчера. В него творците се
обявяват категорично против всякакви
опити за събарянето на паметника.
Становището е изпратено до кмета на
София Йорданка Фандъкова, до ми-
нистъра на културата Вежди Рашидов,
до гл. архитект на столицата Петър
Диков, до председателя на САБ Геор-
ги Бакалов и председателя на СЕМ
Георги Лозанов.

ДУМА припомня, че преди седмица
кметът Йорданка Фандъкова опровер-
га арх. Диков, че паметникът ще бъде
сринат до основи и отсече, че първо
трябва да се чуе мнението на хората
за бъдещето на мемориала. Тя обясни,
че засега ще бъдат премахнати само
металните конструкции, а скулптурите
ще останат.

Категоричната позиция на ръковод-
ството на СБХ е, че няма да допуснем
разрушаването на мемориала. Според
творците това е грубо погазване на ос-

новни принципи на всяко демократич-
но общество, в което важните реше-
ния би трябвало да се взимат от ком-
петентните органи. Това са Министер-
ството на културата, СБХ и САБ, както
и създаденият Специализиран експер-
тен съвет за изобразителни изкуства,
припомнят от СБХ.

Оттам определят като недопустима
идеята за провеждане на референдум
за събарянето на паметника. Нека не
забравяме, че решението за издига-
нето на обелиски се взима от компе-
тентни лица и се съобразява с морал-
ни и естетически принципи, изразите-
ли на които са хора с ерудиция и ви-
сока култура по отношение на изобра-
зителните изкуства, подчертават твор-
ците.

Проф. Валентин Старчев е една от
най-големите фигури на съвременната
пластическа култура и се надяваме да
се съобразите изцяло с намеренията и
предложенията му за реконструкцията
на монумента, призовават от СБХ. Об-
ществото ни дължи най-малкото ува-
жение към творци от неговата величи-
на, категорични са художниците.

“Време е всички да разберат, че не
се гради култура и бъдеще чрез раз-
рушение и ние заставаме изцяло зад

идеята за съхранението на паметника
пред НДК. Той е част от историята ни
и премахването му не само че няма да
я заличи, въпреки желанието на опре-
делени групи хора, но само ще ощети
българското изкуство. Мемориалът е
новаторски за времето си и до ден-
днешен, въпреки разрухата, носи в
себе си епично внушение. Знаковата
му архитектоника, оголена от детайли
сега, е въздействаща и звучи още по-
драматично и напълно съвременно”,
подчертават творците. Според тях па-
радоксът е, че още след изграждане-
то си обелискът не се харесваше за-
ради недостатъчния социалистически
патос в него, а днес пък някои го смя-
тат за произведение на тоталитариз-
ма, напомнят творците.

Те се обръщат към медиите и към
СЕМ заради обидните и напълно спе-
кулативни квалификации относно па-
метника, както и заради изопачената
и даже невярна информация за съдба-
та му. За нас това е чисто манипули-
ране на хората в интерес на опреде-
лено популистки политически дейст-
вия, коментират от СБХ.

Няма по-страшно нещо от народ
без история и управление без грижа
за културата, убедени са творците.

Снимки БГНЕС

азплащателна и
трудовоправна доку-
ментация на 1816
прекратени осигу-

Фамилия Рашкови има
намерение да се завърне
в Катуница най-късно до
година и половина, заяви-
ха Костадинка и Събка
Рашкови - съпруга и дъще-
ря на “цар Киро”. Според
Костадинка съпругът й, на
когото ВКС намали с го-
дина присъдата за закани
за убийство, ще бъде осво-
боден предсрочно заради
здравословното му състоя-
ние. Двете жени упрекна-
ха държавните институции,
че са позволили къщите им
да бъдат опожарени. В мо-
мента те живеят на ул.
“Славянска” в Пловдив.
“Няма къде да ходим ние.
Ние сме си жители оттам и
там трябва да се връщаме
- в Катуница. Тук живеем в
едно малко, тясно помеще-
ние. Натиснаха само нас и
не взеха под внимание тех-
ните нападения и нашите
жалби толкова години.
Защо позволиха да изго-
рят къщите ни? Ние кате-
горично ще се върнем в

В
продължение

на три
седмици над

100 чужденци
от 4 кон-

тинента и
36 държави

ще учат
български

език във
Великотър-

новския
университет.

Участни-
ците в

Международ-
ния летен

семинар по
българистика

бяха
посрещнати

по стара
българска

традиция с
хляб и сол

амо за седмица подписите срещу Наредбата за орга-
низация на движението, регламентираща т. нар. синя
зона, са се увеличили със 7000. Така несъгласните с
новите промени за паркиране в София, които трябва даС

14 000 несъгласни с новата
синя зона в София

влязат в сила от 1 септември, са вече близо 14 000, съобщи
вчера news.bg. Успоредно със събирането на подписи в сто-
лицата тече и он-лайн подписка. Според движение ДНЕС на-
редбата за организация на движението в Столичната община
стоварва проблемите на града върху хората, без да решава
проблема с паркирането. Тя не е съобразена с покупателната
способност на гражданите и нарушава множество закони,
вкл. Закона за обществените поръчки, Закона за общинската
собственост, Закона за местните данъци и такси, Закона за
движение по пътищата, Закона за нормативните актове.

ДУМА припомня, че в началото на март столичните общи-
нари приеха, че от 1 септември се въвежда синя в зона в
идеалния център, като там паркирането ще струва 2 лв. на
час. Зелената ще е в по-широкия център с 1 лв. на час. При-
ето беше още и предложението за продължителността на
двете зони от 8 до 19 ч. Освен това синята зона ще действа
и в събота между 8 и 14 ч.

150 лв. годишно ще плащат живеещите в синя зона и 100
лв. - в зелена. За втори автомобил цената ще е три пъти по-
висока, тоест съответно 450 или 300 лв., като реално община-
та не осигурява гарантирани паркоместа срещу тези суми.

РАШКОВИ СЕ ГОТВЯТ ЗА
ВРЪЩАНЕ В КАТУНИЦА

Катуница, просто ще се
върнем”, обясниха Рашко-
ви. Двете  категорично под-
чертаха, че тяхната фами-
лия няма вина за случило-
то се в селото и смъртта на
двете момчета. От думите
им стана ясно, че фамили-
ята ще се обърне към ин-
ституциите в Страсбург.

Кметът на Катуница
Красимир Юруков обаче бе
категоричен, че Рашкови
няма да се върнат никога в
Катуница, където в момен-
та “цари ред и спокойст-
вие”. Той бе категоричен,
че проблемът с Рашкови е
завинаги решен и те няма
да се върнат в селото. “Жи-
вотът в Катуница започна
да тече по съвсем норма-
лен начин. Хората ходят
спокойни на работа, деца-
та ходят спокойно на учи-
лище. Искам да благодаря
на всички институции в
България, от които зависи
проблемът семейство Раш-
кови да го няма в Катуни-
ца”, заяви той.

Р

НОИ получи архива на над 1800
предприятия, прекратили дейността

рители без правоприем-
ник е приета в територи-
алните поделения на
НОИ през първите шест
месеца на 2012 г.

Това показва статис-
тиката на Националния
осигурителен институт от-
носно осигурители, пре-
кратили дейността си и
изпълнили законовото
задължение да предадат
всички налични при тях
разплащателни и трудо-
воправни документи за
съхранение в института.
Данните показват още, че
общият брой на делата,
приети от тях, е 19 483.

Според информацията
от осигурителния архив
на НОИ за първата поло-
вина на годината в инсти-
тута са постъпили 9603

заявления-декларации от
юридически и физически
лица, прекратили дей-
ността си на осигурители.
За шестмесечието са из-
дадени и 28 989 удосто-
верения за осигурителен
стаж и доход, с които се
гарантира възможността
на гражданите за доказ-
ване на осигурителните
им права.

Дейността по създава-
не и функциониране на
осигурителния архив на
НОИ е регламентирана в
Кодекса за социално оси-
гуряване (КСО) през 2005
г. Оттогава до днес е при-
ета документацията на 23
284 осигурители с общо
703 423 дела.

Основната цел на оси-
гурителния архив на НОИ
е да бъдат защитени оси-
гурителните права на
гражданите, които имат
стаж при осигурители,

прекратили вече дейност-
та си и нямат правопри-
емник. В тези случаи за-
интересованите подават
заявление за издаване на
удостоверение за осигу-
рителен стаж и доход в
най-близкото територи-
ално поделение на НОИ.
Документите се издават в
едномесечен срок, при
условие, че разплаща-
телната документация на
търсения работодател е
предадена в НОИ, лицето
фигурира в приетата до-
кументация и има данни
за търсения период. Сред
по-големите осигурители,

предали до този момент
разплащателната и тру-
довоправната документа-
ция в НОИ, са “Балканкар
Холдинг” АД, Авиокомпа-
ния “Балкан”, “Редки ме-
тали” ЕООД, “Рулон-
Искър” АД, “Варненска ко-
рабостроителница” АД,
“Балкан прес” АД и др.

ДУМА припомня, че
разплащателната и тру-
довоправната документа-
ция на “Вторични сурови-
ни” - “Феникс ресурс” АД
е предадена в НОИ и от
24 юли 2012 г. е на раз-
положение на граждани-
те. Предадените от “Вто-
рични суровини” ведомо-
сти съдържат информация
за над 2000 души, рабо-
тили в предприятието
през годините и за това
време са им внасяни оси-
гурителни вноски в
държавното обществено
осигуряване.
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България остава сред европейските
държави, където се предлагат най-го-
лям брой опасни нехранителни стоки,
засечени от органите за защита на по-
требителите по системата за бърз об-
мен на информация в Европейския съюз
RAPEX. Това съобщиха за Investor.bg от
Комисията за защита на потребителите
по повод последните проверки, напра-
вени на пазара на обувки, дрехи, бито-
ва електроника и играчки.

За първото полугодие на тази го-
дина експертите от комисията са за-
секли 96 опасни вносни стоки, като за
78 от тях са информирали европейски-
те органи. През миналата година
българската комисия е засякла 158
подобни стоки, което нарежда страна-
та ни на второ място в Европа след
Испания по разпространение на нека-
чествени продукти.

Контролът от началото на годината
е засилен, като за шестте месеца коми-
сията е направила близо 3600 провер-

Цените на горивата по бензиностан-
циите достигнаха нов връх. Най-масовият
бензин А 95 вече се продава средно за
2.70 лв. за литър. Това е ценовият рекорд,
който беше достигнат тази пролет и пре-
дизвика масови протести, припомня БНТ.

В началото на седмицата горивата се
вдигнаха с по 3-4 стотинки. Освен че най-
използваният бензин А 95 достигна ре-
кордната си стойност, дизелът вече се
продава за 2 лева и 67 стотинки за литър,
а А 98 - за 2 лева и 86.

Анализаторите обясняват поредното
поскъпване с развитията на международ-
ните пазари. Този път повишаването на
цените се отнася за целия Средиземно-
морски регион.

Горивата у нас поскъпнаха рязко в
началото на юли, в края на месеца има-
ше известно понижение и от август
поскъпването пак започна.

Благодарение на Комисията за защи-
та на конкуренцията, която забрани на
търговците на горива да публикуват цени
на едро, вече няма как да знаем с каква
надценка работи собственикът на рафи-
нерията в Бургас.

Поскъпването на
живота е с 1,5% за
месеца и 3,1% за година

И
нфлацията през юли отбелязва рязък скок
спрямо юни и достига 1.5%, след като през
предходния месец имаше дефлация от 1 на
сто, съобщи Националният статистически
институт. Натрупаната от началото на годи-

ната инфлация е 2,1 на сто, а годишната инфлация за
юли 2012 г. спрямо юли 2011 г. е 3.1%.

Видимото ускоряване на инфлацията на месечна
база е заради повишаването на тока, газа, отопление-

то и водата. Традиционно през летните месеци инфла-
цията е ниска и дори се наблюдава и дефлация (напри-
мер през май и през юни тази година), но решението
за шоковото вдигане на цените на комуналните услуги
доведе до общото им средно поскъпване с 6.3%.

Очакванията са и през август да има относително
по-висока инфлация заради поскъпването на основни-
те храни. През юли спрямо същия месец на 2011 г.
най-силно са се повишили разходите за жилища (на-
еми, текущ ремонт и поддържане), вода, електроенер-
гия, газ и други горива. Скокът в цените е 10,2%.
Именно в тази група попадат и цените на тока.

НСИ отчита и силно поскъпване на образовател-
ните услуги - с 6,1%, както и на транспорта - с 3,6%.

Като цяло цените на хранителните продукти са
нараснали с 2,4% на годишна база, тези на нехрани-

телните - с 1,4%, при общественото хранене има по-
вишение от 2,6%, а при услугите - 6%.

На месечна база, през юли, най-много са поскъпна-
ли разходите за жилища, вода, електроенергия, газ и
други горива - средно с 8,6%. Втори по поскъпване са
транспортните услуги - 4,9 на сто, а трети - образова-
телните с 2,4 на сто.

По-лек ръст за месеца отбелязват хранителните
стоки, които са поскъпнали с 0.6%, домакинското об-
завеждане и битови уреди - с 0.1%, свободното време
(почивка, туризъм и др.) - с 2.9%.

Новата цена на тока удря най-силно по най-бедни-
те потребители. Инфлацията за тях се измерва с така
наречената малка потребителска кошница, а 20% от
нея се падат на групата “услуги”, които отбелязват
най-голямо поскъпване.

овишението на пенсиите от
следващата година със сигур-
ност ще е над 7%, обяви вчера
във Варна министърът на

П

Дянков обеща 7%
по-високи пенсии

финансите Симеон Дянков. Той обяс-
ни, че от юли 2009 г. досега средната
инфлация в страната е 7.3 на сто, а
инфлацията на т.нар. малка потреби-
телска кошница е около 7.6 на сто.
Предвижданото увеличение на пенси-
ите ще компенсира тази инфлация,
заяви Дянков.
Преди две седмици той съобщи, че
увеличението на пенсиите ще е с
между 7% и 10%. Все още обаче не е
решено дали всички пенсии ще бъдат
вдигнати с еднакъв процент или за
хората с по-ниски пенсии увеличение-
то ще е по-голямо.
“Вече идва времето за увеличаване
на доходите. Тази седмица на два
пъти говорихме с почти целия Минис-
терски съвет по какъв начин да
увеличим пенсиите. Обмисля се
вариантът увеличението да е за
всички с определен процент, а на по-
бедните пенсионери - с по-висок
процент. Има законова възможност
това да стане”, посочи Дянков.
От 1 август вече са факт увеличените
заплати на бюджетните служители. До
следващата седмица ще има пълна
информация с колко са се вдигнали
заплатите в отделните министерства.
Информацията ще бъде обявена
публично. По новото разписание
началниците на отдели и директорите
получавали от 1300 до 1800 лв.
“Доста стабилни заплати и точно
затова искам да ги направим про-
зрачни и всичко това да се види”,
отбеляза финансовият министър.
До края на октомври ще бъдат увели-
чени заплатите и при т.нар. второсте-
пенни разпоредители с бюджетни
кредити. С колко точно ще стане ясно
през октомври, посочи Дянков.
Той заяви още, че майчинските
категорично няма да бъдат увелича-
вани. Не се предвиждат промени и в
размера на данъци и акцизи.
Министърът заяви още, че вдигането
на доходите, особено на пенсионери-
те, ще има положителен ефект върху
потреблението. Той съобщи, че през
последните три месеца има увеличе-
ние на потреблението, като за юни и
юли то е около 7% спрямо предните
месеци. В сравнение със същия
период на миналата година ръстът е
около 6%. Според него е мит това, че
разходите през последните месеци са
се вдигнали много повече от доходи-
те. “За трите години, откакто сме на
власт, средната инфлация в България
е 7,3%. А инфлацията на т.нар. малка
потребителска кошница, като се
изключат коли, апартаменти и т.н., е
около 7,6 на сто”, аргументира се
вицепремиерът. По думите му след
вдигане на пенсиите и заплатите,
хората ще са по-добре от юли 2009 г.
от гледна точка на пари. Министърът
заяви още, че за 2013-а очаква ръст
на БВП от около 1,8 на сто.

Втори сме по търговия с
некачествени чужди стоки

Бензинът
удари 2.70

КНСБ настоя за пореден път неза-
бавно да се свика НСТС, както по въпро-
сите на пенсиите, така на всички дохо-
ди и необходимостта от мерки за подо-
бряване равнищата им, съобщиха от
профсъюза. Искането е във връзка с
поредните изявления на министъра на
финансите Симеон Дянков за увеличе-
ние на пенсиите през 2013 г. със 7,3 на
сто, с което се извършвала компенса-
ция на инфлацията от м. юли 2009 г. до
месец юли т.г.

Въпреки обещанията на министър
Дянков в качеството му на председател
на НСТС, съветът не се свиква, пише в
позицията на синдиката.

ки, при които са съставени 290 акта за
констатирани административни наруше-
ния.

Най-големи нарушения се откриват
при дрехите, следвани от автомобили-
те, електроуредите и стоките за деца,
съобщиха от българската комисия. По-
вечето от некачествентите стоки са с
произход от Китай, затова и надзорът
там е най-сериозен.

 Системата за обмен на информация
RAPEX беше въведена, за да се пред-
пазят европейските потребители от не-
качествените стоки, внасяни без съот-
ветните лабораторни изпитвания за ка-
чество, припомниха експерти. Само за
първото полугодие на тази година
българската комисия е получила инфор-
мация за наличието на 1023 опасни
стоки, които се продават в ЕС, като се
посочва опасната тенденция за нараст-
ване на техния брой. Спрямо същия
период на миналата година некачест-
вените продукти са нараснали с 438.

КНСБ иска тристранка
за доходите

 Те припомниха, че искат целева
еднократна есенна компенсация към
всяка пенсия до 400 лв. вкл.(диференци-
рано от 50 до 20 лв.) по повод увеличе-
нията на цените на електроенергията,
топлоенергията и газа. “Официалните
данни на статистиката сочат, че натру-
паната инфлация за трите години (юли
2009-юли 2012) е 10,2 на сто, а не както
бе обявено 7,3 на сто. Важно е да се
знае, че ако пенсиите бяха компенсира-
ни по т.нар. швейцарско правило (50 на
сто от ръста на инфлацията и 50 на сто
от ръста на средния осигурителен доход
за всяка предходна година) по отмене-
ния от настоящото правителство законов
текст за осъвременяване на пенсиите, то

за трите години 2010-
2012 г. увеличението
би било с 13,9 на сто,
или два пъти повече от
обещанието на Дянков.

Същевременно не-
отдавна оповестените
данни от наблюде-
нието на КНСБ за
издръжката на живота
убедително сочат, че
за 6-те месеца до края
на настоящата година,
само от увеличените
цени на електроенер-
гията и отражението им
на всички пазарни
цени ще се генерира
допълнителна инфла-
ция от 1,7 на сто, без
да се отчитат спекула-
тивните ръстове, заявя-
ват от КНСБ.

Новите цени на тока
напомпаха
инфлацията през юли

Новите цени на тока
напомпаха
инфлацията през юли

Новите цени на тока
напомпаха
инфлацията през юли

Новите цени на тока
напомпаха
инфлацията през юли

Новите цени на тока
напомпаха
инфлацията през юли

Красимир КРЪСТЬОВСКИ

Масови проверки, кръстени по почи-
ните на вътрешния министър, като “Ак-
ция Сараф” започват от днес по Черно-
морието. Служителите на НАП ще про-
веряват обменните бюра в курортите и
тези, намиращи се на ключови места в
градовете.

Коментарите са, че акцията на
данъчните е закъсняла и за пореден път
страната ни се е прочула с измами в
търговията с валута.

Спецакцията стартира, след като
влезе в сила новата наредба, която
забранява на чейнч бюрата да се от-
клоняват с повече от 5% от официалния
курс на БНБ.

От НАП-Бургас поясниха, че се про-
верява и дали служителите в бюрото
имат подписани и регистрирани трудо-
ви договори, и дали си плащат коректно
данъците и осигуровките. Нарушители-
те ги чакат глоби от 2 до 6000 лв., а за
особено груби нарушения - отнемане на
лиценза.

От стари провеки резултатите соче-
ли, че около 20 обменни бюра редовно
са нарушавали действащата норматив-
на уредба. Най-често били хващани с
подвеждащи и скрити табелки за курсо-
вете и неиздаване на касови бележки.

В момента в България работят 4500
обменни бюра, които са вписани в спе-
циален регистър на НАП и са собстве-
ност на над 700 фирми.

НАП пак
проверява
обменните
бюра по морето
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В периода 14 - 18.08.2012 г. се очаква времето да се задържи топло, но
прогнозираните максимални температури леко ще се понижат и няма да надви-
шат 350С. Не се очакват валежи.

С промени в наредбите по ПРСР се съкращават сроковете за одобряване
на проекти и на заявките за плащане.

Промените се отнасят за проектите по осем мерки от ПРСР: мярка 121
“Модернизиране на земеделските стопанства”; мярка 122 “Подобряване на
икономическата стойност на горите”; мярка 123 “Добавяне на стойност към
земеделски и горски продукти”; мярка 311 “Разнообразяване към неземедел-
ски дейности”; мярка 312 “Подкрепа за създаване и развитие на микропред-
приятия”, мярка 313 “Насърчаване на туристическите дейности”; мярка 321
“Основни услуги за населението и икономиката в селските райони”; мярка 322
“Обновяване и развитие на населените места”.

ДФ “Земеделие” ще разглежда заявленията за кандидатстване по тези
мерки в рамките на два, вместо досегашните пет месеца, а ако проектите
предвиждат строително-монтажни работи - в срок до три месеца. Заявките за
плащане ще се обработват за два, а не за четири месеца, а ако проектите
предвиждат строително-монтажни работи - в срок до три месеца.

Срокът за подаване на заявка за авансово плащане е съкратен от три на
шест месеца от датата на подписване на договора за финансово подпомагане.
За проектите със сключени договори през 2011 г. и до 16 май 2012 г., по които
не е заявено авансово плащане, срокът за кандидатстване за аванс е 15
ноември 2012 г.

От 1 август 2012 г. могат да се подават проекти по Националната програма
за подпомагане на лозаро-винарския сектор в България за лозарската 2012/
2013 година.

 За прием 2012/2013 г. ще се прилагат и трите мерки на програмата: “Пре-
структуриране и конверсия на винени лозя” с бюджет от 21 702 000 евро;
“Застраховане на реколтата” с бюджет от 2 370 000 евро; “Промоция в трети
страни” с бюджет от 2 670 000 евро.

По мярка “Преструктуриране и конверсия на винени лозя” ДФЗ финансира
смяната на сортовия състав на лозовите насаждения, а също така и за  подо-
бряване на методите и технологиите за управление на лозарското стопанство.
Субсидират се и дейности за увеличаване броя на лозите на хектар, изграж-
дане на съоръжения за защита от щети, нанасяни от диви животни и птици,
както и изграждане на противоерозионни и хидромелиоративни съоръжения.

За изпълнението на дейностите от програмата са предвидени различни
възможности за финансиране. Бенефициентите могат да получат авансово
плащане, ако имат сключен договор с ДФ “Земеделие” и инвестицията е в
процес на изпълнение. За тази цел те трябва да депозират банкова гаранция
в полза на ДФ “Земеделие” в размер на 120% от договорираната финансова
помощ.

Продължава приемът на заявления за изплащане на парично обезщетение
за загуба на доход вследствие прилагане на мярка “Преструктуриране и кон-
версия на винени лозя”. Кандидатите могат да подават заявленията с отчета
на авансово изплатената финансова помощ по мярката или със заявлението за
плащане, когато финансовата помощ се изплаща след изпълнение на инвес-
тицията.

НОВИНИ

ЕК разрешава по-ранно изплащане на 50%
от директните плащания за 2012

Решението на Комитета по плащанията, подкрепено на заседание на Евро-
пейската комисия, се налага с цел справяне с проблеми с ликвидността, които
земеделските производители изпитват поради извънредни обстоятелства, при-
чинени от продължаващата финансова криза и неблагоприятните климатични
условия.

Дерогацията ще позволи на всяка страна-членка да бъде изплатен аванса
от 16 октомври (т.е. от първия ден на бюджета за 2013 година), а не от обичай-
ната дата, която е 1 декември.

Това решение все пак налага да бъдат извършени поредица от необходими
мерки, а  официалното решение ще бъде публикувано през следващите сед-
мици.

Към началото на месец август официално са поискали да извършват преки
плащания авансово 10 страни-членки на ЕС, но България не е в това число.
Страните, които са поискали дерогация, са: Португалия, Испания, Италия,
Гърция, Литва, Унгария, Франция, Латвия, Румъния и Ирландия.

ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”

Стартира квотната борса за про-
изводители на краве мляко.

ДФ “Земеделие” стартира про-
цедурата за покупко-продажба на
индивидуални млечни квоти на
фиксирани цени.

За настоящата квотна 2012/2013
година министърът на земеделие-
то и храните утвърди със заповед
фиксирана цена от 0,01 лева за
килограм мляко за доставки и 0,01
лева за килограм мляко за директ-
ни продажби. За квотната 2011/
2012 г. фиксираната цена на кило-
грам беше с 0,07 лв./кг.

Млекопроизводителите, които искат да купят индивидуална млечна квота,
могат да подават заявления в Областните дирекции на ДФЗ - в отделите
“Прилагане на схеми и мерки за подпомагане” по адрес на регистрация на
физическото или юридическото лице.

За периода 2011-2012 година общата стойност на покупко-продажбите е
1 022 602 лв. В цялата процедура ДФЗ е междинно звено, което осигурява и
реализира покупко-продажбата на индивидуални млечни квоти.

Срокът за прием на заявления по краткосрочната схема за подпомагане
е от 3 до 21 септември 2012.

Средствата ще се предоставят на регистрираните по Наредба щ3/1999 г. земе-
делски производители на плодове (ябълки, праскови, кайсии, череши, сливи, виш-
ни и круши) и на зеленчуци (домати, краставици, пипер, моркови, дини, пъпеши,
зрял лук и главесто зеле).

 Финансовият ресурс, определен за усвояване през 2012 г., е 8 000 000 лв.
Субсидии ще получат и регистрираните по Наредба щ3 от 1999 г. земеделски

производители на печурки.
Oдобрените по схемата средства възлизат на 527 700 лв.
След като информацията от подадените заявления бъде обобщена, Управител-

ният съвет на фонда ще определи точния размер на държавната помощ за подпо-
магане на декар.

Общият размер на предоставените на един земеделски производител помощи
de minimis не може да надхвърля левовата равностойност на 7500 евро за период
от три данъчни години /2010 г. - 2012 г./.

С 1/3 по-малко ще бъде
тютюневата реколта заради су-
шата, според представители на
Националната асоциация на
тютюнопроизводителите. Засег-
нати са всички сортове тютюни
в страната, като почти на 100%
“Каба кулак” в Североизточна
България. Средният добив от
него се очаква да е с четири
пъти по-нисък от обичайния и
да достигне до 40-50 кг/дка,
вместо 200 кг/дка.

Добивите от “Бърлей” няма
да надвишат 100 кг/дка, срещу
обичайните близо 300 кг/дка.
Търсенето на тютюни ще бъде
голямо, качеството на сурови-
ната е отлично и съответно
това е предпоставка за по-ви-

ОЧАКВА СЕ СЛАБА РЕКОЛТА ОТ ТЮТЮНА
соки изкупни цени. Тютюнопро-
изводителите очакват ръст в
цената от минимум 20 на сто.

Според обещанията на зе-
меделското министерство ще
има компенсации за всички зе-
меделски производители, вклю-
чително и хората, отглеждащи
тютюн.Тютюнопроизводителите
ще могат да разчитат на наци-
онални доплащания и през
2013 г. в размер на 73 млн. лв.

Според водещи експерти в
сектора поради лошите метео-
рологични условия през май се
закъсня с разсаждането на тю-
тюна. В резултат на това раз-
садът прерасна и се разсади в
кална почва. Последвалите го-
рещини и засушаването

допълнително депресираха
растенията и тези отглеждани
при неполивни условия започ-
наха да изцъфтяват, което на
практика спря тяхното разви-
тие. При едролистните тютюни,
където се извършват редовни
поливки положението е по-до-
бро, макар че производители
се оплакват от “Напоителни си-
стеми” ЕАД, които не направи-
ха необходимото да осигурят
достатъчно вода за поливане.
Картината в страната е шаре-
на. Като цяло реколтата ще е
от 10 до 25% по-ниска от ми-
налогодишната, като едва ли
ще надхвърли общо 30 000
тона общо от четирите сорто-
ви групи.

Прогнозата за производството по сортови  групи е както
следва:

Басми - 12 000 - 13 000 тона
Каба Кулак  -  3000 - 5000 тона
Виржиния  -  8000 - 9000 тона
Бърлей - 3000 - 4000 тона.

 УС на ДФ „Земеделие” одобри помощ
de minimis за сектор „Плодове и зеленчуци”

и за производителите на гъби
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реговорите с международни-
те партньори от Европейска-
та комисия, Международния
валутен фонд и Световната
банка за ангажиментите на

поред предварителни информации икономиката
на Гърция през второто тримесечие е рухнала с
6,2 на сто. Спадът на БВП се забави малко в
сравнение с първото тримесечие, когато беше
6,5%. Миналия четвъртък статистическата служ-
ба в буквалния смисъл порази световните
пазари със своя ежемесечен доклад, според
който обемът на промишленото производство
през юли е нараснал с 0,3% в сравнение със
същия период миналата година.
Също миналата седмица стана ясно, че между-
народните кредитори отсрочват отново предо-
ставянето на поредния транш, последният от
съгласувания през март тази година пакет от
помощи на стойност 130 млрд. евро. Представи-
телите на ЕЦБ и МВФ ще посетят през септем-
ври Гърция, за да анализират ситуацията в
икономиката. Окончателната оценка на кредито-
способността на страната ще бъде направена
през октомври, което от своя страна означава,
че Гърция няма да получи финансовата инжек-
ция по-рано от края на същия месец.

Около хиляда словенци през следващите две години ще
плащат специален данък криза на недвижимите имоти, който
бе приет от парламента преди три месеца в рамките на
мерките за стабилизиране на държавните финанси и увели-
чаване на бюджетните приходи. Предвижда се данъкът да
започне да се плаща от 1 септември.

Словенската данъчна служба посочи, че кризисния данък
ще плащат онези граждани, които имат имоти на стойност
над 1 милион евро, подчертавайки, че около 45 000 такива
имоти са собственост на по-малко от 1000 души.

Едва 100 дена след като
Франсоа Оланд стана прези-
дент на Франция, обществено-
то доверие в него започна да
спада, като проучване показа,
че по-голямата част от избира-
телите се съмняват в способ-
ността му да направлява стра-
ната в дълговата криза.

Общо 54% са отговорили,
че не са доволни от цялост-
ното представяне на прези-
дента. По-добре се приема

Паметник и на
Вапцаров в Скопие

Мегапроектът на Македония
“Скопие 2014” продължава да
надхвърля всякакви очаквания.
Градските власти обявиха нов
търг за избиране на автори на
шест нови паметника. Става
дума за монументи на Никола
Вапцаров, Кочо Рацин, Кръстьо
Мисирков, Коле Неделковски,
Цветан Димов и Орце Николов.
Засега не е ясно къде ще бъдат
поставени паметниците.

Венецуела подготвя
партизанска армия

Каракас подготвя армия,
която да се опълчи на евенту-
ална американска инвазия.
Планът е до 2013 г. партизани-
те да наброяват милион. Пре-
движда се и укрепване на рай-
онните милиции, за да може те
да се грижат за защитата на
цялата страна.

Съветник на Асад
ще посети Китай

Съветник на сирийския пре-
зидент Башар Асад ще посети
Китай, за да обсъди с местни-
те лидери обстановката в
арабската страна. “Специални-
ят съветник” - Бутайна Шабан,
ще разговаря с китайския
външен министър Ян Дзиечъ и
други правителствени служи-
тели. Китай обмисля да покани
на своя територия и членове
на сирийската опозиция.

Балканските народи
се смаляват

Последните статистически
данни сочат, че населението в
почти всички балкански стра-
ни бързо намалява заради на-
малената раждаемост и емиг-
рацията в развитите страни.
Най-трагична е картината в
Румъния - за 10 години “са из-
чезнали” 2 600 000 души. Един-
ствено в Словения има положи-
телна естествена раждаемост
и всяка година повече хора се
настаняват в нея, отколкото
си тръгват.

Нова буря заплашва
Филипините

Тежко пострадалата столи-
ца на Филипините Манила е
заплашена от нова буря. Влас-
тите предупредиха, че са
възможни нови още по-големи
щети, които да засегнат не
само столицата, но и евакуа-
ционните центрове, където се
намират близо половин милион
души. Засегнатите от послед-
ното наводнение наброяват
над 2 млн. души.

На закриването на международна
среща за млади жени-лидери,

проведена в Южна Корея,
генералният секретар на ООН Бан

Ки-мун заяви, че пътят за
преборване на световната бедност

минава през борбата с
неравенството между половете.

Равенството прави възможно
постигането на големи пробиви,

добави той

C

Гръцкият БВП
е рухнал с 6,2%

Доверието в Оланд спада
изпълнението на предизбор-
ните му обещания като нама-
ляването на възрастта за
пенсиониране до 60 години
за някои работници.

Цялостният песимизъм
заради неговото управление
на икономиката обаче идва в
деликатен момент, след като
миналата седмица Френска-
та централна банка преду-
преди, че страната вероятно
се движи към рецесия.

Словенците плащат
данък криза

Няма да има повече съкращения на
служители от държавния сектор, твърди
министърът на финансите на страната

П
Румъния по предпазното споразумение
от 2011 г. са приключили успешно, съоб-
щи министърът на финансите Флорин
Джорджеску, цитиран от “Аджерпрес”.

Преговорите са били съсредоточени
върху начина, по който Румъния е
изпълнила финансовите и икономически
задачи до края на юни, а в писмо на
намеренията са заложени целите за след-
ващите три месеца, каза министърът.

По думите на Джорджеску “сумите,
необходими за възстановяване на за-

платите от юни 2010 г. на държавните
служители, са били осигурени, както и
сумите за изплащане на парите, непра-
вилно събрани от пенсионерите за се-
дем месеца от тази и девет месеца от
идната година”.

Министърът информира също за на-
чина на подкрепа, договорен с мисията
на МВФ - от мерки за стимулиране на
бизнес климата в страната до създава-
не на работни места. Според Джордже-
ску е бил установен напредък в струк-
турните реформи. Той подчерта, че няма
да има повече съкращения на служите-
ли в държавния сектор.

Финансовият министър обяви, че
химическият завод “Олтхим” ще бъде

приватизиран от стратегически инвес-
титор, а 15% от румънската газопренос-
на компания “Трансгаз” ще бъдат пус-
нати на фондовата борса.

Икономическият растеж на Румъния
през тази година ще бъде около 1.2%,
инфлацията ще бъде 3.5%, а бюджетни-
ят дефицит ще се увеличи до 2.2% от
1.85 на сто от БВП, както вече е било
договорено на предишния кръг от пре-
говорите, каза Джорджеску.

Нова мисия на МВФ ще посети Румъ-
ния в края на ноември или началото на
декември, за да обсъди с румънските
власти бюджета за 2013 г.

Румъния получи помощ в размер от
20 милиарда евро от МВФ, ЕС и Све-
товната банка през май 2009 г. в замяна
на драстични съкращения. През март
2011 г. трите институции одобриха нова
кредитна линия от 5 милиарда евро,
които страната ще използва само при
необходимост.

Снимки БГНЕС

Според последните данни 308 са жертвите на опустошителните земетресения в Иран. Почти няма надежда да се открият
още живи хора изпод развалините. Вчера бе ден на траур по загиналите. Хиляди жители на провинцията, чиито домове били

разрушени в резултат от земетресението, сега живеят във временни убежища. Оперативните отряди се опитват да ги
снабдят с одеяла и топли дрехи, организират преселването им в нови жилища преди настъпването на студовете

Румъния завърши
преговорите с МВФ
Румъния завърши
преговорите с МВФ
Румъния завърши
преговорите с МВФ
Румъния завърши
преговорите с МВФ
Румъния завърши
преговорите с МВФ
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ражби в стил “Робин Худ” разбуниха об-
щественото мнение в Испания. Синдика-
листи започнаха да ограбват магазини и
да раздават храни и други стоки на бедни
хора.

Испански синдикалисти
грабят магазини и
раздават на бедните

K

Изразът на своеобразно
благородство е резултат
от кризата в страната

Първият случай е в провинция Андалусия. В малкия
град Есиха няколко профсъюзни дейци взели от раф-
товете стоки за около хиляда евро и излезли, без да

платят. Стигнало се дори до леки наранявания на
трима служители на местния супермаркет, които се
опитали да се противопоставят на синдикалистите.

Последвал подобен синдикален набег и в градче-
то Акрос. След това ръководството на магазина се
договорило с профсъюза да дари някои стоки на бла-
готворителни организации, за да няма повече напа-
дения.

“Истинските грабители са германските банки, ис-
панското правителство и министър-председателят Ра-
хой! Те ограбиха парите на бедните, за да подкрепят
богатите и да помогнат на банките. Просто искаме да
им се противопоставим”, обяснява профсъюзните ак-
ции Гордийо Санчес.

Мнозина са възмутени. Други обаче одобряват

действията на синдикалистите, особено онези, които
са се облагодетелствали от стоките от супермаркети-
те.

“Не мисля, че са направили нещо лошо. Трябва да
се яде, въпреки че правителството не дава работа на
бедните. Сами можете да видите, че кучетата на ули-
цата живеят по-добре от нас, които сме корените на
испанския народ. Ние трябва да се борим, за да оце-
леем”, казва Мануела.

Одобрявани или отхвърляни, синдикалните набези
в супермаркетите са просто поредният индикатор -
след акциите по самонастаняване в изоставени жили-
ща, които продължават и в момента, за проблемното
положение, в което се намира Испания в момента,
както и еврозоната като цяло.

Грузинският опозиционер и
милиардер Бидзина Иваниш-
вили ще трябва да плати гло-
ба от 12,3 милиона долара (10
милиона евро) за нарушаване
на изборното законодателст-
во в страната, обяви агенция
“Франс прес”.

Съдът в грузинската сто-

Бразилската президентка
от български произход Дил-
ма Русеф влезе в ада на
стачките, които вече над два
месеца обхващат все по-ши-
роки слоеве от обществото,
пише испанският вестник “Ел
Паис”.

Според синдикатите 350 000
служители в публичната адми-
нистрация са прекратили рабо-
та, оказвайки сериозно влияние

От Организацията на обединените нации съобщават, че са
сериозно загрижени за хуманитарната катастрофа в Северна
Корея, която възникна в резултат на наводненията и свличането
на земните маси, заяви генералният секретар на ООН Бан Ки-
мун.

Наводненията вече взеха 169 жертви, като освен тях 400 души
бяха обявени за изчезнали, а 212 000 души досега са изселени.
Опустошени са 650 кв. км земеделска обработваема площ в стра-
ната, която вече страда от недостиг на храна.

“Особено внимателно следим проблемите със здравето на
децата и щетите от последните наводнения и сушата, заяви бив-
шият южнокорейски министър на външните работи. Той подчерта,
че службите на ООН са предложили спешна помощ.

Бразилия е обхваната
от масови стачки

на транспорта в страната. Стач-
куващите не отстъпват от иска-
нето си за увеличаване на за-
платите с 50%.

Независимо от това обаче
Русеф не се смути и обясни на
участниците в протестната де-
монстрация, че сегашната све-
товна икономическа криза, за-
сягаща и Бразилия, не позво-
лява увеличаване на заплатите
на държавните служители.

Хуманитарна криза
тегне над Северна Корея

Снимка БГНЕС

В Кайро се проведе
многохиляден митинг в

подкрепа на последните
решения на президента

Мохамед Мурси.
Държавният глава

фактически отстрани
военните от власт, като

отмени приетата през
юни Конституционна

декларация. Освен това,
президентът освободи

министъра на отбраната
Хюсеин Тантави. Въпреки

промените в редиците на
военните, Мурси призова

армията да остане
пазител на Египет

Наложиха глоби на грузинската опозиция
лица постанови, че милиар-
дерът е изтеглил от банкови-
те си авоари близо 2,5 млн.
долара (2 млн. евро), които
са били незаконно отклоне-
ни към ръководената от него
опозиционна коалиция “Гру-
зинска мечта” ,  съобщават
местни медии.

Санкцията се налага на Ива-
нишвили ден след като друг
грузински опозиционер, футбол-
ната звезда Каха Каладзе, кой-
то сега е един от лидерите на
“Грузинска мечта”, беше осъден
да плати глоба от 10,3 млн. до-
лара (8,4 млн. евро) заради
сходни обвинение.

Израелското правителство е
одобрило промени в кабинетния
протокол, които дават възможност
за увеличаване властта на пре-
миера на страната, предоставяй-
ки по-голям контрол върху рабо-
тата на министрите.

В документ от 51 страници са

Нетаняху получи повече власт
изброени промените, изготвени от
секретаря на кабинета Цви Хау-
зер. Те целят улесняване взема-
нето на решения в кабинета. Това
са първите промени в кабинетни-
те процедури от независимостта
на страната през 1948 г. Измене-
нията са още по-значителни в

този момент с оглед на спекула-
циите за възможна атака от стра-
на на Израел срещу Иран в близ-
ките месеци. По този повод някол-
костотин души се събраха на де-
монстрация в Тел Авив, за да при-
зоват правителството да не пред-
приема нападение срещу Иран.

понското военно командване е започ-
нало разработване на планове в
случай на китайски десант на намира-
щите се под контрола на Токио остро-
ви Сенкаку, които Пекин смята за
свои незаконно окупирани територии.
Спорът около Сенкаку, в района на
които под океанското дъно има
значителни запаси от природен газ,
рязко се изостри в последно време.

Я
Токио се готви за китайски десант

Китайски кораби на риболовния надзор
редовно се появяват край островите. През
юли те дори демонстративно навлезли в
японски тероториални води.
Китайските кораби на риболовния надзор
са фактически военни кораби. Някои от тях
по класа отговарят на леки ескадрени
миноносци. На тези кораби могат да се
намират и подразделения на китайската
морска пехота.
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Свят

тези емигранти “данъчни бежанци” и
това звучи доста иронично: те съвсем
не приличат на шаблонните прося-
ци, които често минават границите
пеш, оставили домовете си, разру-
шени от войни и стихии. Напротив -
някои от тези бежанци са сред най-
богатите хора във Франция.

И тъкмо “бягството на богатите”
се обсъжда вече повсеместно в пе-
чата. Повод за дискусиите стана
изявление на Александър Крафт, ге-
нерален директор на френския клон
на “Сотби’с интернешънъл риълти”.
Миналия понеделник той съобщи
пред журналисти, че “голям брой
богати френски семейства напускат
Франция”. Наистина отказа да посо-
чи колко всъщност е голям този
брой, но старчетата, бистрещи по-
литиката, тутакси огласиха вместо
него следната цифра: всяка година
от Франция се изтеглят към 800 бо-
гати семейства. Кои са тези хора,
колко са богати - никой не знае. Те-
мата обаче тъй завладява участни-
ците в спора, че малцина обръщат
внимание на източници и цифри. На-
ближава часът за разплата, тоест
за разплащане, и споровете се раз-
гарят все по-яростно. Президентът
Франсоа Оланд, избран през май,
обеща през кампанията си да пови-
ши максималната данъчна ставка

(говорим за данък общ доход) на 75
процента. Предвижда се реформата
да засегне хората с годишен доход
над 1 милион евро (към 83 500 евро
месечно). Това обещание бе сред
основните козове на Оланд, но и
сред най-спорните моменти в про-
грамата му.

Впрочем не е тайна, че Оланд
взе надмощие в надпреварата, под-
помогнат от Меланшон - кандидата
на “Ляв фронт”, една от леворади-
калните партии. Официално Мелан-
шон му е помогнал с това, че след
като отпадна в първия тур, призова
своя електорат да гласува във вто-
рия за социалистите. На мен обаче
тази история ми напомни шеговития
съвет към децата как да си измолят
куче за подарък: трябва да искат
най-грамадното и все ще им купят
някакво малко кученце. Защото Ме-
ланшон предлагаше направо 100-

карти, с чиято помощ по електронен път
могат да се осигурят държавни и общински
услуги, а също така да се направят банкови
плащания, са направили едва 6 хиляди
граждани в четири пилотни региона. Карти
вече се издават в Астраханска област,
Краснодарския край, Башкирия и Татарстан.

Лариса ИОНОВА, Иван КАРАСЕВ,
Олга КОНДРЕВА, Елена КУКОЛ

Към края на годината се планира да
бъдат издадени 100 хиляди такива карти,
към проекта ще се включат още няколко
региона. А още от 2014-а с тях ще трябва да
бъдат осигурени абсолютно всички граждани
на страната, навършили 14 години и нагоре,
с изключение тези, които писмено се отка-
жат от услугата.

Експертите на “Российская газета” опре-
делиха няколко “тесни места”, без решава-
нето на които ще бъде трудно картите да
станат популярни.

За да бъде ползването на картите макси-
мално лесно и удобно, банките биха могли
да се откажат от получаването на комисиони
от гражданите при плащания или тегления на
пари с помощта на УЕК, смятат във Феде-
ралната антимонополна служба. ФАС вече
има предложения в тази връзка.

Друг проблем - услугите, които могат да
се ползват с помощта на картата. Според
закона федералното електронно приложение
на картата осигурява получаване на държав-
ни услуги в системата на задължителното
медицинско осигуряване и задължителното
пенсионно осигуряване, а също така има
банково приложение.

Това обаче е недостатъчно за конкурент-
но предимство на картата, казва директорът
на Центъра за IT-изследвания и експертиза
към Руската академия на селското стопанст-
во и държавната служа при президента
Михаил Брауде-Золотарьов.

Основно достойнство на УЕК трябва да е
достъпът до максимално количество услуги в
електронна форма. Засега обаче това са
единици.

Възможни са проблеми и с достъпа до
инфраструктурата по прием на карти, отбе-
лязват експертите на “Российская газета”.
УЕК ще приемат банкомати, ПОС-терминали,
тя ще може да се ползва в интернет. Засега
обаче по банкова инфраструктура ние изо-
ставаме от европейските показатели пет-
шест пъти. Две трети от територията на
страната са извън инфраструктурата, преду-
преди първият изпълнителен вицепрезидент
на Съюза на предприемачите Александър
Муричев.

“За да се преодолее тази разлика, банки-
те трябва да инвестират стотици милиарди
рубли - казва той. - Освен това трябва да се
прави и информационна кампания, трябва да
се учи населението да ползва картите”.

Засега е трудно да си представим, че
тази сложна наука лесно ще бъде усвоена
от всяка селска баба.

Горките,
бедните богати

Според най-смелите
изчисления потенциалните
„данъчни бежанци”във
Франция са 30 хил. души

ВВВВВ
Русия стартира мащабен проект за
раздаване на гражданите на универ-
сални електронни карти (УЕК). Засега
обаче заявки за получаване на такива
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процентов данък за доходите над
определена летва и тази летва бе
по-ниска от Оландовия един мили-
он евро годишно. При всяко поло-
жение данъчната програма на
Оланд бе рискован ход, изненадал
дори собствените му съратници со-
циалисти. Той обаче рискува и спе-
чели. А като знаем френската тра-
диция предизборните обещания да
се изпълняват, данъчната реформа
под наслов “75 на сто”, засега в про-
ект, най-вероятно ще стане факт.
Тъй че в момента най-богатите хора
във Франция си оправят финансите
и се готвят да поемат удара, пък се-
гиз-тогиз, защо да крием, им хрумва
и да емигрират. Премиерът на Ве-
ликобритания вече обеща да раз-
стеле червено килимче пред този
вид емигранти.

Всъщност предложението на
Оланд не е чак толкова ново и
твърде чудато за Франция. Страната
е въвела за пръв път прогресивно
данъчно облагане още през 1793 г.
Преди Саркози най-високият налог
върху доходите на физическите лица
бе 51 на сто (през управлението на
Де Гол впрочем стигаше и 80 про-
цента). Саркози - неслучайно нари-
чан президент на богаташите, леко
понижи ставката и компенсира това
с повишаване на ДДС - “най-неспра-
ведливия данък” според върлите со-
циалисти, защото го плащат всички
автоматично и поравно, независимо
от дохода. Новият държавен глава,
подкрепян от повечето граждани,
иска да направи точно обратното.

Сега богати и бедни спорят как

да си поделят парите на богатите.
Държавният бюджет и данъчното
облагане са единственият почтен
начин да се броят парите в чуждия
джоб, тъй че всички разискват на-
лозите твърде охотно. Точно това е
социализмът: при капитализма
въпросът как да се харчат парите
засяга конкретен човек, а при соци-
ализма всички до един - в очите на
социалистите парите, доходът и иму-
ществото са национално достояние.
Аргументи имат и едните, и другите.
От примитивно негодувание, че “ня-
кои се издържат с помощи, значи
ние ги храним”, или че “все едно
само шоузвездите и олигарсите пе-
челят над милион годишно, боклуци
с боклуци, ако щат да се пръждос-
ват в Швейцария, никой няма да по-
страда” - до сложни икономически
изчисления. Ето най-убедителния
довод на богатите: ако добавим към

75-те процента ДДФЛ всички оста-
нали данъци, резултатът надхвърля
90 на сто. Дори да вярва някой
(данъчната система е сложна), мал-
цина се трогват от този аргумент.
Капиталистите се мъчат да сплашат
социалистите с това, че при тази
данъчна политика хората ще ги е
страх да забогатяват и ще се стигне
до стагнация. Аргумент, който труд-
но прониква в сърцата на хората,
нехранещи надежди да печелят над
милион годишно нито в близко, нито
в далечно бъдеще.

Критиците на реформата се жа-
лят, че ако богатите започнат да се
изнасят от Франция, тя ще осъмне
без собствени билгейтсовци и стив-
джобсовци - ще изчезнат най-доб-
рите и най-талантливите, които наи-
стина (чети “за разлика от безра-
ботните”) съдействат за развитието
на страната. Аргумент, срещу който
застават не само безработните, ами
направо всички - с изключение на
самите “най-талантливи”. Изобщо ка-
питалистите са принудени да бра-
нят не само кесиите си, но и самата
идея, че забогатяването е нещо пра-
вомерно. В един от форумите на по-
литически теми открих съвсем ха-
рактерно за тях изказване: “Във
Франция гледат на богатството, ся-
каш е някаква срамна болест, а в
нормалните страни то е мечта за
всекиго”.

При все че Франция е католиче-
ска държава в исторически план, там
църквата отдавна е изгубила власт
не само над страната, но и над умо-
вете, а най-ревностните католици

обикновено са и най-отяв-
лени реакционери. И ето че
Франция избира за прези-
дент един социалист, за да
нахрани той цялата страна
с пет хляба, взети насила от
богатите, които без подоб-
но бреме дори ще могат по-
лесно да се промъкнат през
игленото ухо. Впрочем нито
политиците, нито журналис-
тите не могат да се разбе-
рат кого да смятат за бога-
ти. Анкетите сочат, че само
1 процент от населението
се определят като “богати”,
а онези 5 на сто, които са
богати според обществено-
то мнение, почти поголовно
твърдят, че биха се смятали
за богати с доход, двойно
по-голям от днешния - и то
независимо какъв е “днеш-
ният”. Самият президент, за-
явил в предизборните деба-
ти “Да, не обичам богатите”
(и веднага обвинен в непро-
стим шовинизъм спрямо
цяла класа от обществото),
също не внесе яснота по
въпроса - изобщо не уточни
кого не обича.

Прочее спорът си върви с пълна
пара, без да се разбере кои са тези
хора и дали е вярно, че стремител-
но напускат Франция. Самите бога-
ти пък невинаги имат интерес да
емигрират. Далеч от родината ще
трябва може би сами да плащат за
образование и медицински услуги,
а във Франция за тези неща плаща
държавата (строго погледнато, не
изцяло и невинаги; нека обаче пре-
небрегнем, както е думата, нищож-
но малките величини).

Но и според най-смелите изчис-
ления потенциалните “данъчни бе-
жанци” в страната са най-много 30
хиляди души. И даже, ако всички до
един напуснат Франция или свалят
годишните си доходи под един ми-
лион евро, дори ако откажат да гла-
суват за Оланд на следващите из-
бори, политическата ситуация няма
да се промени кой знае колко.

Ирина СОЛОВЬОВА

П
одплашени от данъците,
френски богаташи бягат в
чужбина. Бедняците и
средната класа само дю-
дюкат след тях. Наричат
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Дискусия

Георги
ПИРИНСКИ

„Приносите” на
професор Ангелов
Решенията на конгреса - качествено по-добра алтернатива за България като нова социална държава

Н
а 26 юли т.г. на читателите на
ДУМА бе съобщено, че кон-
гресът с решенията си е на-
правил партията съюзник на
неолибералите и на С. Дян-

ков. В отговор на категоричното ми
възражение срещу това “откритие”
проф. Иван Ангелов в статията си от
миналия петък, 10 август, ни поднася
поне три свои “приноса”.

Първият “принос” - че проблемът не
е само конгресната резолюция, а цяло-
стната бюджетна политика на БСП,
която била “разкрачена”. Като аргумен-
ти се сочат бюджетните излишъци в пе-
риода 2005-2009 г. и плоския данък.

По резолюцията на конгреса няма
да повтарям аргументите, които обос-
новах в публикацията от 4-ти т.м.

Срещу обвинението, че съм
цитирал тенденциозно

ще добавя само едно трето предложе-
ние към двете, които вече направих (за
“кръгла маса” на страниците на ДУМА
и за открита дискусия в Съвета на НС
на БСП по бюджетната политика) - нека
редакцията на ДУМА потърси възмож-
ност отново да публикува текста на По-
литическата резолюция на 48-ия кон-
грес “България - нова социална държа-
ва”. Възможно е желаещите да просле-
дят развоя на дискусията с нов инте-
рес, да искат да се запознаят с резо-
люцията, но да не разполагат с нея под
ръка.

Въвеждането на плоския данък
беше остро дискусионно от самото на-
чало. Но още през 2008 г. в своята про-
грама партията възприе балансирана
позиция по този вид данък и по фис-
калните рестрикции - като обусловени
от недостатъчната конкурентоспособ-
ност и същевременно широко отворе-
ния характер на икономиката, но в
същото време като задълбочаващи со-
циалната диференциация и поляриза-
ция, ограничаващи ресурсите за актив-
на социална политика и достъпни пуб-
лични услуги. Ето защо в програмата

бе записано, че след предстоящия че-
тиригодишен период (т.е. до 2012 г.)
ще извършим анализ на резултатите и
оценка на възможностите за плавен
преход към прогресивно данъчно об-
лагане (вж. Програмата на БСП За
България - свободни граждани;, спра-
ведлива държава; солидарно общест-
во, стр. 67-68).

Компромисни записи - да;
“разкрачена” позиция - не!

Също толкова ясна е позицията в
партийната програма по бюджетните
излишъци - “Паралелно с нарастване-
то на конкурентността на икономиката
и укрепване на данъчната система и
другите приходоизточници на бюджета
следва да отпада и практиката на про-
грамирани превишения на бюджетните
приходи над разходите, да се преми-
нава към поддържане на широко ба-
лансиран бюджет с необходимите ре-
зерви и ясно разпределение на разхо-
дите в съответствие със законово за-
крепени национални приоритети” (пак
там, стр. 68). Конгресната разолюция е
конкретизация именно на тези про-
грамни положения, независимо от това,
кой какви интерпретации се мъчи да й
прави.

Вторият “принос” - че “Дянков обаче
не може да бъде критикуван, че е по-
сегнал на фискалния резерв” (Ив. Анге-
лов, ДУМА, 10.08.2012.)!? Защото не-
използването му, ако се бил вслушал в

критиките на БСП, щяло да доведе до
още по-сурова бюджетна рестрикция,
орязване на заплати и пенсии, на суб-
сидии за основните публични услуги,
за инфраструктура. И същевременно
същият автор пак там ни заявява, че
“Дянков заслужава да бъде критикуван,
защото използва фискалния резерв за
запълване на разни дупки, а не за сти-
мулиране на вътрешното търсене; че
не може да събира бюджетните прихо-
ди; че си затваря очите пред растящата
контрабанда и като цяло за малоумна-
та му бюджетна политика”!

Значи да не го критикуваме

че три години замрази заплати и пен-
сии, че разхищава спестеното, при това
далеч не за най-нужното на общество-
то, вместо да гарантира минималните
обществени потребности с дължимите
бюджетни приходи и правилно насоче-
ни бюджетни разходи! Т.е. да оправда-
ваме безобразията му, като му опро-
щаваме пропиляването на резервите,
за чието създаване няма абсолютно ни-
какъв принос! От това “по-разкрачено”
мислене едва ли може да си предста-
вим! Собствено - кой всъщност
поддържа Дянков?

Третият “принос” - че г-н Г. Пирин-
ски редактирал конгресната резолю-
ция, като си измислял текстове, от кои-
то в нея няма и помен  - т.е. чисто и
просто, че лъже. За какво става дума?

В статията си от 4-ти т.м. повторих

своето разбиране, че “конгресът
утвърди балансирането на бюджета на
програмна основа не като текуща, а
като дългосрочна цел” - повтарям, КАТО
СВОЕ РАЗБИРАНЕ, а не като цитат от
резолюцията. Разбиране, което изрич-
но заявих на заседанието на конгреса
на 19  май т.г., когато представях про-
екторезолюцията и срещу което няма-
ше нито един глас на възражение -
нито на пленарните заседания, нито в
комисията на конгреса за редактиране
на резолюцията.

Разбиране, с което
естествено може

да се спори

- но не и да бъда обвиняван, че допи-
свам самата резолюция по свое усмот-
рение. В случая мога само да насоча
вниманието на проф. Ангелов към соб-
ственото му възражение срещу това
дискусията, по неговите думи, да се
води “по недопустимо агресивен и не-
етичен начин”. А дали ще намери сили
да се извини, си зависи лично от него.

Същата липса на елементарна ко-
ректност личи и в последния “цитат” в
края на статията му от 10  т.м., според
който съм призовал “има ли кой да му
(т.е. на проф. Стоилов) потърси сметка
за такова поведение?” Само че в моя
текст това МУ отсъства. А поведението,
което имам предвид, най-малко е пра-
вото на мнение и на свободното му
огласяване.

Става дума за друго - за дълбоко
порочна и вредна практика, при която
в случая, цели два месеца след конгре-
са, “ненадейно” се появява публикация,
която хвърля партията в недоумение
дали пък конгресът не я е направил
съюзник на ГЕРБ, без да сме се усети-
ли. Защото въпросното “откритие”, съоб-
щено от страниците на ДУМА без ко-
ментар или потърсено алтернативно
становище, на практика води за поре-
ден път именно до такова съвършено
ненужно объркване по въпрос от първо-
степенно принципно значение.

Вместо чрез обективна дискусия по
един или друг въпрос да се постига
нужното изясняване като основа за
активна и категорична политика в пол-
за на високата кауза, утвърдена от кон-
греса - след изчерпалия се порочен
модел на прехода да предложим каче-
ствено по-добра алтернатива за Бълга-
рия като нова социална държава, отго-
варяща на очакванията на българските
граждани и предлагаща достойно мяс-
то на страната ни в бурно променящия
се свят на новото столетие.

Знаен ли е Незнайният войн?
Бойко БАКАЛОВ

рез всичките тези го-
дини душата ми и
сърцето ми не приемат
названието “ПаметникП

на Незнайния войн”... Хей ти,
български войнико, хей ти,
български офицерино, бил се
и трепал се, без патрони
хвърлял се зверски на нож
срещу врага, раняван, загу-
бил ръката си или окото си
по бойните полета на Тракия,
Добруджа и Македония, ос-
тавил жена си млада вдови-
ца със седем невръстни
деца и едно дървено старо
рало..., бос или по налъми,
измокрен и кален из дълбо-
ките окопи, защото отгоре
превъзхождащата вражеска
артилерия бие и бие с тежки
снаряди, и хвърчат глави и
тела... Хей вие, Кирил Ботев,
Владимир Вазов и Борис
Дрангов, хей вие, Олимпий
Панов, Васил Кутинчев и
Димчо Дебелянов, пък и ти
Гео Милев, ние, простодуш-
ните и плахи чиновници, не

ви знаем имената... Има ви в
списъците на военните служ-
би, но така сме решили ние,
чиновниците, много е удобно
и лесно и всеобхватно... Вие
за нас сте “незнайни войни”...
Сега общината в София отпу-
ска 5 млн. лева за реконст-
рукция на паметника “1300 го-
дини България” и на околното
пространство... Това е голяма
сума и ако се използва песте-
ливо, може да си спомним и
за разрушения паметник на

Софийския полк, който беше
на “знайния войн” - там име-
ната на загиналите офицери и
войници бяха прилежно отле-
ти в метал и написани...

Вървеше строежът на На-
родния дворец на културата -
НДК... Огромен строеж за вре-
мето си, много техника, ками-
они, багери, булдозери... Пре-
минаващите по бул. “Фритьоф
Нансен” или слезлите от трам-
вая столичани спокойно, рав-
нодушно наблюдаваха как
мощните булдозери изтласк-
ваха пръстта откъм гърба на
Паметника на знайния войн...
Булдозерите блъскаха пръс-
тта нагоре върху гърба на па-
метника, и той, като един
съвременен Антей, скърцаше,
пъшкаше и охкаше, но геро-
ично стоеше... Хората гледаха
това вандалство на строители-
те и никой не протестираше
или не реагираше поне...

Моят дядо от Малка Верея
край Стара Загора  се е сра-
жавал в Тракия и Македония,
тежко ранен е в битката на
завоя на река Черна в Маке-

дония, военен инвалид... Като
бях малък играех край Памет-
ника на знайния войн в Со-
фия, все четях имената на
военните и тайно се надявах,
че ще прочета, срещна и от-
крия името на моя дядо Иван
Желев Бакалов там, макар че
той не е загинал, а само ра-
нен, а и не е от този полк...
Стоейки пред паметника и
четейки имената на другите,
си спомнях за разказите на
баба ми за нейния братовчед
Владимир, загинал в битката
за Одрин, или пък за свире-
пия студ край Одрин, когато
ушите на българските войни-
ци са падали, тъй като калпа-
ците не могат да ги покрият.
Четейки имената на другите,
си спомняш за своя загинал
роднина, дядо, братовчед...
Ето я великата сила на Знай-
ния войн! Този паметник беше
съборен, за да се построи
другият. Така че община Со-
фия има дълг и към стария
паметник, който пък е една
реликва - светиня за нас,
българите. Ето ги имената на

билите се и падналите за ос-
вобождението на Майка
България из Тракия, Добруд-
жа и Македония... Чета в чуж-
ди спомени: “... И трябва да
видите очите и лицата на на-
дигащите се българи, когато
тръгват в атака “на нож”...
Това е нещо уникално и
страшно... Пронизаният със
щика войник хваща с две
голи ръце ножа и се мъчи да
го издърпа от гърдите си...” И
така е било и на епичната
Шипка, и на Булаир, и на
Одрин и Чаталджа...

Мисля, че е необходимо
да се изгради една неголяма
стена, облицована с гранит
зад паметника и огъня на
Незнайния войн сега. И там
да се поставят плочите с име-
ната на загиналите в Тракия,
Добруджа и Македония... И
там ще продължат да се
извършват всички военни
церемонии и ритуали, както е
било досега. Само че с ново
име - Паметник на българския
войн. Който вече ще бъде и
знаен. Поклон!
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ЕВА
КОСТОВА

На старата ми шапка...

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

1777 - РАЖДА СЕ ХАНС КРИСТИЯН ОЕР-
СТЕД, ДАТСКИ ФИЗИК (УМИРА 1851 Г.). Един

от най-изявените учени на ХIХ
в., изиграва решаваща роля в
разбирането на електромагне-
тизма. През 1820 г. открива,
че стрелката на компаса се от-
клонява от магнитния север,
когато наблизо се включва и
изключва електрически ток в
проводник. Това показало, че
електричеството и манге-
тизмът са свързани явления -
откритие, положило основите на теорията на еле-
ктромагнетизма и изследванията, които по-късно
създали технологии като електромоторите, ра-
диото и телевизията. Единицата за напрегнатост
на магнитното поле - оерстед, е кръстена в него-
ва чест.

1867 - РАЖДА СЕ ДЖОН ГОЛСУЪРТИ, АН-
ГЛИЙСКИ ПИСАТЕЛ И ДРАМАТУРГ (УМИРА
1933 Г.). Автор на трилогиите

“Сага за Форсайтови” (“Собст-
веникът”, “В примка”, “Дава се
под наем”), “Съвременна коме-
дия” (“Бялата маймуна”,
“Сребърната лъжица”, “Лебедо-
ва песен”) и “Краят на повестта”
(“Девойка, която чака”, “Цъфтя-
ща пустиня”, “Отвъд реката”).
Негови са романите “Островът на
фарисеите”, “Братство”, “От всички ветрове” и
др. По-известните му пиеси са “Сребърната ку-
тия”, “Джои”, “Борба” и др. Носител на Нобелова
награда за литература (1932). Литературното му
наследство включва 17 романа, 26 пиеси, 12 тома
разкази, есета и поеми.

1942 - УМИРА МАРА ТАСЕВА, ПОЛИТИК (Р.
1900 Г.). Първата жена в Бълга-

рия, обесена за политическа дей-
ност. От 1928 г. е член на БКП. През
1934 г. е арестувана, а през 1935-а
е осъдена на 5 години затвор. След
амнистия е освободена през 1938
г. От 1939 г. е секретар на Околий-
ския комитет на БКП в Попово. На
31 май 1942 г. е арестувана. На 12
август 1942 г. е осъдена на смърт
от Военнополевия съд в Шумен.

1958 - УМИРА ФРЕДЕРИК ЖОЛИО-КЮРИ,
ФРЕНСКИ ФИЗИК (Р. 1900 Г.). Заедно със

съпругата си Ирен
Кюри изследват
структурата на атома,
което е от първосте-
пенно значение за от-
криването на неутро-
на. През 1935 г. полу-
чава Нобелова награ-
да за химия. Активен
участник във Френ-
ската съпротива по
време на Втората световна война. На 3 януари
1946 г. е назначен за Върховен комисар на Ко-
мисариата по атомна енергия. През 1948 г. ръко-
води изграждането на първия френски атомен
реактор. Член на Френската академия на науки-
те и на Академията по медицина, Кавалер на
Почетния легион. Посвещава последните години
от живота си на създаването на център за ядре-
на физика в Орсе.

1988 - УМИРА ЕНЦО ФЕРАРИ, КОНСТРУК-
ТОР И ПРЕДПРИЕМАЧ (Р. 1898

Г.). Основател на “Скудерия Фера-
ри” и впоследствие на компанията
за производство на автомобили “Фе-
рари”. Като автомобилен състезател
се запознава с легендарния италиан-
ски летец Франческо Барака. Асът му
подарява герба на фамилията си - ска-
чащия кон, който става емблема на “Ферари”.

2009 - УМИРА ПРОФ. ИЛИЯ КОНЕВ, ЛИТЕРА-
ТУРЕН ИСТОРИК, СЛАВИСТ, БАЛКАНИСТ (Р.
1928 Г.). Автор на 18 моно-

графии и над 600 статии у нас и
в чужбина. Чел е лекции в уни-
верситети в Лайпциг, Гьотинген,
Марбург. В капиталното 4-том-
но издание “Българското
възраждане и просвещението”
за първи път в нашата наука
въвежда термина българско
просвещение, като го разглеж-
да във взаимоотношенията му
с останалите литератури. Наро-
ден представител в VII ВНС, ми-
нистър на науката и висшето образование (1990),
член на СБП, член-кореспондент на Немско-
българското дружество за поощряване на
връзките между Германия и България, ректор и
почетен професор на ЮЗУ “Неофит Рилски”,
почетен гражданин на родния си гр. Петрич.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Месеци наред идване-
то на американска певи-
ца от италиански произ-
ход в София предизвиква-
ше нееднозначни комен-
тари. Някои тийнейджъри
(и дори бабите и дядов-
ците им) от ранни зори
екзалтирано чакаха, за
да си купят първи билети
за шоуто на Стефани
Джерманота, прочула се
по цял свят като Лейди
Гага. Други пък не спира-
ха да одумват провокатив-
ната певица, превърнала
в своя запазена марка
скандалното облекло и
екстравагантното поведе-
ние. Но имаше и такива,
които не вярваха, че
изпълнителката изобщо
ще дойде у нас.

Българските фенове
се поразглезиха напос-
ледък от гостуването на
звезди от ранга на Мадо-
на, Кайли Миноуг, Елтън
Джон, Стинг, Хулио Игле-
сиас и редица други из-
вестни личности, преот-
крили страната ни като
достойна да ги види и чуе
на живо. И само чакаха
да се назове следващото
световноизвестно име,
което да ентусиазира хи-
ляди да се включват в
различни конкурси, да
висят с часове на лети-
щето и пред хотела, да
рисуват големи плакати,
да татуират образа на
идола си, да пеят в захлас
песните му, с цяло гърло
да крещят псевдонима
му...

На кого друг, ако не
на Лейди Гага най-приля-
гат изброените прояви на
фенското внимание?! За
последните няколко годи-
ни поп звездата не само
е поставила на колене
световния шоубизнес с
многобройните отличия,
които грабва я от “Гра-
ми”, я от “Британските на-
гради”. Провокативната

особнячка не спира да
доказва, че е талантлива
певица, която може и до-
бре да свири на пиано.
На живо. И да танцува
като за световно. А харе-
сваните от нея високи
токчета, яркият грим и
неординерните прически
само допринасят дарбата
й да бъде забелязана и
от космоса.

Гага също така успя да
покаже, че ненапразно
псевдонимът й съдържа
думата “лейди”, като ог-
лави списъка “Добрите
знаменитости”, съставен
от DoSomething.org.
Изпълнителката за втора
поредна година зае
първото място в престиж-
ната класация за усилия-
та й в борбата за защита
правата на гейовете, за
изкореняването на СПИН
и бедността, както и за
инициативата й по създа-
ването на собствен бла-
готворителен фонд. Зато-
ва съвсем логично из-
глежда и настояването на
Лейди Гага на концерта
й в София да присъстват
стотина деца в неравнос-
тойно положение, на ко-

ито тя предоставя без-
платни билети. И тук не
става дума за поредна
пиар акция и заигравка с
феновете, на каквито сме
се нагледали и наслуша-
ли по какви ли не поводи
при доста родни певци,
актьори, политици и мно-
го други дребни хорица,
известни с това, че искат
да бъдат известни.

Благородството на
Лейди Гага не е измисле-
но. То е оценено дори от
едно от най-прочутите
издания - “Форбс”, публи-
кувало списъка със 100-
те най-влиятелни жени в
света. Предизвикателната
изпълнителка заема в
него седмо място, като на
челна позиция е Мишел
Обама. Не всяка музикал-
на икона може да се на-
реди до първата дама на
САЩ, нали? Нужно е
“само” да обърне с глава-
та надолу поп музиката и
поп културата като цяло.
И да накара хората да се
замислят. А единствено
тези, които виждат у Лей-
ди Гага нещо повече от
скандалния й имидж, ще
могат да го направят.

Последното “комюни-
ке” на финансовия ми-
нистър Симеон Дянков
вчера оповести увеличе-
ние на пенсиите догоди-
на с “цели” 7,3 на сто, с
което се извършвала
компенсация на инфла-
цията от юли 2009 годи-
на до юли т.г. Обаче син-
дикалистите веднага взе-
ха химикалките и напра-
виха малко по-различна
сметка - по официални
данни на статистиката
излиза, че натрупаната
инфлация за трите годи-
ни (юли 2009-юли 2012)
е 10,2 на сто. Скокът в
цените за юли т.г. не е
толкова при храните,
колкото в сектора, къде-

то влиза и токът. А имен-
но новите цени на елек-
троенергията тази годи-
на напомпаха инфлация-
та. Затова беше и пред-
ложението на двата го-
леми синдиката - КНСБ и
КТ “Подкрепа”, за най-
бедните групи българи с
по-ниски и даже средни
пенсии да има още пре-
ди сезона допълнителни
пари за омекотяване на
ценовия удар. Но не само
за тях - има и бедни ра-
ботещи, има и хора на
социални помощи, инва-
лиди, ощетени от съдба-
та самотници и т.н., тоест
20-те процента домакин-
ства с най-ниски доходи.
Токовият удар ще проте-
че и през тях и както се
казва, Бог да им е на
помощ. Инфлацията
заръфа и малката им

спретната кошничка на
потребление, свита до
хляб, мляко, шепа ориз...

За пенсии и доходи от
труд остана да разговарят
социалните партньори на
спешна тристранка, но
спешността и тук се поот-
ложи, а Дянков еднолич-
но обявява подредната
идея с подтекста “може
би”. Като не вкарва в
сметките пропуснатото
време и липсата на поли-
тическа воля за “по-рево-
люционно” увеличение на
доходите, което да ни
изкара от батака на сви-
тото потребление, където
държим незавидно място
не само в Европа, но и в
света. И което да догонва
увеличената производи-
телност, прокламирана от
управляващите. Както и
онези, мержелеещи се на

хоризонта инвестиции
отвън граница заради
финансовата ни сигурност
и симпатичните ни напъ-
ни да продаваме краста-
вици на краставичар...

А иначе - важно е да
се знае, категорични са
експертите, че ако пенси-
ите бяха осъвременени по
т.нар. швейцарско прави-
ло (50 на сто от ръста на
инфлацията и 50 на сто
от ръста на средния оси-
гурителен доход за всяка
предходна година) по от-
менения от настоящото
правителство законов
текст за осъвременяване
на пенсиите, за трите го-
дини 2010-2012 г. увели-
чението би било с 13,9 на
сто, или два пъти повече
от обещанието на г-н Дян-
ков.

В същото време Инсти-

тутът по социални и син-
дикални изследвания из-
несе данни от наблюде-
нието за издръжката на
живота, от които се виж-
да, че за полугодието на
2012-а до края на годи-
ната само от увеличени-
те цени  на електроенер-
гията и отражението им
на всички стоки на паза-
ра, ще се генерира
допълнителна инфлация
от 1,7 на сто, без даже да
се отчитат спекулативни-
те хитринки по всички
“правила” на пазарната
икономика в български
вариант.

И тогава увеличени-
ето на пенсиите, което
ни обещава кабинетът,
засега в лицето на Си-
меон Дянков, можем да
си го боднем на старата
шапка...
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млрд. долара) на 1 трилион
рубли (50 млрд. долара). Това
обяви президентът Владимир
Путин в слово пред Общото
събрание на Руската академия
на науките (РАН). По думите му
доходите на водещите учени в
страната ще достигнат светов-
ното ниво. По-късно, в начало-
то на август т.г., Путин подписа
разпореждане, с което започ-
на да изпълнява предизборно-
то си обещание да привлича
учени във вземането на реше-
ния от страна на властта - той
назначи изследователи от РАН
и Руската академия на меди-
цинските науки за ръководите-
ли на четирите междуведомст-
вени работни групи към Съвета
по наука и образование при
президента на Руската федера-

Русия ще увеличи три
пъти парите за наука

Путин: Нейното оцеляване приключи, започва
партньорството на държавата с нея
ното финансиране.

През 2002 г. гражданската
наука в Русия е получила суб-
сидия от държавата в размер
на 30 млрд. рубли, а през 2011
г. от хазната за наука са отде-
лени 323 млрд. рубли - т.е. за
10 години увеличението на
финансирането е 10 пъти. Към
2015 г. се надяваме да увели-
чим обема на парите за из-
следвания, включително чрез
привличане на частни инвести-

фикацията, нивото на отговор-
ност и професионализма на
водещите руски учени, но тази
заплата е вече по-висока от
средната, която се получава в
икономиката.

Създаването на устойчив
фундамент в областта на есте-
ствените и хуманитарните на-
уки е залог за глобалното ли-
дерство на Русия, заяви Путин.

И още един цитат от негово-
то слово: “В последните години

ният одит е важен, за да може
руската наука да се освободи
от всичко, което я дискредити-
ра и което “паразитира на нейн
гръб”. В тази връзка Путин даде
висока оценка за принципност-
та на Комисията за борба с
лъженауката при РАН. Тази
комисия бе създадена в руска-
та академия преди 10-ина го-
дини заради нароилите се опи-
ти на немалко мошеници и
лъжеучени да представят ис-
тински измишльотини за “мо-
дерна наука, противостояща на
традиционната, която е закос-
теняла”. Целта на подобни за-
нимания е една - изсмукване
на пари от държавния бюджет.

Комисията се оглавява от
ядрения физик акад. Едуард
Кругляков от Сибирското отде-
ление на РАН, който е добре
известен в научната общност и
у нас. Неговата книга “Плад-
нешки учени” бе преведена на
български език от БАН, самият
акад. Кругляков е гостувал в
България. Той е и автор на
ДУМА, неговите статии във ве-
стника преди няколко години
станаха част от една трудна

300 млн. души население, ву-
зовете са били доста по-малко
от сега, когато населението е
1650 милиона, а висшите учи-
лища са 600.

Русия изглежда също си има
своя “Дянков” в областта на зна-
нието - новият министър на об-
разованието и науката Дмитрий
Ливанов е известен с желание-
то си за “железни” неолиберал-
ни реформи. Ливанов доразви
пред журналисти идеята на
Медведев. До 2-3 години можем
да съкратим 20% от вузовете в
Русия и 30-35% от филиалите
им, заяви министърът. Броят на
студентите, които се обучават в
държавна поръчка, трябва да се
намали наполовина, за да се
увеличи издръжката на остана-
лите, предлага Ливанов. Трябва
да се разделим с всеобщото
безплатно висше образование,
смята той.

Според министъра вузовете
в страната са вече около 600, а
заедно с филиалите броят им
стига 2000. Започнал е мони-
торинг на всички висши учили-
ща за установяване на качест-
вото и конкурентността им на
пазара. Предложение за опти-
мизацията на мрежата руското
просветно министерство ще
внесе в началото на 2013 г.

Велиана
ХРИСТОВА

ЦЕЛ: ПРЕЗ 2020 Г. ЗАПЛАТАТА
НА УЧЕНИТЕ - ДВА ПЪТИ
НАД ТАЗИ В ИКОНОМИКАТА

През 2002 г. в Русия средната заплата в икономиката е
била 4,1 хил. рубли, в Руската академия на науките -
4,3 хил. рубли. Сега е 34 хиляди. Задачата ни е - казва
Путин - към 2020 г. средното възнаграждение в РАН да
бъде поне два пъти по-високо от средното в икономиката.
А нивото на брутния доход на водещите учени да бъде
конкурентоспособно на международно равнище и условията
за научна работа да са съпоставими с тези в най-добрите
научни центрове в света.
Учените и преподавателите в Русия ще получават заплата,
равна на 200% от средната в икономиката за съответния
регион. За Москва това означава 80-100 хил. рубли на
месец.

ция. Междуведомствените гру-
пи са съставени по тематичен
признак, те отговарят съответ-
но за приоритетните и между-
дисциплинарните научни из-
следвания; инфраструктурата
на научните изследвания; ме-
ханизмите за подкрепа на на-
учно-образователната сфера;
научно-образователното осигу-
ряване на инженерната дей-
ност.

Пред Общото събрание на
Руската академия на науките
Владимир Путин в качеството
си на премиер изнесе слово
преди две години. То се запом-
ни с ясната му позиция, че

няма да позволи

различни хора и прослойки за-
ради лични и групови интереси
да противопоставят правителст-
вото на РАН и да работят за това
властта едва ли не да разфор-
мирова академията (очевидно
визираше тогавашния министър
на образованието и науката
Фурсенко, който рекетираше
РАН на принципа “Или властта
ще ви управлява пряко, или ще
ви унищожим”). В същото време
Путин поиска от учените да
анализират дейността на инсти-
тутите и да я направят по-ефек-
тивна, защото можещият човек
“без пари работата върши”. При
посещението си в Общото
събрание на РАН тази година
президентът се изказа доста по-
обещаващо и позитивно по от-
ношение на академията и ней-

ции, до 1,8% от БВП, т.е. до
около 1 трилион рубли, заяви
Путин пред учените. Но отчете,
че и с това увеличение Русия
все още няма да догони САЩ,
които отделят за наука 2,5% от
своя БВП.

Академията на науките на
Русия и университетите ще
бъдат привличани за осигуря-
ване

иновативното
развитие на

предприятията

с държавно участие, както и за
модернизиране на отбранител-
но-промишления комплекс. За
никого не е тайна, че в мина-
лото в резултат на пряка
поръчка от отбраната възник-
ваха понякога цели научни цен-
трове, каза Путин. Тази тради-
ция ще бъде продължена, като
до 2020 г. Руската федерация
ще инвестира 20 трилиона руб-
ли за поръчки от страна на
сектора отбрана.

Що се отнася конкретно до
Руската академия на науките,
президентът посочи, че нейно-
то финансиране за изминалите
10 години се е увеличило 5
пъти - през 2002 г. академията
е получила от държавния бюд-
жет 12,6 млрд. рубли, а за 2012
г. субсидията й е 64 млрд. (3,2
млрд. долара). Средната запла-
та в РАН в момента е около 34
хил. рубли (1700 долара). Спо-
ред държавния глава това не е
много и не отговаря на квали-

направихме много, за да
върнем ценността на просвета-
та, на образованието, на твор-
чеството, на изследователска-
та работа. Проблеми и днес има
предостатъчно, но днес можем
уверено да кажем, че периодът
на простото оцеляване за рус-
ката наука приключи; страната
се промени и ресурсите ни се
увеличиха. Днес вече трябва да
говорим не за възраждане на
науката, а за приоритетно парт-
ньорство между държавата и
науката”.

В Русия в момента се разра-
ботва и дългосрочна програма
за фундаментални изследва-
ния, като една от целите й е
екипи от РАН и университетите
да се ангажират съвместно с

научни проекти по
важни за държавата

проблеми

Според руския президент на
дневен ред е да се направи
независима оценка на дейност-
та на научните организации.
Оценяването на звената на
РАН вече е започнало, но до
момента през механизмите на
това оценяване са преминали
само 73 от всичките над 430
звена на академията. А науч-

битка срещу проникването на
т.нар. “торсионни полета” (про-
извеждащи “енергия от нищо-
то” и работещи с Коефициент
на полезно действие 1,4, което
е абсурдно, както знаят дори
гимназистите, ако си учат съве-
стно уроците по физика). Вест-
никът ни има малката заслуга
за спасяването на едни 2 млн.
лв. (през 2006 г. това бяха
пари!), които за малко да оти-
дат от хазната в джобовете на
руски, украински и български
“торсионни” шамани.

Закриват 20%
от руските вузове

В края на юли премиерът
Дмитрий Медведев хвърли в
смут висшето образование. Ко-
личеството вузове в Русия
надхвърля всички разумни рам-
ки, значителна част от тях, ко-
ито не отговарят на съвремен-
ните критерии за качество,
трябва да бъдат реформирани
и ако не се оправят - закрити,
заяви той в правителството при
обсъждането на нов законопро-
ект за образованието и на
Държавна програма за образо-
ванието за 2013-2020 г. преди
внасянето им в Думата. Според
Медведев, когато СССР е имал

На 1 август т.г.
обаче президентът
Путин изненада опо-
зицията, като назна-
чи нейн представи-
тел за свой съветник
- известният иконо-
мист Сергей Глазьов
е традиционен опо-
нент на политиката
на либералните
адепти, които де
факто управляват
икономиката на Ру-
сия от 90-те години
насам. Глазьов ще
координира дейност-
та на органите на
властта в дейностите
по евразийската ин-
теграция и единното
икономическо прост-
ранство на Русия,
Беларусия и Казах-
стан. Освен това той
ще бъде и предста-
вител на държавния
глава в Националния
банков съвет. Според
руските анализатори
Глазьов ще има сил-

но влияние във федералната
икономическа политика и него-
вото назначаване ще доведе
до по-добър баланс между ли-
бералната доктрина на свобод-
ния пазар и привържениците на
запазването на държавата във
важни сектори на икономиката.

Самата Програма за обра-
зованието за 2013-2020 г. зася-
га всичките му степени - от дет-
ската градина до вузовете.
Всички средни училища ще
бъдат профилирани, за да може
децата от рано да правят избо-
ра си на професия. За талант-
ливи деца се предвиждат
държавни стипендии от 12-го-
дишна възраст и летни или зим-
ни школи с участие на вузове-
те. Висшите училища ще бъдат
разделени на групи с приори-
тет на изследователските уни-
верситети, подготвящи докто-
ранти:

- 5 университета трябва вля-
зат в рейтинга на стоте водещи
вузове в света;

- Най-добрите 10 вуза ще
получат допълнително финан-
сиране към 2015 г.;

- Студентската стипендия
ще стане 5000 рубли.

(Ползвани са материали
от руските медии)

Д
о 2015 г. Русия ще
увеличи над три пъти
инвестициите си за
наука - от сегашните
300 млрд. рубли (15

Сградата на РАН в Москва

Путин говори пред
Общото събрание на РАН
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Личности

Георги Димитров слиза от борда на самолет Юнкерс 52, 40-те години на ХХ век

Още нещо за смъртта на 
 Политическите събития в България и на Балканите
през 1948-1949 г. и отношението на Сталин
Антон ГИЦОВ

Н
а 18 юни т.г.
ДУМА публикува
статия на Никола
Терзиев “Вели-
чие и трагизъм.

Георги Димитров в работния си кабинет

Как Сталин и Берия отро-
виха Георги Димитров”. В
статията авторът привеж-
да доказателства, че Ди-
митров е бил отровен, до-
като е бил лекуван в сана-
ториума “Барвиха”. На 27
юни доц. Михаил Аначков
публикува статия, в която
оспори тези доказателст-
ва, главното от които беше
наличието на големи коли-
чества живак в останките
на Димитров. И двете ста-
тии обаче не разглеждаха
въпроса за смъртта на Ди-
митров в светлината на по-
литическите събития в
България и на Балканите
по това време, на отноше-
нието на Сталин към тях и
в тази връзка на отноше-
нията между Сталин и Ди-
митров по тези събития.

Несъмнено е, че Геор-
ги Димитров е страдал в
началото на 1948 г. от се-
риозни заболявания. Въ-
просът е, доколко биха
могли те да бъдат овладе-
ни и би ли могъл при доб-
ро лечение той да живее
още дълги години. И най-
важният въпрос е дали
Сталин го е устройвал
такъв вариант.

Какво е
положението

в България

по това време и на Балка-
ните, които са представля-
вали особен интерес за
Сталин?

На 17 януари 1948 г. на
пресконференция в Буку-
рещ Георги Димитров гово-
ри за възможността за
създаване на федерация
или конфедерация на бал-
канските социалистически
страни, идея прокламирана
от Коминтерна още преди
войната. Той е подкрепян в
това отношение и от Трай-
чо Костов, по това време
зам. министър председател
на Г. Димитров. Сталин оба-
че няма интерес от осъще-
ствяването на тази идея и
Димитров е критикуван на
29 януари в “Правда” и от-
делно на посещение в
Москва на 10 февруари.

По същото това време
започва и охладяване на
отношенията между Съвет-
ския съюз и Югославия.
Тито стартира своя самосто-
ятелна политика, без да се
съветва със Сталин, отказ-
ва да предоставя пълна ико-
номическа и търговска ин-
формация на съветските
съветници и на 18 март
1948 г. Йосиф Висарионо-
вич ги изтегля от Югосла-
вия. На 27 март 1948 г. Ста-
лин и Молотов изпращат пи-
смо до Югославската кому-
нистическа партия (ЮКП), в
което обвиняват ръководст-
вото в национализъм. Моск-
ва оказва натиск върху дру-
гите социалистически стра-
ни да бъде заклеймен Тито.
През юни Коминформбюро
(Информационно бюро на
комунистическите и работ-
нически партии) се преме-
ства от Белград в Букурещ,
където същия месец на за-
седание се осъжда Юго-
славската комунистическа
партия, която е обвинена в
национализъм и троцкизъм.
България е поставена в

неловко положение. Тя има
интерес от поддържане на
добросъседски отношения с
Югославия, а Георги Дими-
тров се познава добре с
Тито още от съвместната им
работа в Коминтерна и ве-
роятно не е одобрявал не-
говото демонизиране.
Трайчо Костов, който пред-
ставя БКП на съвещанието
в Букурещ, се присъединя-
ва към общия хор, но едно-
временно с това заявява:
“Ние се надяваме, че кри-
зата в ЮКП няма да засег-
не добрите отношения
между България и Югосла-
вия като държави”. На пе-
тия конгрес на БКП през
1948 г. Георги Димитров
също критикува Югославия,
но избягва нападки срещу
Тито.

Несъмнено Сталин не е
бил доволен от меката по-
зиция на Георги Димитров
и Трайчо Костов към Тито и
Югославия в период, кога-
то Москва води организи-
рана масивна пропаганда
за дискредитиране на юго-
славското партийно ръко-
водство.

През 1948 г. се променя
остро отношението на Ста-
лин към Трайчо Костов,
който е дал разпореждане,
да не се предоставя на
съветските съветници тър-
говска информация,  която
е квалифицирана като
държавна тайна. На 6 де-
кември 1948 г. на посеще-
ние в Москва са Георги Ди-

митров, Трайчо Костов и
Вълко Червенков. Сталин се
нахвърля срещу Трайчо
Костов с думите: “Не искате
да издавате своите тайни?
Искате да бъдете незави-
сими? Не искате да знаем
на какви цени продавате?
Трябва непременно да уни-
зите нашите хора? С това
започна Тито... Трябва да се
види откъде сте и кой сте
вие? Я ме погледнете! Ис-
кате да се биете? Ще се
преборим. Само знайте, че
ние на половин път никога
не спираме. Ще доведем
борбата докрай.” Георги
Димитров бърза да защити
Трайчо Костов, като казва,
че има недоразумение и че
“въпросът ще се уреди”.

И така към края на 1948
година.

Сталин вече
е изправен пред

български въпрос

Димитров се съобразя-
ва с него, но вече не се
намира в Москва и не е под
негов пълен контрол, ръко-
водител е на важна държа-
ва в Балканския регион.
Той е и пречка за осъщест-
вяване на кампанията сре-
щу Тито и Югославия. Трай-
чо Костов е негова дясна
ръка в партията и държава-
та и се очертава като негов
наследник и заместник.
Нещо повече, той се е ос-
мелил да проявява незави-
симост като стопански ръко-

водител, поддържал е иде-
ята за федерация с Югосла-
вия, заявил е позиция на за-
пазване на добрите отно-
шения с нея. Това Сталин
не е могъл да претърпи.
Трайчо Костов е трябвало
да бъде премахнат на вся-
ка цена, но за това Георги
Димитров очевидно е бил
пречка. Той е приел трудно
сблъсъка на Сталин с Трай-
чо Костов и казва във тази
връзка, че създалата се
ситуация е “крайно тежка
за нашата партия и исто-
рия”, критикува го, но не
предприема някакви особе-
ни мерки срещу него. На
Петия конгрес на БКП Трай-
чо Костов си прави само-
критика и не е преизбран
за Секретар на БКП, но е
избран за член на Полит-
бюро, а и остава зам.-пред-
седател на Министерския
съвет. Георги Димитров це-
нял способностите на Трай-
чо Костов и неслучайно му
е възлагал управлението
на държавата, когато е
отсъствал или е бил болен
- което прави впечатление,
ако се направи сравнение
с Васил Коларов, който
също е зам. министър пред-
седател през 1949 г., но с
далеч по-малки пълномо-
щия от Трайчо Костов, кой-
то е и председател на Ко-
митета по стопански и фи-
нансови въпроси. Георги
Димитров е критикувал Ва-
сил Коларов и изглежда не
е ценял особено и Вълко
Червенков, сложил го е за
председател на Комитета
за наука, изкуство и култу-
ра, а може и да не му се е
доверявал, знаейки бли-
зостта му със Сталин. Може
да се предположи, че Ва-
сил Коларов и Вълко Чер-
венков не са изпитвали осо-
бени симпатии към Трайчо
Костов, който се е очерта-
вал като наследник на Ди-
митров.

  Интересно е да се
проследят

събитията след
посещението на

Г. Димитров,
В. Червенков и

Т. Костов
в Москва

през декември 1948 г.,
събития, които се развиват
с главоломна бързина.

В началото на януари
1949 г.  Васил Коларов и
Антон Югов вземат участие
в учредително съвещание
на Съвета за икономичес-
ка взаимопомощ (СИВ). На
срещи със висшето партий-
но и държавно ръководство
на Съветския съюз на два-
мата недвусмислено се
подсказва, че докато Трай-
чо Костов е в Политбюро и
властта, това ще бъде преч-
ка на двустранните отноше-
ния. Димитров е уведомен
за това, но ясно казва, Ко-
стов не е случаен човек в
партията и не се съмнява в
честността му. Той разбира,
че облаците над неговия
заместник се сгъстяват и
изпраща на почивка в
Москва Червенков и Костов
с надежда, че там пробле-
мите ще се изчистят. На 11
февруари 1949 г. се провеж-
да разширен пленум на ЦК
на БКП, на който за после-
ден път присъства Димит-
ров и там въпросът за Трай-
чо Костов не се разглежда.
Междувременно здраво-
словното състояние на Г.
Димитров се влошава и на
7 март сутринта той отлита
за Москва на лечение и
още следобед на същия
ден се свиква заседание на
Политбюро, на което се раз-
глежда въпросът за Трайчо
Костов. Следва пленум на
ЦК на 26-27 март. Вълко
Червенков прави достояние
обвиненията на Сталин
срещу Трайчо Костов на 6
декември 1948 г. Васил Ко-
ларов от своя страна изна-
ся доклад, в който обвиня-
ва Трайчо Костов в нацио-
налистични и антисъветски
настроения, вследствие на
което той е изключен от По-
литбюро на ЦК на БКП и
уволнен като зам. министър
председател. Димитров ве-
роятно е разбрал какво ста-
ва в негово отсъствие в
България и на 31 март 1949
г. праща шифрограма до ЦК
на БКП с указание, че Ко-
стов трябва да остане член
на ЦК на БКП, но при създа-
лата се обстановка може
би не трябва да бъде едно-
временно и зам.-председа-
тел на МС. Но с препоръка-
та му, главните действащи
лица в развиващата се дра-
ма, Коларов, Червенков и
Югов, не се съобразяват. По
всичко личи, че за тях Ге-
орги Димитров е извън иг-

рата и не може да пред-
ставлява заплаха в бъдеще.
Не е трудно да се предпо-
ложи, че са получили ин-
дикация от съветската стра-
на, че здравословното
състояние на Димитров
няма да му позволи да
продължи да бъде в бъде-
ще ръководител на партия-
та и държавата. Иначе не
може да се обясни смелост-
та им да не се съобразяват
с него. През април Червен-
ков и Югов посещават
Москва и Сталин, който не
може да знае указанията
на Димитров - Костов да
бъде запазен като член на
ЦК. В разговор с тях той им
казва: “Трайчо Костов е не-
чистоплътен, той е опасен
човек!” Това е директива и
тези думи на Сталин, Чер-
венков ще цитира няколко
месеца по-късно на пленум
на 11-12 юни 1949 г. съща-
та година, но без да обясни
защо не се е срещал и
разговарял с Димитров по
този въпрос. На пленума
доклад за антипартийната
дейност на Трайчо Костов
изнася Васил Коларов, кой-
то между другото го обви-
нява в “титовизъм” и по
предложение на председа-
телстващия Антон Югов,
Трайчо Костов е изваден от
ЦК и изключен от партията,
а на 20 юни е арестуван.

Журналистката Люба
Манолова публикува преди
няколко години изследване
за състоянието на Георги
Димитров по това време. На
9 май лекарски консилиум
го преглежда и на следва-
щия ден той е преместен в
санаториума “Барвиха”, ко-
ето засилва изолацията му
от политическия живот в
България. Между 20 и 30
юни, съгласно медицински-
те архиви, Димитров е бил
силно възбуден, вероятно е
бил известен за решенията
на пленума и тежко го е
преживявал. На 30 юли той
получава кръвоизливи и
изпада в безсъзнание.

Но да се върнем към
статията на Никола Терзи-
ев. Авторът е имал възмож-
ността да се запознае с
архива на композитора
Дмитрий Шостакович, кой-
то се е лекувал в “Барвиха”,
когато там е бил и Георги
Димитров. Великият компо-
зитор пише в спомените си,
че е станал  неволен сви-
детел на

остър спор
между Сталин и
Георги Димитров

в „Барвиха”

Не е доловил думите
им, но това е била ожесто-
чена словесна схватка меж-
ду двамата. Гласът на Ди-
митров е бил висок и не-
примирим, а този на Ста-
лин - глух и заплашителен.
“Не знам как да го нарека
- пише Шостакович - това
беше трагичен дуел. Дими-
тров си позволяваше към
Генералисимуса онова, ко-
ето той не би простил нико-
му. Аз осъзнах още там, че
Димитров вече е мъртъв”.

В своята статия доц.
Аначков подлага на съмне-
ние достоверността на спо-
мените на Шостакович. Ди-
митров по това време е бил
на легло, не е можел да се
разхожда из парка. Нали-
чието на високи количест-
ва живак в организма му не
говорели задължително за
отравяне.

Но възниква основател-
ният въпрос, защо великият
композитор ще измисли и
опише в спомените си съби-
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Личности

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

окато вниманието
на публиката бе
заето с олимпий-
ските игри в Лондон,

доха зелена светлина за произвеждането на Ва-
лери Данов в шеф на отдел на Софийския градски
съд. Майка на щастливия новоназначенец е Свет-
ла Данова, която, по едно още по-щастливо стече-
ние на обстоятелствата, е член на Висшия съде-
бен съвет.

Да беше само това назначение, дето се вика,
с мед да го намажеш. Миналия месец непукистите
от ВСС безочливо назначиха за заместник-пред-
седател на Софийския административен съд Румя-
на Лилова-Икономова, по известна като съпруга
на съдията от Върховния административен съд
Андрей Икономов. Той пък преди време се прочу
с това, че 82-годишната му майка се сдоби на
безценица с апититен терен в Приморско като
крайно нуждаеща се. Другата заместничка на
Административния съд в София стана Любка Сто-
янова. Тя също по щастлива случайност е снаха на
съдията от Висшия съдебен съвет Елена Митова.
Почти по същото време синът на вицепрезидента
Маргарита Попова се сдоби с престижната
длъжност зам. районен прокурор на София. Среб-
рина Христова от ВСС гласува пък зет й да стане
зам. районен прокурор в Костинброд. През лятото
на 2009 г. ВСС вкупом назначи дъщерите на 4-ма
членове на съвета за младши съдии. Родителите
им, без да им мигне окото, гласуваха за щерките
си. Единствено на настоящия омбудсман на репуб-
ликата Константин Пенчев му стана неудобно и
излезе от залата при гласуването.

Въобще, както са я подкарали, вече трябва
да се съобщава като събитие, ако някой ново-
назначен на хубав пост в системата на съдебна-
та власт не е роднина на член на ВСС. Помним
как в очарователния български филм от късния
соц “Опасен чар” домакинята подреждаше гос-
тите по схемата - “роднина, милиционер, родни-
на, милиционер”. Днес в демократичната съдеб-
на система се редят по схемата  “роднина, маги-
страт, роднина, магистрат”.

Ако не са роднини, то назначенията ще са
послушковци на вътрешния министър. Емблема-
тичен факт е как ВСС курдиса семейната при-
ятелка на вътрешния министър Владимира Яне-
ва за шеф на ключовия Софийски градски съд, а
завършилият полицейската школа в Симеоново
Георги Колев, без никакъв опит в администра-
тивното право, за председател на Върховния ад-
министративен съд, който гледа делата срещу
държавните институции.  Примерите са безкрай-
ни, няма да ни стигнат броевете на вестника за
цяла година, за да ги изброим.

Всичко това щеше да е много смешно, ако не
беше тъжно. Горната картинка означава пълен
разпад на държавността у нас. С какво доверие
хората ще влязат в съдебните зали и ще очакват
правосъдие и справедливост, като виждат тази шу-
робаджанашка вакханалия, която се вихри в пра-
вораздавателната система? Какво доверие, какъв
Шенген искат управниците, след като всичко това
се вижда и знае в белите държави от Европейския
съюз? ЕС е икономически и политически съюз на
държави, които изповядват без изключение и бе-
залтернативно принципа на правовата държава.
Мислите ли, че те не се питат какво всъщност
правим ние при тях с подобна съдебна система?

И не може вечно кабинетът да се оправдава
за безумията в съдебната система с неизменното
- те са независима власт, ние какво да направим?
И в Германия, и във Франция, и във Великобри-
тания  магистратите са независими, но те осигу-
ряват правовия ред и правовата държава в тези
страни. Защото там правителствата работят и
правовата държава е налице. У нас не е така по
простата причина, че държавата е на автопилот,
всеки чиновник, властник или новопокръстен
феодал си е заградил част от разпадналата се
държава и си дерибейства на воля. Но за сметка
на цялото общество. И така ще е, докато в държа-
вата България не се сложи ред. ГЕРБ спечелиха
изборите точно с този лозунг. Но досега, освен
организиран хаос, не се вижда нищо друго да е
постигнато. За държавата става въпрос, де. За
своите хора направиха предостатъчно.

Роднина,
магистрат,

роднина,
магистрат...

Д
където родните спортни
величия нижеха загуба
след загуба, Висшият
съдебен съвет тайно и
полека продължи да
назначава роднини в
съдебната власт. В
четвъртък най-вис-
шите магистрати да-

От ляво на дясно: Антон Югов, Димо Казасов, Георги Трайков, Георги Димитров,
Кимон Георгиев, Александър Оббов, Дамян Велчев, неизвестни - митинг за обявяване

на републиката, площадът пред парламента, септември 1946 г.

Маршал Климент Ворошилов, Вълко Червенков, военни и членове
на ЦК на БКП изнасят саркофага на Георги Димитров от перона

на Централна гара, София, юли 1949 г.

Георги Димитров

* ¡˙Î„‡ÒÍËÚÂ ËÒÚÓËˆË Ò‡
‰Î˙ÊÌË ‰‡ ‰‡‰‡Ú Ó·ÂÍÚË‚Ì‡
ÓˆÂÌÍ‡ Ì‡ ¬˙ÎÍÓ ◊Â‚ÂÌÍÓ‚,
ÍÓÈÚÓ ÔÓ‰Ó·ÌÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ‚Ë‰-
ÌË ·˙Î„‡ÒÍË Ô‡ÚËÈÌË ˙ÍÓ-
‚Ó‰ËÚÂÎË ÔÓ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ Â ·ËÎ
ÒÎÓÊÌ‡ Ë ÔÓÚË‚ÓÂ˜Ë‚‡ ÎË˜-
ÌÓÒÚ. “Û‰ÌÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ÏÛ ÒÂ
ÔÓÒÚË ÔËÌÓÒ‡ Á‡ ÎËÍ‚Ë‰Ë‡-
ÌÂÚÓ Ì‡ “‡È˜Ó  ÓÒÚÓ‚. ŒÒÓ-
·ÂÌÓ ÌÂÔËˇÚÂÌ ÔË‚ÍÛÒ ÔË-
‰‡‚‡ Ù‡ÍÚ‡, ˜Â √ÂÓ„Ë ƒËÏË-
ÚÓ‚ „Ó Â ËÁÔ‡ÚËÎ ‚ ÃÓÒÍ‚‡
Ò “‡È˜Ó  ÓÒÚÓ‚ Ë Ò˙ÔÛ„‡Ú‡
ÏÛ Ì‡ ÔÓ˜Ë‚Í‡, ÌÓ Ò ˆÂÎ ‰‡
ËÁÔÓÎÁ‚‡ ÔÂÒÚÓˇÚ ËÏ Á‡ ÒÚ‡-
·ËÎËÁË‡ÌÂ Ì‡ ÔÓÎÓÊÂÌËÂÚÓ Ì‡
 ÓÒÚÓ‚, ÍÓÂÚÓ ÁÌ‡˜Ë, ˜Â ÔÓ
ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ÏÂÊ‰Û ‰‚‡Ï‡Ú‡
·Ë ÒÎÂ‰‚‡ÎÓ ‰‡ ÒÂ Â ÛÒÚ‡ÌÓ‚Ë-
Î‡ Ë ÎË˜Ì‡ ·ÎËÁÓÒÚ, Ì‡ ÒÂÏÂÈ-
ÌË Ì‡˜‡Î‡. Œ˜Â‚Ë‰ÌÓ Â, ˜Â Â
‚ËÊ‰‡Î ÒÂ·Â ÒË Í‡ÚÓ ÔÓ-‰Ó·˙
˙ÍÓ‚Ó‰ËÚÂÎ Ì‡ Ô‡ÚËˇÚ‡ Ë
‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÓÚ “‡È˜Ó  ÓÒÚÓ‚
Ë ÒË„ÛÌÓ —Ú‡ÎËÌ ÏÛ Â ÔÓ‰ÒÍ‡-
Á‡Î, ˜Â ÚÓÈ Â ÌÂ„Ó‚ ËÁ·‡ÌËÍ.
«Ì‡ÂÎ Â, ËÎË ÒÂ Â ‰ÓÒÂ˘‡Î, ˜Â
—Ú‡ÎËÌ ËÏ‡ ÔÓ·ÎÂÏË Ò √ÂÓ-
„Ë ƒËÏËÚÓ‚ Ë ÒÂ Â ‰ÓÒÂ˘‡Î,
˜Â √ÂÓ„Ë ƒËÏËÚÓ‚ ÌˇÏ‡ ‰‡
„Ó ·˙‰Â. “ÓÈ ÌÂ ·Ë ÒÂ ÓÒÏÂÎËÎ
‰‡ Ú˙„ÌÂ ÒÂ˘Û “‡È˜Ó  ÓÒ-
ÚÓ‚  ‡ÍÓ Â ‰ÓÔÛÒÍ‡Î, ˜Â √ÂÓ„Ë
ƒËÏËÚÓ‚ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÒÚ‡-
ÌÓ‚Ë Ë ‚˙ÌÂ Ó·‡ÚÌÓ ‚ ¡˙Î„‡-
Ëˇ. ƒÓÔÛÒÌ‡Î Â Ë ÍÛÎÚ Í˙Ï
ÎË˜ÌÓÒÚÚ‡ ÒË. ÕÓ ÔÓ‰ ÌÂ„Ó‚Ó-
ÚÓ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ ÒÂ ËÁ‚˙¯‚‡
ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÂÌ ‡ÒÚÂÊ Ì‡ ÔÓ-
ÏË¯ÎÂÌÓÒÚÚ‡ Ë ÒÂÎÒÍÓÚÓ
ÒÚÓÔ‡ÌÒÚ‚Ó, ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Í‡ÊÂ,
˜Â ÚÓÈ ÔÓÒÚ‡‚ˇ ÓÒÌÓ‚ËÚÂ Ì‡
ËÍÓÌÓÏËÍ‡Ú‡ Ì‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌ‡
¡˙Î„‡Ëˇ.

Снимки LOSTBULGARIA

тие, на което твърди, че е
станал свидетел? И друго -
Димитров едва ли е бил не-
подвижен и на легло през
цялото време от 10 май до
30 юни - напълно възмож-
но да се е повъзстановил,
за него са се полагали гри-
жи, и може да се допусне,
че по някое време е бил
способен за разходки из
парка със Сталин. И е
напълно обяснимо да са
имали остър разговор и
сблъсък. Няколко неща са
тревожили особено силно
по това време Димитров. На
първо място го е безпокоя-
ла организираната от Ста-
лин разправа с Трайчо Ко-
стов в България и позна-
вайки нрава и похватите на
Сталин, той не се е съмня-
вал, че Трайчо Костов
може да бъде ликвидиран
с нелепи обвинения. Това
Георги Димитров не е мо-
жел да допусне и Сталин
го е разбрал още на 6 де-
кември 1948 г. Георги Ди-
митров се е страхувал и от
друго. Той отблизо е на-
блюдавал разправата и
унищожаването на видни
партийни деятели и
държавници в Съветския
съюз под лозунга да се
търси, открива и неутрали-
зира “врагът с партиен би-
лет”. Страхувал се е, че това
може да се случи и в
България, което е щяло да
предизвика

трус в партията

както всъщност и става по-

късно - след разправата с
Трайчо Костов и “костовис-
тите”, Вълко  Червенков ще
говори за това, че “главна
опасност за нас представ-
лява не откритият, а прикри-
тият враг, врагът с партиен
билет”. Не може Георги Ди-
митров и Сталин да не са
обсъждали този въпрос ня-
кога и по принцип, и е
напълно вероятно Георги
Димитров да е изказвал
несъгласие с прилагането
на такава практика в Бълга-
рия. Няма сведения той да
се е изказвал в този дух
след завръщането му в
България. Вероятно не е
бил съгласен и с провоки-
рания от Сталин неизбежен
и ненужен разрив на отно-
шенията между България и
съседна Югославия и
отлъчването на Югослав-
ската комунистическа пар-
тия. Бившият ръководител
на Коминтерна се е трево-
жел и от започнатите ак-
ции срещу видни партийни
ръководители в други соци-
алистически страни. Ако е
преглъщал унищожаването
и интернирането на такива
хора, когато е бил в Моск-
ва, макар и ръководител на
Коминтерна, на практика
той е бил подчинен на Ста-
лин, но сега той вече е бил
с друг статут. И може би,
съзнавайки, че не му оста-
ва много да живее и че
няма какво повече да губи
в личен план, е заел твърда
и непримирима позиция.
Само така може да се обяс-
ни сблъсъкът между двама-

та, на който е бил свидетел
Шостакович. И един такъв
сблъсък действително би
могъл да предопредели
един бърз край на живота
на Димитров, защото Ста-
лин не е можел да допусне
Димитров да попречи за
плановете му по отношение
на Трайчо Костов, Югосла-
вия и комунистически лиде-
ри в други страни, от които
е искал да се отърве.

В този смисъл не е важ-
но наличието на  наднор-
мено количество живак в
организма му. Ако на Бе-
рия е била поставена за-
дачата Димитров да не
бъде излекуван и да се
ускори смъртта му, за него
не е било трудно да орга-
низира това. С живак или
без живак.

Сталин не е
търпял критика и

личности

които не са се подчинявали
на волята му. Той е бил
жесток и безмилостен чо-
век, напълно лишен от емо-
ции, човек, който не се е
посвенил да ликвидира та-
кива личности като прибли-
жения до него Серго Орд-
жоникидзе, втория човек по
авторитет в партията и
съперник за поста му - Сер-
гей Миронович Киров, най-
близките роднини на само-
убилата се негова жена На-
дежда Алилуева и критич-
ния към него писател Мак-
сим Горки, за който се пред-
полага, че е бил отровен.

И така, има основания
да се счита, че  бурните
събития в края на 1948 г. и
през 1949 г. се развиват по
някакъв зловещ сценарий,
в който за съжаление уча-
стват главно Васил Кола-
ров, Антон Югов и особено
Вълко Червенков*, който
окачествява Трайчо Костов
и арестуваните негови при-
ближени като “смъртонос-
на гангрена” и “змийско
гнездо”. В този сценарий
участват и видни дейци на
БКП и съратници на Трай-
чо Костов от нелегалната
борба преди 9-ти и всички
те, Коларов, Югов, Червен-
ков, Георги Чанков, Цола
Драгойчева и други, са
знаели отлично, че Трайчо
Костов не е бил шпионин и
“титовист”, но са приели, че
той трябва да бъде жерт-
ван, защото е направил
съдбоносната и потенциал-
но влечаща тежки послед-
ствия за партията и страна-
та грешка, да предизвика
гнева на Сталин с отказа
си да се дават търговски
сведения на съветските
съветници. Това е сценарий
на Сталин, за когото е било
важно да ликвидира вся-
каква възможност Трайчо
Костов да наследи Георги
Димитров, да не се допус-
не възможност за сближа-
ване между България и
Югославия, да осигури без-
прекословна подкрепа на
БКП и България в изолаци-
ята на Тито и Югославия,
да не се даде възможност
на такъв виден деец на
международното комунис-
тическо движение да се
противопостави на прочи-
стването в България на
“враговете с партиен би-
лет”, което би предизвика-
ло подобно противопоста-
вяне и другите социалисти-
чески страни. И ако Сталин
и Димитров са имали остър
сблъсък по тези въп-
роси преди и в “Барвиха”,
намесата на Сталин за ско-
ропостижната кончина на
Георги Димитров изглеж-
да логична.
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ХХХ Олимпиада вече е история. И Слава Богу! Защо-
то повечето българи вече спокойно могат да работят, а
не да псуват по кръчми и по домовете си българските
олимпийци, които постигнаха най-срамното класиране в
новата ни олимпийска история. Оптимистите, които ста-
ват все по-малко, биха възразили: Че какво пък, 63-и сме
в света от 204 страни, представили се на Олимпиадата.
Да оставим обаче настрана, че Международният олим-
пийски комитет (МОК) поощрява на върховия спортен
форум да участват представители на всички членуващи
страни. Затова и зрителите на олимпийския канал апло-
дираха гребеца от Нигер Хамаду Джибо Исака, който на
35-годишна възраст само след 3 месеца подготовка
стартира в скифа и дори бе допуснат във втория утеши-
телен репешаж, за да завърши на повече от минута и
40 секунди след победителя Миндаугас Грисконис от
Литва. Е, поне не се е удавил, би вметнал някой черно-
глед нашенец. Но това важи със същата сила и за мно-
зина от нашите олимпийци.

Когато в навечерието на олимпийската година се

БЪЛГАРИЯ НА
ОЛИМПИЙСКИ ИГРИ

63-ото място в Лондон -
ÛÒÔÂı ËÎË ÂÁËÎ
Записахме най-слабо участие на Олимпиада от половин век

Домакин злато сребро бронз
Лондон 2012  0  1  1
Пекин 2008  1  1  3
Атина 2004  2  1  9
Сидни 2000  5  6  2
Атланда 1996  3  7  6
Барселона 1992  3  7  7
Сеул 1988 10 12 13
Лос Анджелис 1894 бойкотираме
Москва 1980  8 16 17
Монреал 1976  8  9  7
Мюнхен 1972  6 10  5
Мексико 1968  2  4  3
Токио 1964  3  5  2
Рим 1960  1  3  3
Мелбърн 1956  1  3  1
Хелзинки 1952  0  0  1

тични дестинации в спорта като Естония, Индонезия,
Малайзия, Пуерто Рико и Тайван (Китайско Тайпе). Ко-
ето все пак си е въпрос на гордост, защото Пуерто Рико
е един от 50-те Съединени американски щати, Индоне-
зия ни превъзхожда многократно по население (238 млн.
срещу 7,36 млн), Естония доста преди нас беше приета
в Европейския съюз, а Китайско Тайпе си е просто част,
макар и независима от Китай, с площ далеч по-малка от
България, но с население 3-кратно по-голямо, а да не
говорим за бюджета му. Ако точкуваме представянето
на олимпийците ни (виж таблицата), средната оценка от
изявите им е под 3. Какви медали да очакваме от сред-
няци и двойкаджии?

Та по повод бюджета. В олимпийската 2012 г. въпре-
ки ограниченията на бюджета в повечето области пра-
вителството на ГЕРБ щедро отпусна на спорта повече
пари. Резонно. Но и тези пари не помогнаха на федера-
циите. То пък и федерациите действаха като самостоя-
телни феоди и само финансовите ревизии на дейността
им установиха неправомерни действия и във волейбола,

и в спортната стрелба, и в ред други спортове. “Финан-
совите нарушения във федерацията по волейбол са най-
големи”, отсече финансовият министър и вицепремиер
Симеон Дянков, но не пропускаше да се появи на мачо-
вете на волейболистите в олимпийската квалификация,
нито във финалите за Световната лига, за които щедро
отпусна пари напук на кризата. Та с неговата благосло-
вия и по нареждането на месията-премиер си купихме
домакинството на първия квалификационен турнир, в
който обаче отпаднахме на полуфинал от Германия, а
после и “поправителния”, в който пречупихме Франция
и джуджетата Египет и Пакистан.

Каквито би трябвало да бъдат осигурени на всички.
Тепърва от спортното министерство, за да оправдят
незапомнения олимпийски резил, ще бъдат изнесени
данни и цифри за осигурените средства за олимпийска-
та подготовка по федерации и по състезатели.

Но срамното ни класиране е факт, който ще остане
в историята. Нищо, че начело на спорта ни в правител-
ството на ГЕРБ са двама доценти - Свилен Нейков и
първият му заместник Лазар Каменов, който вече не се
кичи с титлата да отговаря за високото спортно майстор-
ство, защото се видя ясно колко високо е то.

От липса на средства се оплака и единствената пред-
ставителка в бадминтона Петя Неделчева, както и тре-
ньорът на голямата ни надежда в леката атлетика Ваня

Стамболова - Георги Димитров-Корема.
В “Царицата на спорта” обаче не брахме срам само

при бяганията на Ивет Лалова. Спринтьорката, която в
последните години се готви в Италия, бяга на полуфина-
ли и на 100, и на 200 м, но пък се видя, че възможно-
стите й на този етап не бяха за финал. Какъвто се очак-

21-годишната рускиня Наталия Воробьова (в червено) тушира Станка Златева на финала
в кат. до 72 кг в олимпийския турнир по женска борба и покруси цяла България. Въпреки

туша състезателката на Левски постигна най-големия успех за страната ни в Лондон

оказа, че имаме само трийсетина състе-
затели с покрити олимпийски квоти, от
Българския олимпийски комитет и от
спортното министерство с олимпийско
спокойствие, бихме казали високоме-
рие, бе изтъкнато, че квалификациите
тепърва предстоят и в Лондон ще бъдем
представени от внушителен брой състе-
затели. Е, да - изпратихме “внушител-
на” делегация от 63-ма спортисти, при
това за радост и с 2 отбора - волейбол
мъже и ансамбъла по художествена
гимнастика. Уверени в максимата, че
“Където е текло, пак ще тече”, и с вяра
в успехите им, изпратихме олимпийци-
те за Лондон. Не искахме да признаем
обаче, дори и под сурдинка за негатив-
ната тенденция, че всъщност делегаци-
ята ни е най-малката от 48 години на-
сам на фона на непрекъснато растящия
брой страни, спортове и участници.
Вярно е, че МОК, от една страна, раз-
ширява спортовете и дисциплините в
олимпийското семейство, както и държавите участнич-
ки, но пък, от друга, определя и квоти, за да ограничи
в някаква степен глобализацията на Игрите. Вярно е и
друго обаче, че от Токио олимпийците ни освен с исто-
рическата олимпийска сватба - на гимнастика Никола
Проданов и лекоатлетката Диана Йоргова, се завърна-
ха и с 3 титли (на борците Боян Радев, Еньо Вълчев и
Продан Гарджев), и с още 5 сребърни и 2 бронзови
медала, спечелени и в бокса, и спортната стрелба, а
малка България е 11-а в света. Сега провалът е тотален.
Само 2 медала, пак от борбата и от бокса, но само по
1. И 63-о място в крайното класиране от общо 84 страни,
спечелили олимпийски медали. Утешение ли е, че из-
преварваме родината на Олимпиадите Гърция, след като
южните ни съседи са измъчвани повече от тежката ико-
номическа криза и орязване на портфейлите им, откол-
кото да им пука, че са спечелили само 2 бронзови
медала? И че са след България в класирането. На нас
обаче ни пука, че от балканските държави сме само
пред Гърция и появилата се неотдавна като политичес-
ки субект Черна гора (с 1 сребърен медал), и пред Ал-
бания, която така и не спечели медал. Но и албанците
не са за жалене, след като привлякохме най-голямата
им надежда - бореца Елис Гури, но той и за България
не успя да спечели медал.

В крайното класиране по медали сме редом с екзо-

ваше от Ваня Стамболова, но тя пък взе,
че се спъна още в първото препятствие
в предварителната пресявка. Май и за
нейния авторитет, че и за този на Бълга-
рия щеше да е по-добре хич да не отива
в Лондон невъзстановена след тежка (и
отново нелепа) контузия. Което с пълна
сила важи и за останалите туристи от
“трупата на Карамаринов”, които опре-
делено изпълниха олимпийския прин-
цип, че участието е по-важно от успеха.

Нашите олимпийци се завръщат, но
никой и не обелва дума за оставка. Може
би, защото вече свикнахме с провалите.
Ще бъде чудо обаче спортна, нахъсана
и амбициозна натура като премиера
Бойко Борисов да не потърси сметка от
назначените да ръководят спорта на
България хора. Така както смени 3-ма
министри на здравеопазването, за да
признаем, че реформата там буксува.
Спортът ни не е изолирано явление от
общата криза, в която е затънала стра-

ната ни. Особеното при бедствието ГЕРБ е, че и този
провал ще бъде представен като закономерен и насле-
ден от предишни управляващи.

Гудбай Лондон, адио Рио! Да, Игрите в Рио де Жа-
нейро се задават, но там може представянето на Бълга-
рия да бъде и още по-слабо. Освен ако не се сложи
край на олимпийския туризъм, за който особено пока-
зателен пример даде държавният глава Росен Плевне-
лиев, който откри и закри Игрите, уж съчетавайки ви-
зитите си с далеч по-важни политически мисии, но не
пропуснал да се снима с олимпийците ни. Което уж
тактично не стори премиерът, за да остави олимпийци-
те ни да се състезават на спокойствие. Но обажданията
му в 7 часа сутринта или късно вечер, за да честити
“успехи” или пожелае такива, бяха мигновено разпро-
странени от щастливите да ги получат. Друг е въпросът
защо пожеланията му пак не се сбъднаха. Както и ми-
тичният Олимпийски ден на България в Лондон, който
ще се запомни, може би, като черния петък на круше-
нието на олимпийските ни надежди. Оптимизмът ни
обаче изчезна още в зародиш, след като премиерът на
ГЕРБ Бойко Борисов определи класирането като пре-
красно, защото 22 години в България нямало абсолют-
но никаква спортна база.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Страница на Владимир НИКОЛОВ, Марин МИЛАШКИ

БОКС - 4 УЧАСТНИЦИ
Детелин Далаклиев (56) 5-и от 28
участници (оценка 4,5)
Александър Александров (49) 5-и
от 26 (4,5)
Тервел Пулев (91) 3-и от 15 (5,5)
Стойка Петрова (51) 5-а от 12
(4,5)
Средно 4,75
БОРБА - 9
СВОБОДЕН СТИЛ - 5
Радослав Великов (55) 5-и от 19
(4,5)
Анатоли Гуйдя (60) 9-и от 19 (3)
Леонид Базан (66) 9-и от 19 (3)
Кирил Терзиев (74) 9-и от 19 (3)
Станка Златева (72) 2-ра от 18 (6)
Средно 3,9
КЛАСИЧЕСКИ СТИЛ - 4
Александър Костадинов (55) 16-и
от 19 (2)
Иво Ангелов (60) 7-и от 19 (3,5)
Христо Маринов (84) 9-и от 20 (3)
Елис Гури (96) 9-и от 19 (3)
Средно 2,875
ВДИГАНЕ ТЕЖЕСТИ - 2
Иван Марков (85) 5-и от 23 (4,5)
Милка Манева (63) 5-а от 10 (4,5)
Средно 4,5
ВЕТРОХОДСТВО - 2

Уиндсърфинг клас RS:X
Ирина Константинова 22-ра от 26
(2,5)
Йоан Колев 26-и от 30 (2,5)
Средно 2,5
ВОЛЕЙБОЛ - 12
4-ти от 12 (5,5)
СПОРТНА ГИМНАСТИКА - 2
Йордан Йовчев 7-и на финала (5,5)
Ралица Милева 56-а от 60 (3)
Средно 4,25
ХУДОЖЕСТВЕНА ГИМНАСТИКА - 7
Ансамбъл 6-и във финала (4,5)
Силвия Митева 8-а във финала
(4,5)
Средно
ДЖУДО - 1
Мартин Иванов (66) 17-и от 30 (2,5)
КАНУ КАЯК - 1
К1 1000
Мирослав Кирчев 11-и от 22 (3)
КОЛОЕЗДЕНЕ - 2
Шосе
Данаил Петров 60-и от 147 (3)
Спас Гюров не завърши (2,5)
2,75
ЛЕКА АТЛЕТИКА - 8
Ивет Лалова 17-а от 86 на 100 м
(4) и 19-а от 54 на 200 м (4)
400 с препятствия

Ваня Стамболова 0 от 43 (0)
Скок височина
Венелина Венева 20-а от 34 (2)
Троен скок
Андриана Бънова 32-а от 35 (1)
3000 м с препятствия
Силвия Дънекова 38-а от 44 (1)
Скок височина
Виктор Нинов 28-и от 35 (1)
Гюле
Георги Иванов 22-ри от 32 (2)
Радослава Мавродиева 0 от 39 (0)
Средно 1,67
ПЛУВНИ СПОРТОВЕ - 4
Екатерина Аврамова 31-ва (от 45)
на 100 м гръб (2,5) и 32-ра от 37
на 200 м гръб (2)
Нина Рангелова 24-а от 50 (3) на
100 м. св. стил,  19-а от 37 (3) на
200 м и 23-а от 35 (2,5) на 400 м
Венцислав Айдарски 28-ми от 34
(1,5) на 1500
Маратон 10 км
Петър Стойчев 9-и от 24 (3,5)
Средно 2,57
СПОРТНА СТРЕЛБА - 4
Мария Гроздева 9-а от 39 на 25 м
пистолет (4) и 24-а от 49 (3) на 10
м въздушен пистолет
Антоанета Бонева 10-а (4) от 39 на

25 м пистолет и 9-а от 49 (4) на
10 м въздушен пистолет
Антон Ризов 22-ри от 47 (3) на 10
м въздушна пушка и 24-и от 50
(3) на 50 м пушка
Петя Луканова 30-та от 47 (2,5) на
50 м пушка
Средно 3,75
СТРЕЛБА С ЛЪК 1
Явор Христов 33-и от 64 (2)
ТЕНИС 2
Цветана Пиронкова 33-а от 64 (2)
Григор Димитров 33-и от 64 (2)
Средно 2
ФЕХТОВКА 1
Маргарита Чомакова 33-а от 64
(1,5) на сабя
Средно 1,5
СРЕДНА ОБЩА ОЦЕНКА 2,91

ЛЕГЕНДА:
6 за спечелен медал на финал
5,5 за бронзов медал
5 за участие във финална осмица
или достигане на 1/4-финал
4 - достигане полуфинал в леката
атлетика
3 - 1/8-финали
2 - постигане на успех
1,0 - участие

ПРЕДСТАВЯНЕТО И ОЦЕНКИ НА ОЛИМПИЙЦИТЕ НИ В ЛОНДОН
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Култура
очаквайте

Варна 2012”, представят об-
щина Варна, Театрално-му-
зикален продуцентски
център - Държавна опера
Варна, и Дворецът на култу-
рата и спорта, с подкрепата
на Министерството на култу-
рата, научи ДУМА от Виоле-
та Тончева.

Комичната опера на Джо-
акино Росини “Граф Ори”, ли-
брето Йожен Скриб и Шарл-
Гаспар Делестр-Поарсон, се
поставя за пръв път в Бълга-
рия на сцената на Държавна
опера Варна, с подкрепата
на Френското посолство в
България като част от проек-
та “Варна - кандидат за евро-
пейска културна столица
2019”. С бравурната премие-
ра на 17 и 19 ноември 2011
г. “Граф Ори” завладя публи-
ката и с всеки следващ спек-
такъл печели нови почитате-
ли, а на 17 август ще се иг-
рае за пръв път и на сцената
на “Опера в Летния театър”.
Неслучайно с тази опера
завършва третото издание на
фестивала.

В постановъчния екип са
видни имена от френския кул-
турен живот - Дидие Талпен
- диригент, директор на
Френския културен институт

“Ãðàô Îðè”
çàêðèâà “Îïåðà â
Ëåòíèÿ òåàòúð”

Николая ИВАНОВА

Ценителите на художественото и оперното изкуство останаха оча-
ровани от великолепната изложба на оперната певица Антония
Котова. Изложбата-живопис е подредена в галерия “Околийска къща”
- Дупница. Организирана е от община Дупница, клуб “Наследство” и
галерия “Околийска къща”.

Антония Котова - сопран, е родена в Пловдив. Завършва класи-
ческо пеене в Държавната консерватория в София в класа на проф.
Георги Златев-Черкин. През 1971 г. чрез Концертна дирекция зами-
нава за Западна Германия. Там се изявява като певица по сцените
на немските оперни театри. В същото време учи частно художестве-
но рисуване. Когато си идва през ваканциите в София, се обучава
при художника проф. Вихрони Попнеделев. В Германия взема някол-
ко пъти участие в изложби, а самостоятелна изява има в София през
2010 г. През 2011 г., след 40-годишно пребиваване в Германия, се
завръща окончателно в България.

Картините на Антония Котова “Ожъната нива”, “Натюрморт-слънчо-
гледи”, “Есенно настроение”, “Самотното дърво”, “Розите - натюрморт”,
“Тоскана” са изпълнени с много светлина, свежест и живот. Участие в
откриването на изложбата взеха още Алдомир Моллов - баритон,

солист на
операта във
Висбаден,
Германия,
диригентът
на хора на
момчетата
“Канон” -
Иван Гатев,
и поетесите
М а р и а н а
А л е к с а н -
дрова и Иви-
анна Ден-
чева.

Пътуващото лятно
кино с две прожекции
в София

Пътуващото лятно кино на
БНТ продължава своята обикол-
ка с две прожекции в София,
съобщи БТА. На 15 август лятна-
та вечер ще предложи прожек-
ция на “Прогноза” на Зорница Со-
фия на лятната естрада в Бори-
совата градина. В петък вечер,
която по традиция е запазена за
забавления, БНТ и Столичната
община предлагат на софиянци
да се посмеят с филма “Лора от
сутрин до вечер” на Димикър
Коцев-Шошо. Прожекцията ще се
състои в лятното кино в парка
на НДК, известно като “Арт
спейс”. Началото е в 21 ч., а
входът е свободен.

Джон Попър от американската банда
“Блус травълърс” изнесе концерт в

градския парк Уайт ривър в
Индианаполис, щата Индиана, САЩ

Българка дирижира
пред американски
президенти в Белия
дом

Българка ще дирижира хор на
приема на Кипър в Ню Йорк по
повод поетото от островната
република в началото на юли
председателство на Европей-
ския съюз. Концертът е на 26
септември в престижната зала
“Ейвьри Фишър хол” в Линкълн
център, съобщава пред БТА са-
мата диригентка Мария Колева,
която от 1994 г. живее и работи
в Ню Йорк. Кихърска класическа
музика ще изпълнява световно-
известният кипърски пианист
Сиприан Кацарис и хорът на
Гръцката православна архиепис-
копия в Америка, чийто диригент-
ка и основателка е Мария Коле-
ва. По същото време в Ню Йорк
се открива Генералната асамб-
лея на ООН и се очаква на съби-
тието да присъстват държавни-
те глави на десетки страни, сред
които и президентът на САЩ
Барак Обама. Мария Колева е
родена в Каварна. Учи една годи-
на в Софийската консерватория,
спечелива конкурс и постъпва в
Московската държавна консерва-
тория. Попада в класа на Генадий
Рождественски. След дипломира-
нето си Мария се отправя на
специализация във Виена, оттам
за малко в Ню Йорк, където учи
в майсторски класове при Карл
Остерайхер и Ото Мюлер. В Ню
Йорк, където се установява за
постоянно, основава хора на
Гръцката архиепископия.

Ученици от Чанчун - най-големия град
и административен център на

провинция Дзилин в Североизточен
Китай, прекарват ваканцията си в

книжарницата на Синхуа, където
четат и си купуват книги

В постановъчния екип на комичната опера на Росини
са видни имена от френския културен живот
в България; Емануел Кордо-
лиани - режисьор, Венсан
Мюстер - художествено освет-
ление; Жюли Скобелтцин -
художник на костюмите, Ни-
кола Шесно - корепетитор.
Сценограф е Тодор Игнатов,
хореограф -
К о н с т а н т и н
Илиев, дири-
гентка на
хора - Мали-
на Хубчева.
Главната роля
е поверена на
талантливия
тенор Вале-
рий Георгиев,
който след
Граф Данило
Д а н и л о в и ч
във “Веселата
вдовица” сега
за втори път в
“Опера в Лет-
ния театър”
ще влезе в
образа на
граф. Партни-
рат му Гео Чо-
банов (Възпи-
тателят), Ири-
на Жекова
(Графиня Аде-
ла), Вяра Же-
лезова (Изо-
лие), Свилен
Н и к о л о в
(Рембо), Ма-
рия Жекова
(Рагонд), Га-
лина Велико-

ва (Алис).
Комичната опера “Граф

Ори” от Росини (1792-1868)
принадлежи към основния
репертоар на френските
оперни театри и е част от
програмата на най-престиж-

ните сцени по света. “Граф
Ори” (премиера 1828 г.) е
предпоследната опера на
Росини, в която той показва
майсторството си на гениа-
лен композитор. “Творбата
носи всички елементи, харак-
терни за дълбоко реалистич-
ния стил на Росини - мело-
дично богатство, тясно
свързано с народните мело-
дии, хармоничен език,
превъзходна оркестрация,
забележителни оперни ан-
самбли. Блестящият вокален
стил на Росини е еднакво из-
разителен и в мелодичните
каватини, и във виртуозните
арии, и в жанровите речита-
тиви. Ансамблите и дуетите са
атрактивни, речитативите
вървят не както обикновено
само с пиано форте, а с це-
лия оркестър. Липсва голяма
увертюра и интродукцията
веднага преминава към дра-
матичната първа сцена, след
която драматизмът се превръ-
ща в отличителен елемент на
цялото произведение. Доми-
ниращо е присъствието на
хора - от общо двата часа
времетраене на операта, хо-
ровото пеене заема цял час,
като са включени мъжки,
женски и смесен хор. Трябва
да отбележа, че хорът на
Варненската опера е
превъзходен и за мен е ис-
тинско удоволствие да рабо-
тя с него”, разказва диригент-
постановчикът Дидие Талпен.

С „Вграждане” започва двайсетото
издание на пловдивския куклен фест
С „Вграждане” започва двайсетото
издание на пловдивския куклен фест
С „Вграждане” започва двайсетото
издание на пловдивския куклен фест
С „Вграждане” започва двайсетото
издание на пловдивския куклен фест
С „Вграждане” започва двайсетото
издание на пловдивския куклен фест

Фотоваканция събира заедно хора, споделя-
щи страстта към фотографията. Професионалис-
ти, аматьори и фотоентусиасти се срещат на
брега на Черно море - в Приморско, за да
споделят знания и опит и да си изкарат добре.
Една седмица, изпълнена с изложби, лекции,
семинари, творчески работилници, оживени
дискусии, ожесточени съревнования, музика и
забавления, изграждат уникалната атмосфера-
та, която събира “Фото” и “ваканция” заедно.
За всеки, който обича фотографията... като
хоби, професия или просто като любител на
красиви изображения.

Какво може да очакваме през 2012-а -
разказва главният координатор на събитието
Емануил Трейман. Ще видим някои от най-
добрите изложби, показани по време на Месе-
ца на фотографията 2012, премиерата на два
силни дебютни проекта, както и няколко изне-
надващи изложби, създадени специално за
Фотоваканция 2012. Ще бъдат представени
последни технологични новости, възможности и
интересни фотографи. Фотоваканция 2012
предлага разнообразна програма от творчески
работилници. И аматьори, и професионалисти
ще имат възможността да научат и да участват
в занятия с някои от най-добрите български и
световни имена във фотографията. Майсторски
клас ще води Любомир Сергеев. Ще бъдат
разгледани актуални и вечни теми във фотогра-
фията през погледа на отбрани лектори.

Тази година традиционният конкурс на
Фотоваканция, който измерва резултатите на
всички участници, ще бъде проведен по не
съвсем традиционен начин. “Да създадем
заедно изложба” е проект, който ще бъде
осъществен по време на Фотоваканция 2012. В
иновативен хибрид между уъркшоп, конкурс и
работа в екип ще бъдат въвлечени всички
участници в създаването на обща изложба,
под обща тема, която след това ще бъде
показана в поне 6 български града.

Т ретото издание на
фестивала “Опера
в Летния театър -

СОПРАНОТО АНТОНИЯ
КОТОВА ОТКРИ
ИЗЛОЖБА В ДУПНИЦА

Снимки ДЪРЖАВНА ОПЕРА ВАРНА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Антония
Котова
сред
своите
творби

18-ата Фотоваканция
обещава много емоции
18-ата Фотоваканция
обещава много емоции
18-ата Фотоваканция
обещава много емоции
18-ата Фотоваканция
обещава много емоции
18-ата Фотоваканция
обещава много емоции
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Култура

ланти Балетна академия
Марян бе поставено през
август 2011 г. в красивото
балканско село Марян от
Диляна Никифорова - при-
мабалерината на Софий-
ската опера и балет, и
Детския балетен театър
“Капка” - Бургас. Успехът,
измерен с ентусиазма на
участвалите деца, артис-
ти и педагози, амбицира
организаторите да пре-
върнат академията в еже-
годна традиция, свързана
със серия от семинари и
спектакли през летните
месеци.

Втората Балетна ака-
демия Марян се провеж-
да от 6 август в период от
две седмици с участието
на 40 деца от Бургас, Еле-
на, Велико Търново, Ди-
митровград - голяма гру-
па от денс формацията
“Галаксико” с ръководи-
тел Тихомир Митев, Со-
фия и Варна, има и едно
дете от Италия, научи
ДУМА от Диляна Никифо-
рова. Разделени в три
групи: начинаещи, сред-

ñúáðà çà âòîðè ïúò

Примабалерината и други видни балетисти, хореографи и педагози
посвещават децата в тайните на танца в китното балканско село

Диляна Никифорова

Николая ИВАНОВА

34 фолклорни състава, ан-
самбъла и индивидуални
изпълнители от цялата страна
ще вземат участие във фолклор-
ния фестивал “Нестия” в Сапа-
рева баня. Той е посветен на
празника на Паничище и ми-
нералната вода. На 17 август
ще започне тридневният фолк-
лорен фестивал с дефиле на
участниците по главната улица

Фолклорният фестивал “Балканът пее и танцува” събра над 550 самодейци от различни краища на
България в местността Иванчова поляна в Стара планина край Вършец. Певците и танцьорите

показаха изворен и обработен фолклор от своите родни места

ìëàäè òàëàíòè â Ìàðÿí
Н

ачалото на
уникалната ба-
летна педаго-
гическа школа
за млади та-

в Сапарева баня, което е с
начален час 17.30 ч. Официал-
ното откриване ще бъде в 18 ч.
на площада пред общината.

Втория ден фестивалът ще
продължи в курортното селище
Паничище, когато е и съборът
на населеното място. В черква-
та “Св. Иван Рилски” ще бъде
приготвен и раздаден курбан
за здраве. Предстои да бъде
уточнено мястото на концерта,
предвиден да започне в 13 ч.

Организатори на събитието са
община Сапарева баня, НЧ
“Просветен лъч” и Българският
арт и фолклорен център “Не-
стия”.

“Нестия” ще завърши пред
общината в Сапарева баня,
като официалната церемония
по закриването ще започне в
17 ч. Според правилника съста-
вите участват с програма до 15
минути, а индивидуалните
изпълнители - до 6 минути.

но напреднали и напред-
нали, те са обучавани от
видни балетни педагози.
В края на сесията млади-
те таланти ще се предста-
вят пред публика с три ба-
летни концерта - в Марян,
Елена и Велико Търново
(на 16, 17 и 18 август).
Програмата с откъси от
класическото балетно на-

следство - “Пахита”, “Дон
Кихот”, “Лебедово езеро”,
“Корсар” и други, се под-
готвя в рамките на акаде-
мията с участието освен
на децата и на гост-арти-
сти от Националния балет
и Бургаската опера.

Педагози и репетито-
ри в академията през
тази година са: Класиче-

ски балет -
д-р Диляна
Никифорова -
примабале-
рина; акад.
К р а с и м и р а
Колдамова -
примабале-
рина; Дари-
на Бедева -
примабале-

терни танци - Гриша Рог-
лев - хореограф, и Росен
Канев - премиер-солист и
преподавател в НУТИ
(той подготвя и в раздел
Дуетен танц).

Балетната академия
Марян 2012 се осъщест-
вява със съдействието на
община село Марян, коя-
то предоставя читалище-
то за провеждане на се-

рина и пре-
подавател-
ка в Нацио-
н а л н о т о
училище по
танцово из-
куство; Кап-
ка Роглева -
примабале-
рина и ба-
летен педа-
гог; Харак-

Снимки БАЛЕТНА АКАДЕМИЯ МАРЯН

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Турско културно нашествие
в Двореца в Балчик

вореца в Балчик ще
бъде домакин на уни-
калния етно-арт фести-
вал “ЕдинЕние” на 17, 18
и 19 август. Организато-

Дана РУСЕВА

Д
ри на събитието, което обеди-
нява артисти от различни етно-
си и култури, са културният
център и Стефан Н. Щерев.

В първия ден на феста Мари-
ус Куркински ще представи свой спектакъл, създаден специално
за проявата в Двореца. Българската група “Ла Мигра”, с основна
фигура в нея музикантът Стоян Роянов-Я-Я, ще изпълни парчета,
с характерната за групата смесица от етно, джаз и фюжън. Иван
Шопов-Balkansky ще представи новия си албум “Оренда” заедно
с Теодосий Спасов. Гост на фестивала във втория ден ще бъде
турският танцьор и хореограф Зия Азази. Той ще покаже своя
популярен в Европа проект “Dervish in Progress” под водопада в
Двореца, на специално изградена сцена във водата. Група “Якпа-
ре” ще представи концерт заедно с известната хореографка и
балерина Су Гюнеш от Турция. Любителите на етното ще видят и
майсторите-инструменталисти от турското “Таксим трио”.

Гост в последния ден на етнопроявата ще бъде Дивна Любо-
евич от Сърбия. Заедно с хор “Дивна мелъди” тя ще огласи жи-
вописното пространство на “Двореца” със сръбска, българска,
руска и византийска православна църковна музика.

През първия уикенд на сеп-
тември, когато в Москва ще бъде
празнуван Денят на града, всич-
ки музеи в столицата ще рабо-
тят безплатно, съобщи Лента.ру.
По данни на Соличния депар-
тамент по култура всеки музей
ще подготви свои програми и
екскурзии. Библиотеките също
планират да проведат акция за
привличане на читатели.

На 1 и 2 септември в Моск-
ва ще има около 600 различни
събития - концерти на открито,
народни празници, кинофести-
вал “Московска премиера” и др.
Те ще се състоят основно на

Музеите със свободен вход
на празника на Москва

Червения площад, Поклонния
хълм и проспект “Сахаров”.

На Червения площад в 12 ч.
ще започне концерт, посветен
на откриването на Деня на гра-
да, с участието на танцьори -
историческите събития за Моск-
ва ще бъдат представени в тан-
цови етюди. Два дни на Поклон-
ния хълм ще има голям музика-
лен фестивал, а по проспект
“Сахаров” ще премине шествие
с участието на артисти от улич-
ни театри от Русия. Очаква се,
че в празниците на Деня на
Москва ще се включат повече
от 3 милиона души.

Фолклорен фестивал „Нестия”
в Сапарева баня
Фолклорен фестивал „Нестия”
в Сапарева баня
Фолклорен фестивал „Нестия”
в Сапарева баня
Фолклорен фестивал „Нестия”
в Сапарева баня
Фолклорен фестивал „Нестия”
в Сапарева баня

минара и спектакъла на
академията; община Еле-
на, която осигурява сцена-
та и съдейства за органи-
зацията на спектакъла в
Елена; община Велико
Търново, която отстъпва
сцената в парк “Марно
поле” и съдейства за ор-
ганизацията на спектакъ-
ла във Велико Търново.
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Между приятели:
- Имал ли си чувството, когато ку-
пиш нещо уж ненужно, че на душа-
та ти става топло и малко странно
от това, че го имаш...
- Аз така се ожених!

АНА КАРАИВАНОВА,
главен инспектор на
инспектората към ВСС
Акад. АТАНАС АТАНАСОВ,
учен, генетик
БОРИС ХРИСТОВ, поет и писател
Проф. ВАЛЕНТИН СТАРЧЕВ,
скулптор
ТОМА СПРОСТРАНОВ,
музикален критик и радиоводещ
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14
(Предпразненство

на Успение Богоро-
дично)

Св. пророк Михей от Юдиното коля-
но (ок. 750-687 пр.Хр.)

Св. пророк Михей произлизал от
племето Юдово и живял във времето
на пророк Исаия (VIII-VII век пр. Хр.).
Подобно на него и той призовал раз-
вратилия се народ към покаяние и му
напомнял безбройните Божии благоде-
яния. След като посочва бедствията,
на които ще бъдат подложени всички,
които са забравили Господа, св. про-
рок Михей предсказва времената на
благост и мир, когато ще се яви Спа-
сителят, както указва и мястото, гдето
ще се роди.

изгубената скулп-
тура на Леонардо
да Винчи, пре-
създадена от
бронз, ще бъде
показана за първи

Анелия сформира екип
за юбилейния си концерт
Анелия сформира екип
за юбилейния си концерт
Анелия сформира екип
за юбилейния си концерт
Анелия сформира екип
за юбилейния си концерт
Анелия сформира екип
за юбилейния си концерт

убликата на Art Space - лятна-
та сцена до НДК, ще има
възможност да съпреживее
древното тайнство на Япония и
на театър Но на 16 август от
20.30 ч. Ще бъде представена

Ìàãèÿòà íà òåàòúð Íî
çàâëàäÿâà ñöåíà äî ÍÄÊ
Пиесата на Ямамото Акихиро „Феята на водата”
ще бъде представена на Art Space на 16 август

ната, когато столица на Япония е бил град
Киото. Тогава той се нарича Мияко, а
Осака - Нанива. Мъж, живеещ в столица-
та Мияко, тръгва на път за Нанива. Близо
до местността Ямадзаки той вижда млада
жена, която пътува с лодка по течението
на река Йодогава. Мъжът й казва, че е
тръгнал към Нанива и тя се съгласява да
го вземе със себе си. По пътя жената
възпява красотите на реката в миналото,
но когато пристигат в Нанива, тя помръква

Американската актриса Дженифър Анистън прие
предложението за брак, което й направи прияте-
лят й актьорът и сценарист Джъстин Теру, съобщи-
ха източници от обкръжението им.

“Теру имаше чудесен рожден ден. Той получи
прекрасен по-
дарък, когато не-
говата приятел-
ка Дженифър
Анистън прие
предложението
му да се омъжи
за него”, съоб-
щи агент на ак-
тьора за сп.
“Пийпъл” (People
magazine).

Британците казват “обичам те”
едва на 14-а среща, показва изслед-
ване на сайта SeekingArrangement.com.
Допитването установило, че повечето
хора имат романтични срещи с люби-
мия човек два пъти в седмицата. Това
означава, че те признават любовта си
едва на седмата седмица след запо-
знанството.

Първата целувка идва на втората
среща или след седмица, а първият
секс - на четвъртата среща или след
две седмици. Въвеждането на новия
партньор в приятелския кръг е доста
сериозно изпитание не само за ед-
ната, но и за другата страна. Всички
приятели го/я оценяват още от първа-
та секунда, след като прекрачи пра-
га. Така че е важно моментът да е

ЛЮБОВНИТЕ ПРИЗНАНИЯ
СЕ ПРАВЯТ НА 14-А СРЕЩА

избран правилно.
Повечето анкетирани заявили,

че 6 срещи или 3 седмици е добро
време за запознаване на новия
партньор с приятели. Не по-малко
важна е и срещата с родителите.
Приемливото време да направите и
тази крачка е след 12 срещи или
6 седмици.

Но може би най-важният момент
във връзката е решението на двама-
та партньори да заживеят заедно.
Това променя всичко и е добре да
сте напълно сигурни в човека, с ко-
гото ще се съберете, преди да на-
правите съдбовната крачка. Британ-
ците вземат това решение след
60 срещи или 30 седмици след на-
чалото на връзката.

Дженифър Анистън
се омъжва за Теру

Диджей номер едно в света Армин ван Бюрен избра да
пусне българска песен в 573-тото издание на радиошоуто
“A State of Trance”, което се излъчва десета поредна година.
В ефира прозвуча Altitude” - новото парче на DJ Мат Дерей,
DJ Стан Колев и Поли Хубавенска от наскоро издадения албум
“Blossom and Decay”. В песента са примесени напеви от шоп-
ския и родопски край на България.

“Милиони чуха този уникален трак в предаването на Армин
ван Бюрен. За пореден път ни накарахте да се гордеем с вас
и с магията и красотата на нашия фолклор!!!”, написа фен във
фейсбук страниците на тримата изпълнители веднага след
излъчването на песента. Парчето набира скорост и има потен-
циал да се превърне в топ хаус хит за лято 2012. Гласуването
тече на: http://www.astateoftrance.com/episodes/episode-573/. А пе-
сента може да бъде чута на www.beatport.com, както и на http:/
/www.youtube.com/watch?v=fvtz_sPPD20.

ениците се разширяват при
вида на хора, които ни при-
вличат интимно, и разкриват
сексуалната ни ориентация,
показва изследване на аме-
рикански учени. За да прове-
рят твърдението, експерти от
университета Корнел накара-
ли 325 доброволци от двата
пола да гледат еротични
видеа, при което било изме-
рено разширяването на зени-
ците им благодарение на
инфрачервени лещи.
Както можело да се очаква,
хетеросексуалните представи-
тели на силния пол реагирали
при вида на жени, докато
хомосексуалните - на мъже.
Хетеросексуалните дами пък
не останали безразлични и
при двата случая. Според
авторите на изследването
това потвърждава съществу-
ването на различна сексуал-
ност при представителки на
нежния пол от тази на мъже-
те. Хомосексуалните жени
имали по-явни реакции при
еротични видеа, показващи
дами. Бисексуалните мъже
били привлечени и от двата
пола.
“Показахме, че гъвкавото
сексуално желание не е
запазено само за жените.
Някои мъже също го прите-
жават и то може да бъде
видяно в зениците”, заяви
Рич Савин-Уилямс, един от
авторите на изследването.

СЕКСУАЛНАТА
ОРИЕНТАЦИЯ
Е ЗАКОДИРАНА
В ЗЕНИЦИТЕ

З
Изгубена скулптура
на Леонардо да Винчи
ще види бял свят

нешният концерт на
Лейди Гага в зала
“Арена Армеец” ще
започне в 18.30 ч.,
информират от “Со-

Надин Джолсън пред сайта
WENN.

Собственикът на произве-
дението - бизнесменът Ри-
чард Люис, се е съгласил да
направи безпрецедентното
ограничено представяне на
скулптурата пред публика и
да дари 1 млн. долара от при-
ходите от изложбата на Ар-

мията на спасението.
“Изследването на

восъка дава основание
да се смята, че мо-
делът е по-голям не-

завършен мону-
мент на губер-

натора. След
смъртта му
през 1519 г.
най-добри-

ят ученик на
Леонардо -

Франческо Мел-
ци - наследил
скулптурата и ос-

таналите вещи на
твореца. Смята се,

че тя е останала в
семейството му в
Италия до 30-те

години на миналия век, кога-
то е пренесена в Швейцария
за съхраняване на сигурно
място заради избухването на
войната.

И
път на частно събитие в
Бевърли Хилс на 27 август.
След това произведени-
ето на изкуството ще
обиколи няколко града в
света през есента, сред
които Лондон, Ню Йорк
и Лас Вегас. Шедьо-
върът “Кон и
ездач”, сътво-
рен от худож-
ника около
1508 г., изоб-
разява френ-
ския военен гу-
бернатор Шарл
д`Амбоаз, при-
ятел и благоде-
тел на да Винчи.

“Повече от
25 години собст-
веникът е пазил
скулптурата на сигурно
място и грижливо е пла-
нирал бъдещето й. Сега
той е готов да сподели своя
шедьовър със света и да
събере пари, за да помогне
на нуждаещи се хора”, заяви
говорителката на изложбата

Български фолклор прозвуча
в шоуто на Армин ван Бюрен

КОНЦЕРТЪТ НА ЛЕЙДИ ГАГА
ЗАПОЧВА В 18.30 Ч.

Darkness”. Около 20.30 ч.
Лейди Гага ще се появи, за
да представи пред родните
фенове дългоочаквания си
мегаспектакъл.

Вратите на залата ще
бъдат отворени още в 18 ч.
Организаторите призовават
всички зрители да се насо-
чат доста по-рано към зала-
та, за да успеят да се наста-
нят преди началния час.

и започва да скърби за вече замърсени-
те води на Йодогава. Заявявайки, че не
може повече да живее в такава вода,
момичето изчезва безследно в реката.
Пътникът разбира, че това е бил духът на
реката - Феята на водата - и сключва
ръце в молитва за нейното спасение.
Изведнъж се появява дракон, който по-
стила водна пътека и така приветства
Феята на водата. Щастлива от оказаното
й внимание, тя се завръща. Шоджо - богът
на виното - също идва, за да отбележи
тържествения случай. Накрая всички бо-
жества изразяват благодарността си към
водата и се молят за вечното благоденст-
вие на Нанива.

П
“Феята на водата” - пиеса, написана от
Ямамото Акихиро, собственик на трупата
и актьор от школата Кандзе. Всички еле-
менти на постановката - език, музикален
съпровод, костюми, сюжет и движения - са
подчинени на канона на театър Но. Той
съществува от близо 700 години и е оста-
нал почти непроменен през вековете.

Основният репертоар на театъра се
състои от около 200 пиеси, много малко
от които са писани след 1600 г. Езикът,
използван в представленията, е бил дре-
вен дори и за времето, когато Но се е
зараждал като изкуство. И днес не са мно-
го хората, които могат да боравят свобод-
но с него. Затова в света на Но не се
случва често да се напише и постави на
сцена нова пиеса, каквато ще имат удо-
волствието да видят столичаните и гости-
те на София.

“Феята на водата” е история за време-

Д
фия мюзик ентърпрайсис”, по
чиято покана звездата при-
стигна в България. Шоуто ще
открие гостуващият диджей
Лейди Старлайт, а от 19.30
ч. на сцената ще се качи
подгряващата група “The
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Памет

Àâãóñò 1903 ã. -
‰ÌË Ì‡ ÊÂÒÚÓÍÓÒÚ Ë Ï‡ÒÓ‚ „ÂÓËÁ˙Ï
Илинденско-Преображенското въстание остава вдъхновяващ
пример за вечната жажда за свобода и справедливост

линденско-Преоб-
раженското въста-
ние в Македония и
Одринска Тракия
през август 1903 г.
е  масово героично

към България или ще послужат
като обединително звено за
създаване на федерация на
балканските народи.

Ръководителите на освобо-
дителните движения начело с
Гоце Делчев и Дамян Груев в
мнозинството си са преподава-
тели в български училища и са
чисти и предани родолюбци. В
четите влизат, израстват и се
възпитават плеяда предани
дейци на революционното
дело, беззаветно отдали живо-
та си за свободата на Македо-
ния и Одринска Тракия. Като
войводи и инструктори участ-
ват много военнослужещи -
офицери и подофицери от
Българската армия, а в осво-

бодителната борба участват
доброволци от всички краища
на България.

Провалите в
организацията

в края на XIX и началото на ХХ
век нанасят тежки удари на
революционното дело. Репре-
сиите на турските власти зася-
гат и централното ръководство
на ВМОРО. Зачестяват
сблъсъците между организаци-
онните чети и войскови поде-
ления. Политическата обста-
новка се изостря особено мно-
го след Горноджумайското
въстание 1902 г., организира-
но и ръководено от Върховния
македоно-одрински комитет.
За успокояване на население-
то и за предотвратяване на ре-
волюционното му надигане
Русия и Австро-Унгария пости-
гат споразумение за реформи,
които обаче не дават резултат.
Назначеният за главен инспек-
тор на Македония Хилми паша
насочва усилията си главно за
унищожаване на Вътрешната
организация. Терорът на тур-
ските власти достига до нечу-
вани размери. Създава се и
заплаха за големи провали и
на революционното дело. За-
едно с това недоволството на
поробеното население расте и
готовността му да се вдигне на
въстание придобива спонтанен
характер.

На 24 декември 1902 г. Цен-
тралният комитет изпраща

окръжно до комитетите в Ма-
кедония и Одринско и до зад-
граничното представителство
на ВМОРО в София за свиква-
не на конгрес, на който да се
реши въпросът за въстание. На
Солунския конгрес на ВМОРО
през януари 1903 г. се взема
решение за вдигане на “повсе-
местно и стратегическо” въста-
ние в тези две области през
пролетта на същата година.
Във връзка с окръжното на
съвещания между ръководство-
то на ВМОРО и задграничните
представители възникват раз-
ногласия по въпроса за навре-
менността на въстанието.

Задграничното представи-
телство подкрепя решението

за въстание. Г. Делчев, Я. Сан-
дански и Г. Петров смятат, че
съотношението на силите не е
в полза на революционния
бунт и че международната об-
становка е неблагоприятна за
въстание. Поради тази причи-
на са свикани окръжни конгре-
си, които привеждат в налич-
ност оръжието и бойните сили.
Избират се и ръководните ор-
гани. Въстанието се отлага за
през лятото. Г.Делчев се отпра-
вя за планината Алиботуш
(Славянка) за конгреса на Сер-
ския революционен окръг, но
при с. Баница, Сярско, е об-
граден от турския аскер заед-
но с четата си и пада убит на
21 април 1903 г. Това налага
отлагане на конгреса в Сер-
ския революционен окръг за
септември. Конгресът на Би-
толския революционен окръг
заседава в Смилево от 19 до
24 април 1903 г. и избира Гла-
вен щаб в състав: Д. Груев, Д.
Сарафов и А. Лозанчев и гор-
ски началства за отделните
райони. На Главния щаб се
възлага да уточни точната дата
на въстанието. Изготвен е
въстанически устав. На 1 юли
членовете на Генералния щаб
Д. Груев и Б. Сарафов вземат
решение въстанието да започ-
не на Илинден.

Съгласно решенията на
Смилевския конгрес населени-
ето на Битолския революцио-
нен окръг въстава в края на
юли. На отделни места наред с
българите въстават и власите.

Централният комитет на орга-
низацията на Задграничното
представителство отправя дек-
ларация до правителствата на
Великите сили за причините и
целите на въстанието, като
подчертава отново искането за
автономия. Българското прави-
телство подава нота до Вели-
ките сили за положението в
Македония и Одринско и за
насилията, извършени от тур-
ските власти над българското
население в тях през послед-
ните няколко месеца.

Пламъците на въстанието
обхващат Битолско, Охридско,
Кичевско, Леринско, Костурско
и отчасти Прилепско. Водейки
активни настъпателни дейст-

вия, въстаниците нападат и
унищожават неприятелските
войскови части и при кръво-
пролитни сражения овладяват
Крушево, Смилево, Невеска и
Клисура. В Крушево под ръко-
водството на Никола Карев е
установена революционна
власт.

Създадена е
Крушевската

република

Макар че във въстанието
вземат участие българи и вла-
си, в новосъздадената власт са
представени народностните и
религиозните групи в града -
българи, екзархисти, власи и
гъркомани. Тук на дело се осъ-
ществяват революционните
принципи на ВМОРО. В Солун-
ския, Струмския и Скопския
революционен окръг партизан-
ската дейност се активизира.
Въстаническите действия се
развиват съобразно събитията
в Битолския революционен
окръг.

Въоръжената борба пламва
и в Одринско. Според общото
решение от 28 юни до 30 юни
в местността Петрова нива при
с. Стоилово, Малкотърновско, е
свикан конгрес на Одринския
революционен окръг, който
взема мерки за засилване на
непосредствената подготовка
за въоръжена борба. Окръгът
е разделен на 5 въстанически
района. Определено е боево
тяло, в което влизат М. Герд-

жиков и Ст. Икономов. Взето е
решение въстанието да избух-
не на 5 срещу 6 август. На
празника Преображение - 6
август, четите в Странджанския
район нападат турските части
в Малкотърновско и Лозен-
градско и установяват контрол
над селата. Въстаниците се
вдигат на въоръжена борба с
голямо въодушевление. Четата
на М. Герджиков освобождава
Василико (Царево), а четите на
Ц. Куртев и П. Ангелов овладя-
ват Ахтопол и околните села.
Върховното боево тяло отпра-
вя възвание към местното
гръцко население, с което го
кани да подкрепи освободи-
телното дело. Революционно-
демократичната власт в райо-
на просъществува повече от 26
дни. Въстаниците наричат сво-
ята освободена земя “Странд-
жанска комуна”. В Родопите
също се засилва партизанска-
та дейност. Тук е сформирана
голямата чета на Пейо Шиш-
манов, която задържа значи-
телни неприятелски сили.

В началото на септември
1903 г. в местността Беклеме-
то в Пирин се свиква конгресът
на Сереския революционен
окръг. Взема се решение
въстанието да започне на 14
септември (Кръстовден).
Въоръжени сблъсквания с не-
приятеля избухват преди опре-
делената дата.

Османското правителство
предприема бързи и сурови
мерки за потушаване на въста-
нието. Към въстаналите райо-
ни са съсредоточени около 200
000 редовни войници, подпо-
магани от многобройни баши-
бозушки части.

Въоръжените сблъсквания
на цялата територия на Маке-
дония и Одринско продължа-
ват повече от три месеца.
Съгласно източници през това
време стават 239 сражения, в
които участват 26 400 въстани-
ци, срещу около 350 000 ре-
довна турска войска и баши-
бозуци. Избити, изклани и из-
горени живи са около 5000
души, а около 15 000 са
хвърлени в затворите. Десетки
хиляди са принудени да напус-
нат родните си места. Прину-
дени са да избягат в България.
Опожарени са 201 села. Без
домове остават 7083 души.
Османлиите повтарят своите
жестоки действия, така харак-
терни за предходното  Април-
ско въстание през 1876 г.

Въстанието завършва с не-
успех. То се оказва недо-
статъчно подготвено, а
вътрешната и международна-
та обстановка - неблагопри-
ятна. България, гледана недо-
брожелателно и от Великите
сили, и от съседните балкан-
ски държави не е в състояние
да се намеси решително, т.е
чрез война и чрез общо обе-
динени усилия да се достигне
до национално освобождение
на угнетеното население.
Въпреки че не постига поста-
вените си цели, въстанието
играе важна роля за по на-
татъшната борба в Македония
и Одринска Тракия. Заветите
на борците от 1903 г. са трай-
но съхранени в паметта на
поколенията и стават източ-
ник на вдъхновение в
продължилите по-късно бор-
би, особено по време на Бал-
канската война.

Страницата подготви
д-р Богомил КОЛЕВ

И
въстание на българското насе-
ление в тези две области, цел-
та на коeто е национално ос-
вобождение. В условията на ос-
манското управление борбата
на македонските и тракийски-
те българи е съпроводена с
много страдания, мъки и жерт-
ви. В нея загиват много родо-
любиви българи, между които
са братята Димитър и Констан-
тин Миладинови. Смели рево-
люционери от тези краища
участват и във въоръжената
борба за освобождението от
османското владичество. Уча-
стници от Македония има в
Хаджи-Димитровата чета. Има
сведения за създаване на тай-
ни революционни комитети в
Македония и Одринска Тракия
от Апостола на свободата Ва-
сил Левски. Може да се пред-
положи, че революционните
ръководители са възприели
тактиката, разработена от Лев-
ски, да се създава

мрежа от комитети

които да подготвят население-
то за борба. Македонски бълга-
ри участват в славното Април-
ско въстание от 1876 г., в чета-
та на Христо Ботев и в Руско-
турската освободителна война.

Голямото патриотично въо-
душевление след края на Рус-
ко-турската война и надежда-
та за национално самоопреде-
ляне и обединение в самосто-
ятелна държава на българите
от всички краища на Балкан-
ския полуостров много скоро е
заменено с много скръб и ра-
зочарования. Това се случва
през лятото на 1878 г., когато
стават ясни решенията на ан-
тибългарския Берлински кон-
грес, на който Санстефанска
България е разделена на три
части. Македония и Одринска
Тракия остават в пределите на
Османската империя. Наисти-
на по силата на чл. 23 и чл. 62
на Берлинския договор се пре-
движда да се въведат реформи
във вилаетите на Европейска
Турция, като областите с не-
турско население да получат
политическа и административ-
на автономия. Високата порта
обаче не прилага реформите,
а полага всички усилия да сма-
же националноосвободителни-
те движение в двете области.

Характерното явление за
Македония и Одринска Тракия
по това време е масовата еми-
грация от тези области в Кня-
жество България, където
възникват различни групи и
организации.

Към края на XIX век ВМО-
РО възприема основните прин-
ципи, идеите, тактиката и стра-
тегията на Българския револю-
ционен централен комитет и го
приспособява към новите усло-
вия на борба. Върху развитие-
то й оказват влияние и схва-
щанията на социалдемокраци-
ята и радикално настроените
среди в България. Основното
начално искане е да се предо-
стави на Македония и Одрин-
ска Тракия политическа и ад-
министративна автономия, т.е
да се приложат предвидените
в Берлинския договор рефор-
ми. Автономията се свързва с
очакването, че Македония и
Одринско ще се присъединят
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нес ще бъде предимно слънчево с временни
увеличения на облачността след обяд, главно
над планинските райони на Южна България.
Дневните температури ще се повишат и макси-

малните ще са между 27o и 32o. В София - около 27o.
Атмосферното налягане ще е близко до средното за
август. Над планините ще преобладава слънчево вре-
ме. След обяд над южните планински масиви ще има
временни увеличения на облачността, но вероятността
за валеж е малка. Ще остане ветровито - с умерен, по
старопланинското било силен запад-северозападен
вятър. По Черноморието ще е слънчево. По-ветровито
ще остане по северното крайбрежие - с до умерен
запад-северозападен вятър. Максимални температури
- между 27 и 30o. Температурата на морската вода е
25-26o. Вълнението на морето на север ще бъде 2 бала,
на юг - 1 бал.
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‡‚ÚÓËÚÂÚ‡ Ë ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ÓÚÓ ‚Ë
·Î‡„ÓÔÓÎÛ˜ËÂ.

ÂÚÓ Ì‡ËÒÚËÌ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÓÍ‡-
ÊÂ ‰ÓÒÚ‡ ËÁ„Ó‰ÌÓ Á‡ ‚‡Ò.

¬ŒƒŒÀ≈…
¬ ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÒÎÛ˜‡Ë
‰ÌÂÒ ÎÓ„ËÍ‡Ú‡ ‚Ë
˘Â Â ÔÓ‰˜ËÌÂÌ‡
Ì‡ ËÌÚÂÂÒËÚÂ ‚Ë,

ÌÓ ‚˙ÔÂÍË ÚÓ‚‡ ˘Â ÒÂ˘‡ÚÂ
‡Á·Ë‡ÌÂ.

07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ/

Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.45 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ - Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.45 —ÂÌ “ÓÔÂ - /149 ÂÔ./Ô/
14.50 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1:

ìÃ˙ÁÂÎ„‡‰î - ‡ÌËÏ‡ˆË-
ÓÌÂÌ ÙËÎÏ

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3026 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ - Ú‚

ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË/Ô/
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚ ÙËÎÏ

/1 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: ≈ÒÚ˙
”ËÎˇÏÒ Ë ‘ÂÌ‡Ì‰Ó À‡-
Ï‡Òî - ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓ-
Â‰Ëˆ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
00.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

05.10 ì√ÓÍËÚÂ
 Ó ‰ Ë Ú Â Î Ë
Ì‡ ·Ó„‡ÚËÚÂ
‰Âˆ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.

45
06.00 ì¡‡ÚÏ‡Ìî - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î
06.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 27
07.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â-
˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ
ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.
10, ÂÔ. 5

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 11

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó-
„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
46

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 35
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 8
16.00 ìœ‡‰Ì‡Î‡ ÓÚ ÌÂ·ÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 8
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 100
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 28
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 3
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ì“Û‰ÂÌ Á‡ Û·Ë‚‡ÌÂî -

“ËÎ˙, ÂÍ¯˙Ì, ÍËÏËÌ‡-
ÎÂÌ, —¿Ÿ, 1990 „.

00.30 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî
/Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 11

06.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -
Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‡Ò˙Î ì - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-
‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ

22.00 ì¬‡„˙Ú ‚ ÏÂÌî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ

23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ì’˙ÚÍËÚÂî /Ô/- ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘ ¬‡ÎÂÌ-
ÚËÌ‡ ¬ÓÈÍÓ‚‡

09.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî /Ô/ - ÒÂË-
‡Î, Ò.3, ÂÔ. 12

10.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî /Ô/- ÒÂË‡Î, Ò.2,
ÂÔ. 2

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô/ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 13

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô/
- ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 5

13.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî /Ô/- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 9

14.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî /Ô/- ÙËÎÏ,
ÂÊËÒ¸Ó: ƒÊÓÌ‡Ú‡Ì ”ËÌ-
ÙË,

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ.
3

17.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËˇî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 1

18.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî - ÒÂË‡Î,
Ò.3, ÂÔ. 13

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 6

20.00 ìœÓ‰ ÔÓ‰ÓÁÂÌËÂî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 10

21.00 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,
Ò.3, ÂÔ. 11

22.00 ìœÎ‡ÌËÌÒÍË Ô‡ÚÛÎî - ÔË-
ÍÎ˛˜ÂÌÒÍË, ÂÊËÒ¸Ó:
◊Û‡Ì ÀÛ

00.05 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô/ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3, ÂÔ. 11

01.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô/
- ÒÂË‡Î, Ò.8, ÂÔ. 6

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
ƒÓË Ë ‰‡ ÒÚÂ Û·Â-
‰ÂÌË, ˜Â ÒÚÂ Ô‡‚Ë,
ÌÂ „Ó ‰ÂÏÓÌÒÚË-
‡ÈÚÂ, Á‡ ‰‡ ÌÂ

Ì‡ÒÚÓËÚÂ Ó·Í˙ÊÂÌËÂÚÓ ÒÂ˘Û
ÒÂ·Â ÒË.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

�����
�����
�����
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резултати

гледайте

ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ≈Ú˙ 2:3 1:0
…. “Ó‰ÓÓ‚ (10) 1:2 ≈‰Û-
‡‰Ó (48, 63) 1:3 —‡‰ÛÎ‡
(73) 2:3 ÃË˜Â‚ (76);  œËËÌ √ƒ) - ÃËÌ¸Ó 2:1 1:0
À‡Ô‡ÌÚÓ‚ (27-‰) 1:1 ¬. ¬‡ÒËÎÂ‚ (84) 2:1 √ÛˆÂ‚
(90+2) ◊ : ÃËıÓ‚ (Ã-49), ’ËÒÚÓÁÓ‚ (63-Ã); ÀÓÍÓ
—Ù - ÀÓÍÓ œ‰ 1:1 0:1 «Î‡ÚËÌÒÍË (17-‰) 1:1 “ÂÎÍËÈ-
ÒÍË (45); ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 0:3; ¡ÓÚÂ‚ œ‰
- —Î‡‚Ëˇ 3:0; ÀËÚÂÍÒ - ÷— ¿ 1:0; ÀÂ‚ÒÍË - ◊Â-
ÌÓÏÓÂˆ 1:0; ¡ÂÓÂ - ¡ÓÚÂ‚ ¬ 4:0

ì¿î √–”œ¿,
I  –⁄√

ÏÅ×ÀËÁÈÒÅ Â
Ò È Ð À Æ  ¹64

ÍÀ ÒÎÒÎ 2

кратки

 À¿—»–¿Õ≈

  1. БЕРОЕ 1 1 0 0 4:0 3
  2. БОТЕВ ПД 1 1 0 0 3:0 3
  3. ЛУДОГОРЕЦ 1 1 0 0 3:0 3
  4. Етър 1 1 0 0 3:2 3
  5. Пирин ГД 1 1 0 0 2:1 3
  6. Левски 1 1 0 0 1:0 3
  7. Литекс 1 1 0 0 1:0 3
  8. Локо Сф 1 0 1 0 1:1 1
  9. Локо Пд 1 0 1 0 1:1 1
 10. Монтана 1 0 0 1 2:3 0
 11. Миньор 1 0 0 1 1:2 0
 12. ЦСКА 1 0 0 1 0:1 0
 13. Черноморец 1 0 0 1 0:1 0
 14. Черно море 1 0 0 1 0:3 0
 15. Славия 1 0 0 1 0:3 0
 16. Ботев Вр 1 0 0 1 0:4 0

II Í˙„: 18.08 (Ò˙·ÓÚ‡), 18.00: ≈Ú˙ -
◊ÂÌÓ ÏÓÂ; —Î‡‚Ëˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; ÃËÌ¸Ó -
ÀÓÍÓ —Ù;  ¡ÓÚÂ‚ ¬ - œËËÌ √ƒ; 19.08
(ÌÂ‰ÂÎˇ), 18.00: ÀÓÍÓ œ‰ - ÀËÚÂÍÒ; 20.00:
◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ÷— ¿; ÀÂ‚ÒÍË - ¡ÓÚÂ‚ œ‰;
ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ - ¡ÂÓÂ

ПО ЕВРОСПОРТ
ОИ ЛОНДОН 2012

10.15 Церемония по
закриването

КОЛОЕЗДЕНЕ
16.45 Класика Сан

Себастиан
ТЕНИС

18.15 Турнир в Синсинати (жени)
по Евроспорт

СНУКЪР
15.00 Уелш оупън

ТЕНИС
16.15 Турнир в Доха (жени)

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 4 по 9925,60 лв.
III гр. (4) 659 по 60,20 лв.
IV гр. (3) 16 581 по 3,40 лв.
ДЖАКПОТ: 376 806,31 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 1 236 616,31 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 18 по 791,80 лв.
III гр. (4) 765 по 18,60 лв.
IV гр. (3) 9919 по 2,00 лв.
ДЖАКПОТ: 255 444,42 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 1 от 20 379,20 лв.
II гр. (4) 276 по 73,80 лв.
III гр. (3) 8139 по 3,30 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) няма
II гр. (4) 240 по 127,40 лв.
III гр. (3) 8049 по 4,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 4 по 4447,30 лв.
II гр.(2) 1867 по 9,50 лв.

Лудогорец изгони
шефа на ДЮШ

Директорът на Детско-юно-
шеската школа на Лудогорец Иво
Котев е освободен от поста,
който заемаше, съобщи изпълни-
телният директор на клуба Ан-
гел Петричев. Заедно с него от
Разград си тръгва и треньорът
на вратарите при подрастващи-
те Георги Бъчваров. “Вярно е, но
ще има официално изявление с
мотивите. Не е станало нищо
сензационно”, обяви Петричев.

Пенев събра
националите
Л

Кипърците пристигат с 2-ма чужденци за контролата на „Герена” утре
юбослав Пенев
събра националния
отбор на България
за контролата с
Кипър утре от 21.00

ГРУПАТА НА ПЕНЕВ:
Николай Михайлов (Твенте), Стоян Колев (Черноморец),

Владислав Стоянов (Шериф), Иван Бандаловски (ЦСКА),
Йордан Минев, Светослав Дяков, Емил Гъргоров и Иван
Стоянов (Лудогорец), Николай Бодуров, Илия Миланов и
Георги Миланов (Литекс), Иван Иванов (Партизан), Алек-
сандър Александров (Черно море), Петър Занев (Волин
Луцк), Веселин Минев (Анталияспор), Георги Сърмов
(Касъмпаша), Владимир Гаджев (Левски), Стефан Велев
(Берое), Александър Тонев (Лех Познан), Станислав Ма-
нолев (ПСВ Айндховен), Илиян Мицански (Кайзерслау-
терн), Ивелин Попов (Газиантеп).

часа на ст. “Георги Аспару-
хов”. Последни към лагера се
присъединиха вратарят на хо-
ландския Твенте Николай Ми-
хайлов, защитникът на укра-
инския Волин Петър Занев и
крилото на полския Лех Алек-
сандър Тонев. Те играха за
своите клубни тимове в неде-
ля и веднага се включиха в
тренировката на “Герена”. За
радост на треньорския щаб в
състава няма контузени фут-

болисти. Михайлов пази цял
мач за Твенте при домакин-
ската победа с 4:1 над Грьо-
нинген в Ередивизи. Занев

също записа 90 мин. за Во-
лин при загубата като гост от
гранда Динамо Киев с 1:4 в
украинската Първа лига. То-

нев пък влезе като резерва в
75-ата мин. при отпадането
на Лех от Олимпия Грудзиадж
след продължения в 1/16-фи-
нал за Купата на Полша. За
днес Пенев е предвидил за-
крити 2 тренировки в Правец,
където представителният ни
тим е на лагер.

Кипърският национален
отбор също се събра вчера,
а днес по обяд ще кацне в
София. Националният селек-
ционер Никос Ньоплиас е
повикал 24 футболисти, като
2-ма от тях са натурализира-
ни чужденци - бразилски
защитник и френски халф.

илиян Бижев и Едисон Йорданов от-
казаха да играят за младежкия на-
ционален отбор на България по
футбол. Двамата нямат желание да

аст от освободените от Стойчо
Младенов футболисти все още са
състезатели на ЦСКА. Петър Сто-
янов, Николай Дюлгеров, Антонио

Валери Георгиев (вдясно) от Локо Пд е подкосил Димитър Телкийски
от Локо Сф в мача от I кръг на “А” група, завършил 1:1. Именно Телкийски

донесе точката на столичани с гол в 45-ата мин., а преди това Христо
Златински (19) бе извел “смърфовете”

Снимки БГНЕС

В

ДВАМА МЛАДЕЖИ
ОТКАЗАХА
ПОВИКВАТЕЛНИ
ОТ МАДАНСКИ

се състезават за родината си. Бижев е с
американско гражданство и е собственост
на Ливърпул, а Йорданов е юношески на-
ционал на Германия и играе за Ханза
Рощок. Селекционерът Михаил Мадански
събра вчера отбора за кратък лагер, кой-
то ще завърши утре с двустранна игра. От
отбора отпадна единствено Димитър Ев-
тимов. Роденият в Шумен вратар бе в гру-
пата на Нотингам за мача с Флийтууд таун
за “Карлинг Къп” снощи и треньорите пре-
ценили, че е по-добре да остане, вместо
да пътува за двустранна игра. От всичките
26 души има 2-ма, които попадат за първи
път в национален отбор, било то юноше-
ски или младежки. Това са Мартин Райнов
от Берое и нападателят Александър Ко-
лев, който играе в белгийската Втора лига
за Десел Спорт. Тази селекция ще започ-
не квалификациите си чак догодина и ще
се бори за място на Евро 2015.

Ч
6-ИМА ИЗГОНЕНИ ВСЕ
ОЩЕ СА ИГРАЧИ НА ЦСКА

Франк Рибери ликува със Суперкупата на Германия, която Байерн
Мюнхен спечели след победа над Борусия Дортмунд с 2:1. Головете

вкараха Марио Манджукич (6) и Томас Мюлер (11), а за шампионите
се разписа Роберт Левандовски (75)

Нилсон, Сивард Спрокел, Христо Янев и
Коста Янев все още се водят играчи на
“червените”, независимо че Младенов им
показа вратата след резила в Лига Ев-
ропа със словенския Мура. За това при-
зна полузащитникът Дюлгеров, който не
знае занапред какво ще се случи с него.

“Не виждам логика в тези неща, не
знам защо се случва. Христо Янев е
доказан футболист, който е дал доста на
ЦСКА. Той беше привлечен това лято

лично от Младенов, но не знам какво
стана там, за да го изгонят от клуба. Що
се отнася до мен и още 3-4 момчета,
изобщо не участвахме в мача с Мура и
не знам защо ни изгониха. Клубът стра-
да от ината на Стойчо Младенов в тази
ситуация.

Не искам да обиждам момчетата, ко-
ито в момента са в ЦСКА, но ние дока-
захме миналата година, че на нас може
да се разчита. Знам, че в момента не
сме най-важният проблем на отбора, те
имат затруднения и с картотеките, но
не е приятна ситуацията”, заяви юноша-
та на Левски.

Треньорът на Пирин Гоце Делчев Яков
Папарков подаде оставка след победата
над Миньор (2:1) на старта на “А” група.
Наставникът не пожела да разкрие какви
са причините, изпълнителният директор
Асен Трендафилов също, но новакът в ели-
та вече си търси нов наставник. По всяка
вероятност Папарков не се е разбирал с
шефовете на тима и затова е предпочел да
си тръгне. “Това решение не е емоционал-
но, а добре обмислено. Благодаря на мом-
четата за борбения дух, който проявиха, за
да запишем първа победа в “А” група, сре-
щу отбор, който нямаше преди това загуба
7-8 месеца навън”, каза Папарков. Във вто-
рия кръг Пирин ГД гостува на Ботев Вр в
събота, а след това приема Лудогорец.

ТРЕНЬОРЪТ НА
ПИРИН ГД
ХВЪРЛИ ОСТАВКА
СЛЕД ПОБЕДА

Неработещ фар край Созопол стана
причина две скъпи яхти да претърпят
крушение. И двете участват в традицион-
ната регата “Кор Кароли” в памет на
първия българин, направил околоземно
плаване - капитан Георги Георгиев. Ед-
ната се блъснала в тетраподите на при-
станището, а друга се оплела в мидена-
та плантация край остров Свети Иван.
Екипажите пък се наложило да се спася-
ват от местни доброволци, тъй като Гра-
нична полиция отказала да изпрати лод-
ка - нямало свободна. В същия район е
пострадала и трета яхта, която счупила
мачта. За куриозния случай информира
Лъчезар Братоев - един от организато-
рите на престижната международна ре-
гата “Cor Caroli - Bavaria Yachts, powered
by LEXUS”. Регатата завършва днес.

ДВЕ ЯХТИ СЕ
СБЛЪСКАХА КРАЙ
СОЗОПОЛ, ФАРЪТ
НЕ РАБОТЕЛ

Красимир КРЪСТОВСКИ
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Медалистите от 16-ия последен ден

Крайно класиране
по медали

    ÁÎ. Ò.   ·. Ó·˘Ó

 1. —¿Ÿ 46 29 29 104
 2.  ËÚ‡È 38 27 22 87
 3. ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ 29 17 19 65
 4. –ÛÒËˇ 24 25 33 82
 5. fiÊÌ‡  ÓÂˇ 13 8 7 28
 6. √ÂÏ‡ÌËˇ 11 19 14 44
 7. ‘‡ÌˆËˇ 11 11 12 34
 8. »Ú‡ÎËˇ 8 9 11 28
 9. ”Ì„‡Ëˇ 8 4 5 17
10. ¿‚ÒÚ‡ÎËˇ 7 16 12 35
11. flÔÓÌËˇ 7 14 17 38
12.  ‡Á‡ıÒÚ‡Ì 7 1 5 13
13. ’ÓÎ‡Ì‰Ëˇ 6 6 8 20
14. ”Í‡ÈÌ‡ 6 5 9 20
15.  Û·‡ 5 3 6 14
16. ÕÓ‚‡ «ÂÎ‡Ì‰Ëˇ 5 3 5 13
17. »‡Ì 4 5 3 12
18. flÏ‡ÈÍ‡ 4 4 4 12
19. ◊ÂıËˇ 4 3 3 10
20.  Õƒ– 4 0 2 6
21. »ÒÔ‡ÌËˇ 3 10 4 17
22. ¡‡ÁËÎËˇ 3 5 9 17
23. ¡ÂÎ‡ÛÒ 3 5 5 13
24. fi¿– 3 2 1 6
25. ≈ÚËÓÔËˇ 3 1 3 7
26. ’˙‚‡ÚËˇ 3 1 2 6
27. –ÛÏ˙ÌËˇ 2 5 2 9
28.  ÂÌËˇ 2 4 5 11
29. ƒ‡ÌËˇ 2 4 3 9
30. ¿ÁÂ·‡È‰Ê‡Ì 2 2 6 10
    œÓÎ¯‡ 2 2 6 10
32. “ÛˆËˇ 2 2 1 5
33. ÿ‚ÂÈˆ‡Ëˇ 2 2 0 4
34. ÀËÚ‚‡ 2 1 2 5
35. ÕÓ‚Â„Ëˇ 2 1 1 4
36.  ‡Ì‡‰‡ 1 5 12 18
37. ÿ‚ÂˆËˇ 1 4 3 8
38.  ÓÎÛÏ·Ëˇ 1 3 4 8
39. √ÛÁËˇ 1 3 3 7
    ÃÂÍÒËÍÓ 1 3 3 7
41. »Î‡Ì‰Ëˇ 1 1 3 5
42. ¿ÊÂÌÚËÌ‡ 1 1 2 4
    —ÎÓ‚ÂÌËˇ 1 1 2 4
    —˙·Ëˇ 1 1 2 4
45. “ÛÌËÒ 1 1 1 3
46. ƒÓÏ. ÂÔÛ·ÎËÍ‡ 1 1 0 2
47. “ËÌ. Ë “Ó·‡„Ó 1 0 3 4
    ”Á·ÂÍËÒÚ‡Ì 1 0 3 4
49. À‡Ú‚Ëˇ 1 0 1 2
50. ¿ÎÊË 1 0 0 1
    ¡‡ı. ÓÒÚÓ‚Ë 1 0 0 1
    √ÂÌ‡‰‡ 1 0 0 1
    ¬ÂÌÂˆÛÂÎ‡ 1 0 0 1
    ”„‡Ì‰‡ 1 0 0 1
55. »Ì‰Ëˇ 0 2 4 6
56. ÃÓÌ„ÓÎËˇ 0 2 3 5
57. “‡ÈÎ‡Ì‰ 0 2 1 3
58. ≈„ËÔÂÚ 0 2 0 2
59. —ÎÓ‚‡ÍËˇ 0 1 3 4
60. ¿ÏÂÌËˇ 0 1 2 3
    ¡ÂÎ„Ëˇ 0 1 2 3
    ‘ËÌÎ‡Ì‰Ëˇ 0 1 2 3
63. ¡˙Î„‡Ëˇ 0 1 1 2
    ≈ÒÚÓÌËˇ 0 1 1 2
    »Ì‰ÓÌÂÁËˇ 0 1 1 2
    Ã‡Î‡ÈÁËˇ 0 1 1 2
    œÛÂÚÓ –ËÍÓ 0 1 1 2
    “‡È‚‡Ì 0 1 1 2
69.  ËÔ˙ 0 1 0 1
    √‡·ÓÌ 0 1 0 1
    √‚‡ÚÂÏ‡Î‡ 0 1 0 1
    ¡ÓÚÒ‚‡Ì‡ 0 1 0 1
    œÓÚÛ„‡ÎËˇ 0 1 0 1
    ◊ÂÌ‡ „Ó‡ 0 1 0 1
75. √˙ˆËˇ 0 0 2 2
     ‡Ú‡ 0 0 2 2
    ÃÓÎ‰Ó‚‡ 0 0 2 2
    —ËÌ„‡ÔÛ 0 0 2 2
78. ¿Ù„‡ÌËÒÚ‡Ì 0 0 1 1
    ¡‡ıÂÈÌ 0 0 1 1
    ’ÓÌÍÓÌ„ 0 0 1 1
     Û‚ÂÈÚ 0 0 1 1
    Ã‡ÓÍÓ 0 0 1 1
    —‡Û‰. ¿‡·Ëˇ 0 0 1 1
    “‡‰ÊËÍËÒÚ‡Ì 0 0 1 1

Волейбол:
(Мъже): 1 Русия 2. Бразилия 3. Ита-
лия 4. БЪЛГАРИЯ. Финал: Русия -
Бразилия 3:2, за 3-о място Бълга-
рия - Италия 1:3
Баскетбол:
(Мъже): 1. САЩ 2. Испания 3. Русия.
Финал: САЩ - Испания 107:100
Хандбал:
(Мъже): 1. Франция 2. Швеция
3. Хърватия. Финал: Франция - Шве-
ция 22:21
Водна топка:
(Мъже): 1. Хърватия 2. Италия
3. Сърбия. Финал: Хърватия - Ита-
лия 8:6

Лека атлетика:
Маратон (мъже): 1. Стивън Кипро-
тич (Угн) 2:08:01 ч. 2. Абел Кируи
(Кен) 2:08:27 3. Уилсън Кипротич (Кен)
2:09:37
Художествена гимнастика:
Ансамбъл, многобой: 1. Русия (Ксе-
ния Дудкина, Уляна Донскова, Анас-
тасия Близнюк, Алина Макаренко,
Анастасия Назаренко и Каролина Се-
вастянова) 57,000 т. 2. Беларус
55,500 3. Италия 55,450....6. Бълга-
рия 54,375
Планинско колоездене:
(Мъже): 1. Ярослав Кулхави (Чех)
1:29,07 ч. 2. Нино Шуртер (Швейц)
1:29,08 3. Марко Фонтана (Ит) 1:29,32

Бокс:
52 кг (мъже): 1. Робейси Карасана
(Куб) 2. Тугстсогт Нямбаяр (Монг) 3.
Миша Алоян (Рус) и Майкъл Конлън
(Ирл)
60 кг (мъже): 1. Васил Ломаченко
(Укр) 2. Хан Сунчул (РКор) 3. Лопес
Толедо (Куб) и Евалдас Петраускас
(Лит)
69 кг (мъже): 1. Серик Сайпиев (Каз)
2. Фреди Евънс (Вбр) 3. Андрей Зам-
ковой (Рус) и Тарас Шелестюк (Укр).
81 кг (мъже): 1. Егор Мехонцев (Рус)
2. Адилбек Ниазимбетов (Каз) 3. Фло-
рентино Фалкао (Браз) и Олександър
Гвоздик (Укр)
+91 кг (мъже): 1. Антъни Джошуа

(Вбр) 2. Роберто Камареле (Ит) 3.
Иван Дичко (Каз) и Магомедрасул
Меджиров (Азер)
Борба, свободен стил:
66 кг (мъже): 1. Тацухиро Йонемицу
(Яп) 2. Сушил Кумар (Ирн) 3. Азхурек
Танатаров (Азер) и Ливан Лопес
(Куб)... Леонид Базан (Бъл) пада на
1/8-финал
96 кг (мъже): 1. Джейкъб Варнър
(САЩ) 2. Валерий Андрийцев (Укр) 3.
Георге Гогшелидзе (Груз) и Хетаг
Газюмов (Азер)
Модерен петобой:
(Жени): 1. Лаура Асадаускайте (Лит)
5408 т 2. Саманта Мъри (Вбр) 5356
3. Яне Маркес (Браз) 5340

“След като 22 години нямаше абсолютно никаква база
в България, това е едно прекрасно класиране. В рамките
на тези 3 години аз понесох огромни критики, че започва-
ме със спортни зали и резултатът от доброто представяне
на отборите в неиндивидуалните спортове идва от това, че
вече базата е сравнително добра. Догодина ще има още
една зала в Пловдив за 10 000 зрители. Ако Тервел беше
спечелил, ако волейболистите бяха взели медала, ако гим-
настичките мъничко късмет не им беше изневерил, щяхме
да казваме, че е прекрасно представянето. Станка, просто
тази грешка, която направи момичето, и я тушираха, това
са неща, които ги има обаче в спорта”, заяви премиерът
Бойко Борисов по време на обиколката на новите станции
на метрото. Той е доволен от представянето на български-
те спортисти в Лондон, независимо че за първи път след
Мелбърн 1956 нямаме златно отличие.

200 души посрещнаха
медалистите
Б

Златева ще гони златен медал и в Рио

лизо 200 души по-
срещнаха с бурни
а п л о д и с м е н т и
единствените ни
медалисти от

Олимпийските игри в Лондон
Станка Златева и Тервел
Пулев. Пръв на терминала на
летище София излезе брон-
зовият медалист от боксовия
турнир в категория до 91 кг.
Малката Кобра веднага по-
каза медала си и обра апло-
дисментите на всички посре-
щачи. След него се появи и
Златева и всички посрещачи
буквално изригнаха. Вълна
от аплодисменти и скандира-
ния “Станка, Станка” огласи-
ха летището. Плътно до Зла-

тева бе треньорът й Симеон
Щерев. След двамата герои
в терминала се появиха офи-
циалните лица от делегация-
та - шефът на БОК Стефка
Костадинова, министърът на
спорта Свилен Нейков и др.

“Във финала всичко стана
толкова бързо, че нищо не
разбрах. Набързо ме отупа-
ха, но това е, допуснах греш-
ки. Сега първо трябва да
възстановим треньора (Ще-
рев е със скъсан мускул на
ръката), предстои му опера-
ция, ще почиваме седмица-
две и той ще каже какво ще
стане. 8 години се бъхтим, но
напразно. Но благодаря на
Щерев. Без него може би

щях вече да съм се отказала
от борбата. С него имам раз-
витие, спечелих медали, по-
желавам му успех. Каквото и
да стане, дано да намери до-
бри спортисти, с които да ра-
боти. Благодаря на хората за
подкрепата, за нещата, които
ми написаха и казаха. Това ме
кара да съм по-уверена и спо-
койна. Нека да мине светов-
ното, да видим там как вървят
нещата. Човек трябва да се
развива, не само да тепа на
едно място”, каза Златева.

“Силите в световния спорт
се изравняват. Доскоро бяхме
сред водещите, но сега други-
те страни ни догониха. Голе-
мият анализ трябва да е за

федерациите, треньорите,
докторите, да се види, какво
трябва да се направи, за да
си върнем позициите. Всич-
ко, което поискаха спортис-
тите и треньорите, бе осигу-
рено. Липсва нещо друго, в
треньорите, спортистите. Ня-
кой от атлетите ни пострада-
ха и от липса на късмет. Но
ще кажа и една новина.
Станка Златева ще участва
и на игрите в Сан Пауло!
(Олимпиадата обаче е в Рио
де Жанейро). Предстоят ни
важни месеци на изводи и
анализи. Нямам рецепта за
това, но и сама не мога да я
измисля. Пари има, държа-
вата дава, но резултати няма.
За това може би е време да
се включат всички - треньо-
ри, федерации и специалис-
тите от НСА, за да върнем
българския спорт където му
е мястото”, заяви след при-
стигането си Костадинова.

Борисов доволен
от резила в Лондон

И НЕЙКОВ НЕ БИЛ
РАЗОЧАРОВАН

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Още на стр. 16

Спортният министър Свилен Нейков призна, че не е разо-
чарован от представянето на олимпийците ни в Лондон. По-
следният треньор, спечелил златен олимпийски медал (от Пе-
кин 2008), стана първият министър, под чието ръководство
България остана без олимпийска титла. Той смята, че сребърни-
ят медал на Станка Златева и бронзовият на Тервел Пулев са
успех за България. Страната ни обаче се нареди на 63-о място
в крайното класиране без нито едно златно отличие, което се
случва за първи път от 1952 година.

“Системата за спортна подготовка е разбита. А и организа-
цията на самите федерации, т.е. финансирането, начина на
разпределение на средства, зависи от държавата, но чисто
административно няма как да хванем хронометрите. Имахме
малшанс в много спортове. Изплъзнаха ни се медали. Накрая
- това класиране на волейбола пък в първата четворка е поло-
жителна стъпка. В художествената гимнастика, във вдигането
на тежести направихме някакъв успех, в борбата това, което
очаквахме, не се случи. Тепърва търсим анализи и оценки на
това, което се е случило и то по най-бързия начин, за да видим
къде са тези грешки, които съпътстваха нашите спортисти. Не
мога да кажа, че е разочароващо представянето ни, тъй като
от 1990 година нещата в България се случват по различен
начин, не такъв, какъвто трябва. Продажбата и купуването на
състезатели и в бъдеще няма да може да се спре. Това е въпрос
на интереси, на предлагаме и купуване”, каза Нейков.

Кметът на Рио де Жанейро Едуардо Паес, където ще се
проведе следващата Олимпиада през 2016 г.,  развява

олимпийското знаме, връчено му от кмета на Лондон Борис
Джонсън и от президента на МОК Жак Рох (в средата)


